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S . f e b r u a r -

s l o v e n s k i k u l t u r n i p r a z n i k 

Sinoči so tako kot že leta doslej v prepolni rojstni hiši pesnika Franceta Prešerna njego
vi častilci v spomin velikega Vrbljana prišli na literarni večer z gostom pesnikom Bori
som A. Novakom. Sploh je bilo te dni v čast kulturnega praznika po vsej Gorenjski iz
jemno veliko prireditev. V Kranju je v Prešernovem gledališču nastopil zbor Ljubljan
skih madrigalistov, v Prešernovi hiši je Gorenjski muzej pripravil tradicionalno predsta
vitev del Prešernovih nagrajencev, v Prešernovem gaju, kjer je govoril prof. Franc Drolc, 
in v središču mesta so se Kranjčani s pesmijo poklonili spominu pesnika, kije zadnja le
ta preživel prav tu. V Škof}i Loki so pripravili pravcati kulturni maraton s celo vrsto na
stopajočih v središču mesta in z zaključnim koncertom v kapeli Puštalskega gradu. V 
Radovljici in Tržiču so proslavo povezali s srečanjem pevskih zborov. 

Voditelj Glasove preje mag. Viktor Žakeljje na prijeten klepet v Hribarjevo hišo v Cer
kljah povabil Poldeta Bibiča. V večeru, ki se je odvijal pod pokroviteljstom Ljubljanske 
banke. Gorenjske banke Kranj, je "igralec, pisatelj in nepolitični politik" Polde Bibič ob 
svoji šestdesetletnici odgrnil nekaj zanimivosti, podobno kot v svoji zadnji knjigi Pravlji
čar, iz svojega pestrega in brez dvoma z napornim in bogatim ustvarjalnim gledališkim 
doživljanjem polnega življenja. Najbolj zanimive dele iz pogovora, ki ga je gost obogatil 
tudi s krajšim recitatorskim nastopom v čast kulturnega praznika, bomo objavili v pe
tkovi izdaji Gorenjskega glasa. L. M., foto: Gorazd Šinik 

Kranj - V Prešernovem gaju Kranj - Otvoritev razstave Prešernovi nagrajenci 
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Obveznice povzročile bankrot trboveljske občine 

J e R a d o v l j i c a d o v z e t n a 

z a " t r b o v e l j s k o b o l e z e n " ? 
Predsedn ik r a d o v l j i š k e g a i z v r š n e g a sveta J o ž e R e s m a n zago tav l j a : " O b v e z n i c e ne 
bodo zamaja le o b č i n s k e g a p r o r a č u n a ! " 

Radovljica, 5. februarja - "Za izplačilo dveh kuponov obveznic, od 
katerih je prvi zapadel v plačilo 1. februarja, drugi pa bo 1. avgu
sta, bomo potrebovali okrog 700 tisoč mark. Ker je za letos predvi
den proračun občine 729 milijonov tolarjev (skupaj s stanovanjskim 
delom in sredstvi od gospodarjenja z občinskim premoženjem pa bo 
še za 200 milijonov tolarjev večji), znesek za plačilo dveh kupnov 
obveznic ne more zamajati proračuna oz. potisniti občine v bankrot, 
kot se je to zgodilo občini Trbovlje, " pravi Jože Resman in poudar
ja, da radovljiška občina ni dovzetna za "trboveljsko bolezen". 

In kakšna je "trboveljska 
bolezen"? Ko so v občini Trbo
vlje pred tremi leti ugotovili, 
da paradnima gospodarskima 
konjema Iskri Polprevodniki in 
Strojni tovarni s skupno 1500 
zaposlenimi grozi propad, so 
se odločili, da izdajo občinske 
obveznice in da denar od pro
danih obveznic namesto v po
speševanje gospodarske infra
strukture (kar je določal zakon 
o financiranju javne porabe) 
vložijo v podjetja, ki imajo 

zdrava jedra, kakovostne in 
konkurenčne izdelke itd. Izdali 
so za 10 milijonov mark obvez
nic, jih prodali za 7,2 milijona, 
denar pa vložili za ohranitev ti
soč delovnih mest v novonasta
li delniški družbi Strojegradnjo 
in Iskro Semicon ter v Industri
jo preventivne osebne zaščite. 
Občina je z vložkom 4 milijone 
mark postala 19-odstotni last
nik Iskre, v Strojni tovarni pa z 
2,5 milijona mark 13-odstotni 
lastnik. Do tu vse lepo in prav, 

težave so se začele, ker je mar
ka s sedmih tolarjev leta 1990 
porasla na sedanjih več kot 61 
tolarjev in ker so se obveznosti 
iz obveznic začele povečevati, 
obseg javne porabe za občino 
pa vztrajno zmanjševati. Ob
veznice so povzročile bankrot 
trboveljske občine letos januar
ja: občina ima po sistemu za
časnega financiranja vse do 
sprejetja občinskega proračuna 
vsak mesec pravico do ene dva-
najstine obsega sredstev za ja
vno porabo oz. približno 30 mi
lijonov tolarjev, za plačilo ku
pona obveznic, ki je zapadel ja
nuarja letos, bi morala zagoto
viti 79 milijonov tolarjev, poleg 
tega pa še 12 milijonov tolarjev 
za poravnavo posojila, ki ga je 
najela za plačilo lanskega ku
pona. 

Nadaljevanje na 3. strani 

I s k r i n i m e n e d ž e r j i v r a č a j o " u d a r e c " s i n d i k a t u 

R a z l i k a j e o č i t n a 
" V K r a n j u je m r e ž a med seboj povezanih l j u d i , k i so 
ve r sk i nasp ro tn ik i k a p i t a l s k o o rgan iz i r anega 
gospodars tva ," pravi B l a ž K a v č i č . 

Kranj, 8. februarja - Potem ko so v Svetu kranjskih sindikatov dan 
pred četrtkovim nadaljevanjem sodne obravnave na novinarski kon
ferenci odločno zavrnili Elekove razloge za odškodninsko tožbo 
proti stavkovnemu odboru Unitela, sindikatu in državi kot neute
meljene, so Iskrini menedžerji javnosti razložili svojo plat dan po 
obravnavi. Razlika je očitna. 

Direktor Iskre Telekom 
Holding Blaž Kavčič je uvodo
ma pojasnil povode za reorga
nizacijo in kapitalsko prestruk
turiranje Unitela na Blejski 
Dobravi. Stečaj ni bil progra
miran, Unitel je bil program
sko zastarel, rešitev je bila mo
goča le z drastičnimi potezami, 
to je izločitvijo zdravega dela v 
novo podjetje Eleko, ki se je 
kapitalsko povezalo z nemškim 
Vogtom. Drug argument za re
organizacijo je bila Unitelova 
izguba, ki je v prvih devetih 
mesecih leta 1990 dosegla sko
raj poldrugi milijon mark. 

»V alternativi, ali vztrajati 
pri statusu quo, ki vodi v propad 
celotnega podjetja Unitel, ali 
rešiti, kar se da, je tako upravni 
odbor Telekoma kot Unitela iz
bral drugo pot. Sanacija Unite
la bi bila bistveno dražja. V tem 
je bil temeljni konflikt med vod

stvom in delavci Unitela ter Sve
tom kranjskih sindikatov,« je 
dejal Blaž Kavčič. Delavci Uni
tela, ki so ostali brez dela, so 
po njegovem skušali izsiliti za 
vse enako usodo, torej propad, 
s stavko so blokirali proizvod
njo drugega, novega podjetja 
Eleko. Svet kranjskih sindika
tov je prilil olja na ogenj, ko je 
delavcem svetoval zahtevo po 
reviziji "nelegalne" reorganiza
cije Unitela. S težnjami po l i 
kvidaciji Eleka bi v resnici pri
zadel interese delavcev. Tele
kom je po stavki prevzel velike 
obveznosti do delavcev. V sa
nacijo Blejske Dobrave je vlo
žil 2,5 milijona mark. 

Telekom spoštuje pogodbo s 
sindikatom 

»Čudno, da Svet kranjskih 
sindikatov, potem ko je dosegel 

visoko kvaliteto zaščite delav
cev, napada Telekom. M i smo se 
držali pogodbe. Delavcem, ki so 
ostali brez dela, je Telekom 
kompenziral' v obliki delnic v 
novem podjetju na Blejski Do
bravi. To je bila prostovoljna 
obveza Telekoma, ki smo jo mo
rali zagovarjati tudi v republi
škem skladu za razvoj. V dveh 
letih po stavki smo večkrat pre
tresali upravičenost Elekove 
zahteve po odškodnini, v Teleko
mu jo podpiramo; škoda je bila 
povzročena,« je rekel Blaž Kav
čič. 

V Eleku 92 odstotkov 
Unitelovih delavcev 

Od 360 delavcev, kolikor jih 
je bilo v Unitelu na Blejski Do
bravi 1989. leta, se jih je okto
bra 1990 ob razsulu 60 zaposli
lo drugje, ostali so se postopo
ma začeli vračati v novi podje
tji Eleko in Torus, trenutno v 
obeh dela okrog 200 ljudi, sa
mo v Eleku 158, od teh je 92 
odstotkov bivših delavcev Uni
tela. 

Nadaljevanje na 20. strani 

Šhojja Loka - Fanfare pred Mestno hišo 

H R A N I L N I C A 

LOM 
d. d. Kranj 

KoroSka 27, tel: 064/223-777, fax: 064/211-337 
Mi obrestnih mer ne objavljamo, 

Vaše tolarje preprosto bolje obrestujemo. 

Vsak Gorenje ta prav bo v L O M tolarje djav. 



S L O V E N I J A I N S V E T 

P o d p i s P a r i š k e l i s t i n e z a n o v o E v r o p o 
Ob obisku vladne delegacije zunanjega ministrstva Francije, ki 
sta jo sprejela zunanji minister Slovenije Lojze Peterle in pred
sednik Republike Slovenije Milan Kučan, je vodja francoske 
delegacije Georges Kiejman izročil Milanu Kučanu povabilo 
francoskega predsednika Francoisa Mitterranda, da 8. marca 
obišče Pariz in podpiše Pariško listino za novo Evropo, ki so jo 
1990 leta oblikovale udeleženke Konference o varnosti in so
delovanju v Evropi. Kot je znano, je od marca lani Slovenija 
že polnopravna članica te organizacije, zato gre le za formalni 
pristop k načelom listine, ki so sicer, po zagotovilih našega mi
nistrstva za zunanje zadeve, že sicer vgrajena v vsebino odno
sov in usmeritev naše države. 

S l o v e n i j a m a j a v S v e t E v r o p e 
Tričlanska delegacija slovenskega parlamenta, ki se je konec 
preteklega tedna vrnila iz 44. zasedanja parlamentarne skup
ščine Sveta Evrope (kjer je sodelovala kot opazovalka), je pri
nesla dobro novico: 14. maja naj bi bila Slovenija sprejeta v 
polnopravno članstvo te prestižne evropske organizacije, torej 
le dobro leto potem, ko je postala opazovalka. Kot je znano, je 
za članstvo v Svetu Evrope potrebno izpolniti vrsto zahtevnih 
kriterijev, ki jih v dejanski praksi posamezne države tudi teme
ljito preverijo: od načel demokratične ureditve, prek spoštova
nja človekovih pravic, do dejanskega dejavnega varstva narod
nostnih manjšin. Demokratične volitve v Sloveniji so bile zad
nji pogoj, katerega izpolnjevanje so zastopniki te organizacije 
budno spremljali, očitno pa je, da smo tudi v tem pogledu za
dostili kriterijem. Na zadnjem zasedanju so bile razmere na 
prostoru nekdanje Jugoslavije v središču pozornosti, precej be
sed pa je bilo namenjenih tudi reševanju problematike begun
cev iz teh krajev, za kar je Slovenija še posebej zainteresirana. 

Novinarstvo in nacionalizem 
V četrtek in petek je v Cankarjevem domu v Ljubljani potekala 
okrogla miza o novinarstvu in nacionalizmu pod naslovom 
Nacionalizem, kriza za neodvisno novinarstvo, ki so jo s stanov
sko novinarsko organizacijo Društvom novinarjev Slovenije 
organizirale mednarodna federacija novinarjev (IFJ) ter med
narodna federacija časopisnih založnikov (FIEJ) ob podpori 
komisije Evropske skupnosti, Evropskega parlamenta, Sveta 
Evrope, U N E S C O in Mednarodnega Rdečega križa. Razprave 
o nacionalizmu in novinarstvu ter izpovedi novinarjev, ki so 
sodelovali na vojnih območjih, so pokazale, da je svobodno in 
neodvisno delo javnih občil eden od pogojev za pomiritev na
cionalnih konfliktov in da so nasprotno temu, novinarska ne
profesionalnost in podpihovanje na Balkanu veliko pripomo
gli k razmeram, kakršne na tem delu Evrope so. Opozorili so 
na zatiranje neodvisnih javnih občil na Hrvaškem, vojno agre
sijo proti medijem in novinarjem v Sarajevu ter preprečevanje 
svobodnega novinarstva v Srbiji in Črni gori. Ob zaključku 
konference so sklenili, da bodo v Ljubljani ustanovili območni 
center za neodvisno novinarstvo. Na konferenci so poleg slo
venskih, hrvaških, srbskih, albanskih in bosanskih novinarjev 
sodelovali tudi novinarji iz Madžarske, Avstrije in Italije. 

S T R A N K A R S K E N O V I C E 
Slovenski krščanski demokrati 

Priprave na letno konferenco 
Ljubljana 8. februarja - V petek so predstavniki S K D na redni 

tiskovni konferenci povedali, da se v tem času intenzivno pripra
vljajo na redno letno konferenco stranke, ki naj bi bila predvido
ma 27. tega meseca v Kopru. Pripravljene statutarne spremembe 
naj bi omogočile pridružitev dveh strank. 

Kot je znano pobuda za združitev vseh desnih strank, ki je 
priSla tudi iz vrst S K D , v celoti ni uspela, saj jo je Slovenska 
ljudska stranka pred volitvami in po njih zavrnila. So pa se za 
pridružitev odločili pri Narodnih demokratih in Slovenski go
spodarski stranki, ki na volitvah niso uspeli preskočiti parla
mentarnega sklada, predlagana pridružitev pa jim omogoča re
lativno samostojnost vsaj do lokalnih volitev. Stranki naj bi 
delovali kot frakcija S K D , po besedah glavnega tajnika te 
stranke Edvarda Staniča, pa to verjetno ne bosta edini frakciji 
v S K D . Vpliv v organih stranke bo sorazmeren deležu doseže
nem na volitvah. Na konferenci naj bi poleg tega pripravili in 
sprejeli tudi nekatere zamenjave kadrov, ki so odšli na funkci
je v vlado ali v parlamentu. Na minulem sestanku izvršilnega 
odbora so sodelovali tudi ministri iz S K D , potegnili pa so tudi 
črto pod stroške volitev. S K D je predvolilna kampanija stala 
okrog 9 milijonov tolarjev (150 tisoč mark), pri čemer so precej 
denarja (sicer bi bili stroški višji) prispevali z darili posamezni
ki in organizacije. • š . 2 . 

Vlada sprejela predlog p o r a č u n a za d r u ž b e n e 
dejavnosti 

U č i t e l j i in vzgojitelji odpovedali stavko 
V četrtek je slovenska vlada sprejela predlog poračuna za družbene 
dejavnosti in tako izenačila izhodiščno plačo v negospodarskih dejav
nostih z izhodiščno plačo v državni upravi. Ta znaša 23.880 tolarjev. 

Za poračun razlike od junija lani do letošnjega januarja bo po
trebnih skoraj pet milijard tolarjev. Sindikat je pristal, da se dodat
na izplačila plač decembra štejejo v poračun, se odpovedal sodne
mu uveljavljanju zahtev po popolnem uresničevanju kolektivne 
pogodbe za negospodarske dejavnosti ter preklical splošno stavko. 

Učitelji in vzgojitelji naj bi februarja dobili razliko v višini izho
diščne plače za lanski junij in julij in za letošnji januar v višini 
7.932 tolarjev, marca razliko za lanski avgust in september v višini 
9.958, aprila razliko za lanski oktober in november v znesku 7.177, 
maja pa razliko za lanski december, in sicer 7.021 tolarjev. 

Pogajanja o sklenitvi nove kolektivne pogodbe za negospodar
ske dejavnosti se bodo začela ta mesece. • H . J . 

Dr. Jože Pučnik, predsednik SDSS o združevanju levih strank 

Z a z d r u ž i t e v l e v i c e p o t r e b u j e m o č a s 
Ljubljana, 5. februarja - Pretekli četrtek je delegacija Socialistične in-
teraacionale pod vodstvom predsednika Pierra Maurovja obiskala Soci
aldemokratsko stranko Slovenije in iz izjave o pogovorih za javnost, je 
bilo mogoče razbrati, da so se pogovarjali tudi o možnostih za oblikova
nje močne socialdemokratske stranke v Sloveniji. Da bi o tem zvedeli 
kaj več, smo se pogovorili s predsednikom SDSS dr. Jožetom Pučni
kom. 
Veliko imen se uporablja za ozna
čevanje sedanje vladne koalicije. Po 
vsebini je to velika koalicija, po for
mi pa asimetrična. Kako to, da se 
je SDSS odločila povezati z desno 
zvezo te koalicije, čeprav se deklari
ra kot leva stranka? 

»Naša Socialdemokratska 
stranka je levosredinska stranka, 
saj to izhaja iz njenega socialde
mokratskega programa, in tu ni 
mogoča nobena drugačna inter
pretacija. Pogajanja za vstop v 
koalicijo so potekala po modelu 
sporazuma med LDS in SKD za
to, ker ta vsebuje nekatera dolo
čila, ki dajejo koalicijskim part
nerjem nekoliko več besede v 
primerjavi s sporazumom med 
LDS in Združeno listo. Bili sta 
varianti, da podpišemo trojni 
sporazum, ali pa posebni spora
zum z LDS po vzoru in na ravni 
sporazuma LDS in SKD. Večina 
v predsedstvu naše stranke se je 
zavzemala za prvo varianto, če
prav bi meni osebno zadoščala 
tudi druga. Ni šlo torej za nikakr
šno približevanje desnici, pač pa 
za pravice in vpliv - kdo bo "ena
kopravnejši med enakopravni

ma/ pa vsebina sporazuma? Med 
LDS in SKD so dolgo potekala po
gajanja o programskih izhodiščih. 
Ste imeli na to tudi v vaši stranki 
ustrezen vpliv s svojih socialdemo
kratskih izhodišč? 

»Na programska izhodišča, ki 
smo jih, kot v vladno koalicijo 
povabljena stranka, dobili že na 
samem začetku pogajanj, je naša 
stranka dvakrat pisno posredova
la svoje pripombe, ki so bile tudi 
upoštevane. Rečem lahko, da je 
bilo izhodišče LDS izrazito tac-
heristično, popolnoma usmerje
no na liberalizem v gospodar
stvu, kjer se, razen v eni sami 
točki, sploh ni omenjala sociala. 
Zato so bile naše pripombe pou
darjene prav v socialno smer z 
opozorili na socialne implikacije, 
na potrebnost po socialni državi. 
Pri tem moram reči, da so bile 
pripombe takoj sprejete, saj se je 
manjko na tem področju pripiso
val le hitrosti priprave. Tudi krš
čanski demokrati so naše pri

pombe sprejeli v celoti, zato so 
bile v polni meri upoštevane.« 
So sorazmerno burne reakcije čla
nov SDSS na preusmeritev stranke 
na levo (po Mariborskem kongre
su), enakemu razlogu mnogi na 
Gorenjskem pripisujejo tudi skrom
ni volilni uspeh, vplivale na to, da že 
pred volitvami ni prišlo do združe
vanja s Socialistično stranko, o če
mer so ie tekla pogajanja? 

»Ta trditev v vašem vprašanju 
ne stoji. Res so bile razprave o 
usmeritvi stranke zlasti intenzi
vne prav na Gorenjskem, vendar 
na pogajanja o združitvi s sociali
sti niso vplivale. Ta pogajanja so 
potekala zelo dolgo - skoraj eno 
leto, ko pa je odločitev dozorela, 
je bilo že skoraj prepozno: vsaka 
od strank je na terenu že imela 
svoje kandidate in združitev bi 
pomenila umik polovice kandi
datov na vsaki strani. To pa ne bi 
bilo primerno, in prav v tem je 
vzrok, ki je združitev preprečil. 
Danes seveda lahko ocenimo, da 
je bila to napaka, storjena v pre
pričanju, da se z dvema mrežama 
ulovi več kot z eno.« 

Po volitvah so bile za združevanje 
levice kar tri iniciative: s strani 
Združene liste, z vaše strani in 
LDS. Včeraj ste se s predsednikom 
socialistične internacionale Pier-
rom Mauroyjem pogovarjali o 
možnostih oblikovanja močne soci
aldemokratske stranke v Sloveniji 

Kako si to združevanje predstavlja
te? 

»Prepričan sem, da mora slo
venska levica čimprej začeti ko
ordinirati svoje delo in najti 
skupno streho za svojo dejav
nost, čeprav je to iz historičnih 
razlogov, osebnih zamer tudi iz 
političnega boja v zadnjih treh 
letih, pa tudi predsodka, po kate
rem se socialdemokratsko usme
ritev zamenjuje z realsocialisti-
čno, celo komunistično. Vse to 
narekuje, da je potreben čas, da 
bi zmogli oblikovati neko skup
no socialdemokratsko usmeritev 
po evropskih vzorih - po mojem 
mnenju približno tri leta. V tem 
času pa bodo na nekaterih stra
neh potrebni tudi neki simboli
čni kompromisi: SDP bo morala 
napisati novo zgodovino, ustvari
ti distanco do nekaterih obdobij 
in odgovornosti v preteklosti, ter 
pred trdnejšim povezovanjem 
pregledati svoje članstvo. V nji
hovih vrstah so tudi ljudje (sicer 
stari in politično neaktivni), ki so 
tako kompromitirani, da za naše 
člane niso sprejemljivi. Sodelova
li so tudi pri dogodkih, ki mejijo 
na vojne zločine, kar pa seveda 
nikakor ne drži za sedanje vod
stvo, kjer so mladi ljudje, elasti
čni, demokratično usmerjeni in 
si iskreno prizadevajo za social
demokratsko usmeritev. 

V Sloveniji obstajata glede bo
doče zgradbe političnega prostora 
dolgoročno dve možnosti: ali do
bimo dvo ali tristrankarski si
stem. Če bo tristrankarski sistem, 
je tu prav gotovo prostor za soci
aldemokratsko usmeritev, seveda 
povezano, če pa temu ne bo tako, 
pa bo ne eni strani liberalna de
mokracija - karkoli to že je po 
svoji usmeritvi, ter krščanska de
mokracija. Zato je pomembno, 
ali se bo socialna demokracija 
postavi na noge ne glede na real
na nasprotja iz preteklosti in se 
uspe povezati, ali pa bo ponovila 
sporno vloge iz medvojnih časov, 
ko je bila ob strani ter sklepala 
čudne in gnile kompromise ter se 
tudi pri reševanju nacionalnih 
vprašanj ni posebej častno odre
zala.« 

Rekli ste: liberalna demokracija -
karkoli že je. Kako bi jo vi opredeli
li zlasti na njeno sedanjo slovensko 
pojavnost? 

»Ko govorimo o liberalizmu, 
je potrebno ločiti liberalizem 19. 
stoletja in dandanes. To kar so 
zahtevali v 19. stoletju: človeko

ve pravice, pravna država, ena
kost pred zakonom, splošna volil
na pravica... so stvari, brez kate
rih danes ni političnega progra
ma neke resne demokratične 
stranke. V industrijski in postin-
dustrijski družbi pa se liberali
zem odlikuje s tem, da postavlja 
na prvo mesto učinkovitost go
spodarjenja in šele na drugo me
sto socialne posledice, ki pri tem 
nastanejo. Učinkovito tržno go
spodarstvo je torej osnovni kon
cept modernega liberalizma v 
nasprotju z zahtevami socialde-
mokracije, ki učinkovitosti tržne
ga gospodarstva ob bok - torej 
enakovredno, postavlja socialno 
državo. Osnove socialne države: 
zaščite šibkih, do mehanizmov 
kolektivnih tarifnih pogajanj, do 
spoštovanja sindikalnega delova
nja in učinkovite socilane mreže, 
morajo biti enako pomembne in 
ne podrejene. 

Seveda slovenski liberalni de
mokrati sedaj še niso desna stran
ka, saj moramo biti s tem označe
vanjem levo - desno v Sloveniji 
še zelo previdni. Kažejo pa se že 
nekateri obrisi, v LDS vedno bolj 
prevladuje menedžersko krilo -
tipično liberalistično usmerjeno, 
kar ocenjujem kot pozitivno. Če 
bodo želeli uresničiti svoj sen, da 
nadomestijo tudi socialdemokra-
cijo, bodo morali seveda upošte
vati tudi socialo. Ni dvoma, da 
ima ta stranka sedaj veliko gravi
tacijsko moč, moč vsrkavanja, in 
prihodnja štiri leta bodo pokaza
la, ali so tega res sposobni - pri 
tem se iz bleščečih kron v kon
kretni praksi izlomi prenekateri 
kamenček. Sam si želim, da osta
ne tripolna struktura z socialde
mokrati na levici, liberalnimi de
mokrati na sredini in krščanski
mi demokrati na desni.<\ 

Kljub pojasnilu, zakaj niste Vi pod
pisali koalicijskega sporazuma, 
sklep, da gre na zasedanje Sociali
stične internacionale v Atene v ime
nu SDSS tudi Janez Janša, daje 
vtis, da se iz prve vrste umikate? 

»Podpis je bil res zgolj na
ključje iz zadržanosti, medtem 
ko sem udeležbo v Atenah sam 
odločno odklonil. Sam sem v 
zadnjih štirih letih spoznal 
ogromno število v mednarodnih 
razmerjih pomembnih ljudi in 
prepričan sem, daje potrebno, da 
jih spoznajo še drugi. Ob tem pa 
naj priznam, da mislim, da je pri 
60. letih primerno, da priložnost 
dobijo tudi drugi.« 0 S. Zargi 

I Z S L O V E N S K E G A P A R L A M E N T A 
Nadaljuje se organiziranje ter konstituiranje zakonodajne in izvršne oblasti 

D v a j s e t d e l o v n i h t e l e s 
V začasnem delovnem telesu za koordinacijo med poslanskimi skupinami se pripravlja 
dogovor o prihodnji organizaciji delovnih teles. 

nih telesih državnega zbora, v 
drugi dekadi v mesecu naj bi 
bili poslanci na terenu, koder 
so bili izvoljeni, v zadnjih dese
tih dnevih posameznega mese
ca pa naj bi bila zasedanja par
lamenta. Prevladalo je tudi sta-

Ljubljana - 8. februarja - V začasnem delovnem telesu za koordina
cijo med devetimi poslanskimi skupinami (deveto skupino so poleg 
osmih strankarskih oblikovali poslanci Slovenske nacionalne stran
ke, ki so izstopili iz poslanskega kluba te stranke) se kristalizira 
dogovor o oblikovanju delovnih teles državnega zbora, po katerem 
naj bi imeli deset odborov in približno toliko komisij. Vlada je ime
novala že prve državne sekretarje. 

Velika zadrega, kako orno- število odborov, ki naj bi pravi-
gočiti sodelovanje poslancev v 
številnih delovnih telesih dr
žavnega zbora ob zmanjšanem 
številu poslancev, bo kot vse 
kaže razrešena z zmanjšanjem 
števila teh teles. V začasni ko
ordinaciji med poslanskimi 
skupinami, ki jo ta mesec vodi 
poslanec Združene liste Miran 
Potrč, so predlagali, da naj bi 

loma pokrivali delo posamez
nih ministrstev (ki jih je pet
najst) z združevanjem sorodnih 
področij skrčili na deset, pribli
žno takšno pa naj bi bilo tudi 
število komisij, ki obravnavajo 
zadeve iz neposredne pristoj
nosti državnega zbora. Stranke 
bi naj bile v telesih zastopane 
le približno sorazmerno glede 

Imenovani prvi državni sekretarji 
Vlada je na četrkovi seji potrdila predloge ministrov za nekatere 
državne sekretarje, ki bodo vodili posamezna področja v ministr
stvih. Imenovani so bili 
Tomaž Košir v ministnu za finance, Davor Valentinčič za področje 
trgovine v ministrstvu za ekonomske odnose in razvoj, mag. Anton 
Rop za področje privatizacije ter mag. Vojka Ravbar za ekonomske 
odnose s tujino v istem ministrstvu, Ciril Baškovič v ministrstvu za 
znanost in tehnologijo, mag. Terezija Valentinčič in dr. Pavel Zgaga 
v ministrstvu za Šolstvo in Sport ter Janez Tratnik v ministrstvu za 
pravosodje. Kot je bilo mogoče razbrati iz pogovora za Dnevnik, 
namerava minister za notranje zadeve Ivan Bizjak predlagati za 
državnega sekretarja v tem ministrsvu tudi Andreja Stera. ki sedaj 
dela kot sekretar za notranje zadeve na občini Kranj. 

Predlagane komisije državnega zbora 
V dosedanjih pogovorih so bili izoblikovani predlogi za ustanovitev 
naslednjih komisij: 
Komisija za volitve, imenovanja in administrativne zadeve; Mandatno 
imunitetna komisja; Komisija za pripravo poslovnika za delo državne
ga zbora; Komisija za izvajanje konkurenčne klavzule za poslance; 
Komisija za vloge in pritožbe; Komisija za žensko politiko; Komisija 
za spremljanje lastninske preobrazbe; Komisija za lokalno samoupra
vo in Komisija za nadzor varnostno-informativnih služb. l*ri tem še ni 
jasno, ali se bo j področjem nadzora VIS in VOMO ukvarjala ena 
ali dve komisji. 

na število poslancev, pač glede 
na interes posamezne stranke, 
v primeru več članov, pa naj bi 
ti imeli le en glas. Pri delitvi 
vodstev delovnih teles naj bi 
upoštevali tudi ž" dosedanjo 
zasedbo funkcij ter pravilo raz
vitih parlamentarnih demokra
cij, da naj bi telesa, ki imajo 
nadzorno funkcijo vodili po
slanci opozicije. 

Postopoma se oblikuje tudi ur
nik dela poslancev, ki naj bi bil 
prvih deset dni v mesecu pos
večen predvsem delu v delov-

lišče, da naj ne bi bili poslanci 
za delo v delovnih telesih pose
bej plačani (zloglasni funkcio
nalni dodatki!). 

Zasedanje državnega zbora 
v februarju naj bi se začelo 23. 
tega meseca, osrednje vpraša
nje pa naj bi bile gospodarske 
in socialne razmere in potrebni 
ukrepi ob tem. Poleg nekaterih 
sistemskih zakonov naj bi drža
vni zbor, kot to zahteva Usta
va, ponovno obravnaval pet za
konov, na katere je pretekli te
den državni svet sprejel su
spenzivni veto. • S. Zargi 

Uitaaovttelj !• iidajatetj: 
Časopisno podjetje GORENJSKI GLAS 
KRANJ 
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Do kdaj še nelogičen in celo nerazumen odnos republike do občine 

K o t d a o b č i n a n i d e l n a š e d r ž a v e 
Spremenjene pristojnosti ali namembnost objektov terjajo kar pogost prenos lastnine, ki pa je le v 
smeri od občine k republiki brezplačen. 
Kranj, 8. februarja - Spremenjena organizacija države, ko so bile 
mnoge donedavna občinske pristojnosti prenesene na republiko, je 
terjala tudi prenos občinske lastnine nad družbenimi objekti v last 
republike, čeprav so bili prenekateri objekti izgrajeni izključno iz 
občinskih sredstev in celo samoprispevkov. Temu se ni nihče upiral 
in ugovarjal, saj se je zdelo, da je logično, da se lastnina prenese 
tja, kjer se dejavnost, ki je v teh objektih, financira, torej zagota
vlja tudi upravljanje in vzdrževanje teh objektov. Ugovorov ni bilo 
tudi zato, ker je večina prepričana, da je tudi republika naša drža
va, podobno kot občina, ki je le njen del, pa žal konkretni primeri, 
ko je potreben prenos v obratni smeri, takega razmišljanja ne potr
jujejo. 

»V zadnjem letu smo priča 
prenosa vrste dejavnosti iz ob
čine na republiko in ob tem tu
di prenosa lastnine objektov za 
te dejavnosti. Samo nekaj pri
merov: s prenosom ustanovi
teljska nad srednjim šolstvom 
se je v last republike prenesla 
lastnina nad objekti vseh sred
njih šol in dijaških domov, če
prav v večini izgrajanih iz ob
činskih sredstev, enako velja 
tudi za objekte zdravstva, kjer 
samo kot primer omenjam Bol
nišnico za porodništvo in gine
kologijo,« je začel pripoved o 
tem predsednik kranjskega 
izvršnega sveta inž. Peter Ore-
nar. Nekdaj kranjski objekti so 
Postali republiški in najbolj ža
lostno pri tem je, da če jih po
trebujemo, o brezplačnem pre
nosu ni govora, pač pa jih je 
Potrebno odkupiti. Primer ta
kega pristopa je nekdanji dija
ški dom v Kranju na Kidričevi 
cesti 2, ki ga je morala občina, 

ko se je odločila, da ga spremeni 
v poslovno stanovanjski objekt, 
republiki plačati. 

Še bolj značilen pa je odnos 
republike do občine v primerih 
objektov nekdanje JLA, ki j ih 
slovenska Teritorialna obram
ba ne potrebuje, vendar do
sledno vztraja, da se za te ob
jekte plačuje najemnina. »V 
Kranju je takih objektov več in 
primer objekta na Sejmišču 4, 
ki ga je občina dobila nazaj 
brezplačno glede na to, da je 
bila že prej njegov lastnik, ka
že, da smo ga takoj koristno 
uporabili - že lani je v tem ob
jektu zaživel nov center za kul
turne dejavnosti. Po tem vzgle
du smo pričakovali, da bi tudi 
za ostale objekte čimprej našli" 
novo, za ta prostor koristno na
membnost. Verjetno najznačil
nejši je primer z Domom J L A v 
Kranju, za katerega se je občin
ska skupščina že odločila, da 
se preuredi v prostore za knjiž

ničarsko dejavnost, saj prostor 
omogoča tudi njegovo dogradi
tev. Znano je, da je dom izgra
dila občina Kranj kot nadome
stni objekt za bivšo Staro po
što, kjer je bil nekdaj Dom 
JLA, vendar menjalna pogod
ba in vknjižba na Zvezni sekre
tariat za narodno obrambo se
daj daje formalno osnovo, da 
si slovensko ministrstvo za 
obrambo ta objekt lasti,« je na
daljeval inž. Peter Orehar. č e 
bi se uspeli dogovoriti o preno
su tega objekta v občinsko last, 
bi že letos lahko začeli z adap
tacijo, saj je znano, da je za za
četek investicije potrebno do
kazilo o lastništvu. 

Podobno je tudi z drugimi 
objekti: štirimi hangarji nekda
nje vojšnice v Kranju, ki j ih 
Učni center TO ne potrebuje in 
jih je že izločil iz centra, objek
ti nekdanje J L A sredi najlepših 
polj blizu vasi Suha ter nekda
njo "Jenkovo kasarno" na 
Zgornjem Jezerskem, ki utegne 
postati predmet denacionaliza-
cijskega zahtevka, zanjo pa se 
tudi zelo zanimajo lovci, z že
ljo, po ureditvi gostinskega ob
jekta, ki bi prispeval k turisti
čni ponudbi tega kraja. »V pri
merih hangarjev v Kranju, pa 
tudi objektov ob Suhi smo pre
pričani, da je potrebno s teme
ljito urbanistično presojo ugo
toviti primerno prihodnjo na

membnost in te možnosti izko
ristiti, kar pa ob najemnem od
nosu vsekakor ne gre,« trdi 
predsednik kranjske vlade. 

Nedavni pogovori s pred
stavniki Ministrstva za obram
bo so sicer pokazala, da se sta
lišča "nekoliko mehčajo", ven
dar na brezplačni prenos še 
vedno ne pristajajo. Občina je 
dobila le zagotovilo, da se do 
dokončanja vlaganj v objekt 
nekdanjega Doma J L A na na
jemnino uvede moratorij. Naj 
ob tem povemo, da bo adapta
cija tega objekta zelo zahtevna, 
saj bo potrebna protipotresna 
sanacija, pa tudi narava nove 
dejavnosti - knjige zložene na 
policah so zelo težke - bo zah
tevala temu primerno nosil
nost. Ostaja pa temeljni nespo
razum: ko republika prevzema 
dejavnosti iz občinskih pristoj
nosti, je samo po sebi umevno, 
da j i brezplačno pripadajo tudi 
objekti, ko pa želi občina urediti 
objekt za javni namen, za nepro
fitno dejavnost, ki je celo del 
funkcij oz. nalog države, pa naj 
bi objekt morala odkupiti ali 
plačevati najem. Trdimo celo, 
da imamo le en državni prora
čun in da so občinski proračuni 
le namensko odstopljeni njegovi 
deli. A l i ni zaračunavanje na
jemnin znotraj tega pravi ab
surd? Od kdaj občina ni del na
še države? • Š. Zargi 

P o m o č ponuja jo t u d i n e k d a n j i g i m n a z i j c i 

J e s e n i š k a g i m n a z i j a k o n č n o p r e d o b n o v o ? 
Jesenice, 8. februarja - Jesen i ška gimnazija je ena redkih stavb, k i je v prete
klosti sploh niso obnavljali. Zdaj je obnova na prioritetni listi ministrstva za 
šolstvo in šport . Nekdanji dijaki iz Švice poslali več računalnikov. 

Jeseniška gimnazija je ena redkih 
stavb v središču mesta, ki je niso obna
vljali dolga dolga leta. V zadnjih tride
setih letih, denimo, so popravili le stre
ho in zaradi priključitve na vročevod 
zamenjali centralno ogrevanje, oken pa 
niso prepleskali že polnih trideset let! 

Vsa leta so obstajali načrti o tem, ka
ko bi stavbo gimnazije obnovili, a za te
meljito adaptacijo nikoli ni bilo dovolj 
denarja. Stavba je ena redkih na Jeseni
cah, ki je zgrajena v secesijskem slogu 
in zato kot kulturna dediščina pod za
ščito. Obnova bi tako morala potekati z 
upoštevanjem vseh navodil zavoda za 
varstvo kulturne dediščine. 

Sedanje vodstvo gimnazije si izjemno 
prizadeva, da bi stavbo končno vendar
le obnovili. Brez temeljite finančne po
moči ministrstva za šolstvo in šport ni
kakor ne gre, saj z drugimi viri, kot so 

prostovoljni prispevki in pomoč firm, 
nikakor ne bi zmogli izjemno velikih 
stroškov. 

Zdaj se kaže možnost tudi za jeseni
ško gimnazijo. Ministrstvo za šolstvo in 
šport jo je uvrstilo na četrto prioriteto, 
vendar pa pod pogojem, da se iz stavbe 
izseli Glasbena šola. 

Pripravlja se reorganizacija Centra 
srednjih šol na Jesenicah in tudi adapta
cija je povezana z reorganizacijo. V 
stavbi naj bi v obnovljenih podstrešnih 
prostorih bila le zdravstvena šola, iz 
stavbe bi se poleg Glasbene šole morala 
izseliti tudi Delavska univerza s svojimi 
pisarnami. 

Obnoviti bi morali vse; okna, vrata, 
tlake, zidati nosilne plošče, zamenjati 
vse instalacije. Na podstrešju bi bila 
zdravstvena šola in knjižnica, nujno pa 
bi potrebovali novo telovadnico, saj 

imajo zdaj športno vzgojo na 144 kva
dratnih metrih površine. 

Zanimivo je, da obnovo gimnazije 
podpirajo nekdanji jeseniški gimnazijci. 

Med njimi je tudi dr. gozdarstva OJanez 
GrilcE, ki je za gimnazijo že pripeljal 
nekaj računalnikov in opreme. Janez 
Grilc že 25 let živi in dela v Švici in sku
paj z drugimi Slovenci je želel pomagati 
domovini. Pri nabavi računalnikov za 
gimnazijo so mu pomagali tudi drugi 
Slovenci in Gorenjci, ki delajo v Švici: 
dr. Milan Bergant, Vlado Razinger, Si
mona Župančič, Jože Šmid. Tudi za 
vnaprej so obljubili pomoč, kot jo jese
niški gimnaziji tako ali drugače oblju
bljajo tudi drugi gimnazijci jeseniške 
gimnazije. 

Upajmo, da bo po sprejetju proraču
na vendarle dobila jeseniška gimnazija 
potrebna republiška sredstva, kajti brez 
njih si tako temeljite adaptacije ne mo
remo zamisliti. • D. Sedej 

Je Radovlj ica dovzetna za "trboveljsko bolezen"? 
Nadalj evanje s 1. strani 

Trboveljska slika je precej 
Podobna radovljiški. Tudi v 
°bčini Radovljica so izdali za 
°eset milijonov mark, da bi po
ž g a l i podjetjem, ki so zašla v 

težave ali so se znašla na nevar
nem tečajnem robu. Prodali so 
jih za 2,7 milijonA mark, od 
katerih jih je večino odkupila 
Gorenjska banka, ki je slabe 
upnike (Almiro, Verigo, Sukno 
in Iskro Otoče) zamenjala za 

"Radovljiška občina se od občin, ki so tudi izdale obveznice, ra
zlikuje po tem, da vrednost vseh prodanih obveznic predstavlja 
manj kot četrtino letnega občinskega proračuna in da letne ob
veznosti iz programa obveznic "obremenjujejo" proračun z vse-
| a petimi odstotki. V občinah, ki so zaradi obveznic zašle v te
žave, so ti deleži bistveno večji," je dejal Jože Resman in pouda
r i , da se v radovljiški občini še niso sprijaznili, kot so se v 
nekaterih občinah, češ da so obveznična sredstva že zapravljena. 
v občini so prepričani, da so vložena sredstva pomembno pri
spevala k ohranitvi 2500 delovnih mest in da bodo denar dobili 
n»zaj - ne sicer v tako kratkem času, kot so načrtovali, vendar 
Pa nekoliko kasneje. Čeprav imajo "na zalogi" še več kot dve 
tretjini obveznic, za zdaj ne razmišljajo, da bi jih dali v proda
jo; merd drugim tudi zato ne, ker je pred kratkim spremenjeni 
zakon o financiranju javne porabe precej zaostril merila za to
vrstno zadolževanje. Po novem skupna vrednost izdanih obvez-
uic ne sme preseči deset odstotkov letnega proračuna, letna ob
veznost iz obveznic pa ne deset odstotkov. « 

boljšega - za občinski prora
čun. Trije kuponi so že zapadli 
v plačilo (dva lani in eden fe
bruarja letos), sedem jih bo le
tos in v naslednjih treh letih. 
Občinski proračun bo moral le
tos za plačilo odveh kuponov 
zagotoviti okrog 700 tisoč 
mark, kar pa po oceni predsed
nika izvršnega sveta Jožeta Re-
smana ne more zamajati občin
skega proračuna, ki bo letos 
predvidoma nekaj manjši kot 
12 milijonov mark, skupaj s 
stanovanjskim delom in sred
stvu od gospodarjenja z občin
skim premoženjem pa 15 mili
jonov mark. 

Čeprav je radovljiška slika 
precej podobna trboveljski, pa 
se od nje tudi pomembno razli
kuje. V času, ko so se v Rado
vljici pripravljali na izdajo ob
veznic, ni bilo predpisa, ki bi 
omejeval višino tovrstnega dol
goročnega zadolževanja, ven
dar pa so se v občini dogovorili 

za nekaj "varovalk". Izvršni 
svet je sklenil, da letna obvez
nost iz obveznic ne sme preseči 
deset odstotkov občinskega 
proračuna in da od skupne 
emisije obveznic v vrednosti 
deset milijonov mark dajo v 
prodajo le za tri milijone mark; 

skupščina pa je še dodatno 
sklenila, da bo posebej odloča
la o vsakršni porabi obvezni-
čnih sredstev. Kot je znano, je 
občina 800 tisoč mark vložila v 
Almiro, po 400 tisoč pa v Veri
go, Iskro Otoče in Sukno. • C. 
Zaplotnik 

Zaprisegla četrta generacija slovenskih vojakov - V petek je v 
310. učnem centru Teritorialne obrambe Slovenije v Kranju za
priseglo 420 vojakov četrte generacije, med katerimi jih je 248 z 
Gorenjskega, preostali pa iz ljubljanske regije in ostalih sosed
njih občin. Vojakom in množici zbranih sorodnikov in prijateljev 
je spregovoril poveljnik Pokrajinskega štaba T O Bojan Suligoj, 
v kulturnem programu pa je nastopil komorni ženski pevski zbor 
delavk v škofjeloških vrtcih in godba na pihala iz Tržiča. Na 
slavnostni tribuni so slovestnost počastili tudi vsi gorenjski župa
ni. V tem učnem centru bodo vojaki opravili 1. stopnjo usposa
bljanja, po treh mesecih pa nadaljevali po izbranih vojaški speci
alnostih. Večina - dve tretjini, v Bohinjski Beli. Š. Z , slika: D . 
Gazvoda 

J e l i n č i č a ne bo na kranjsko s o d i š č e 
Kranj, 8. februarja - Prvaka razpolovljene Slovenske nacio
nalne stranke Zmaga Jelinčiča naj bi čakala kar tri sodna 
povabila na obravnave, med njimi naj bi se ta teden oglasil 
tudi na Temeljnem sodišču v Kranju. 

Vodja kranjske enote sodišča Anton Šubic je vest, ki je 
konec minulega tedna pricurljala v eter iz Ljubljane, zani
kal. Na kranjskem sodišču ni proti Zmagu Jelinčiču razpi
sana nobena kazenska obravnava. Znani primer streljanja 
v Tržiču, v katerega je bil vpleten tudi Jelinčič, je sodišče 
predalo ljubljanskemu. • H . J . 

S T R A N K A R S K E N O V I C E 
Slovenska nacionalna stranka 

R a z č i š č e v a n j e v s t ranki 
Kranj, 8. februarja - Po razkolu med poslanci Slovenske nacionalne 
stranke v poslanskem klubu te stranke za državni zbor, ko je pred
sednik Zmago Jelinčič predlagal predsedstvu (to pa menda to tudi 
potrdilo) izključitev 6 "nepokornih" poslancev, ti pa legitimnost 
predsedstva in s tem izključitve zavračajo in zahtevajo izredni kon
gres, se je med članstvom začelo na "pobudo" obeh sprtih strani raz
čiščevanje. Obe strani sklicujeta članstvo in agitirata za svoja stališ
ča - neuradno smo izvedeli, da je bi sestanek članstva v Kranju že 
prejšnji ponedeljek, Zmago Jelinčič pa je, po nekaj sestanki z obmo
čnimi odbori v posameznih občinah, v soboto v Kinu Center Kranj 
sklical sestanek stranke za vso Gorenjsko. 

Ni nam uspelo razčistiti, ali je bil sobotni sestanek le sklic pred
stavnikov občinskih območnih odborov (kot nam je zatrdil Zmago 
Jelinčič), ali pa sestanek vsega gorenjskega članstva pod "grožnjo", 
da bodo vsi, ki se sestanka ne bodo udeležili, ali se za to opravičili, 
iz stranke izključeni, kot bi lahko iz razprav na tem zboru zaklju
čili. Če je šlo le za predstavnike območnih odborov, potem lahko 
ugotovimo, da je po številnih bolj ali manj prepričljivih odgovorih 
Zmago Jelinčič uspel prepričati veliko večino o pravilnosti svojih 
ravnanj (iz stranke so izstopili le trije, majhna skupina pa se ni 
uspela izreči), če pa je šlo za sestanek članstva pod že omenjeno 
grožnjo, pa se mu ob videni udeležbi (komaj četrtina dvorane), 
bolj slabo piše. Večina vprašanj se je nanašala na znano temo: za
kaj podpora tedanjemu kandidatu za mandtarja dr. Drnovšku ter 
zakaj nasprotovanje imenovanju Janeza Janše za obrambnega mi
nistra. Bila so sicer tudi oporekanja legitimnosti organov stranke, 
vprašanja o pravilnosti finančnega poslovanja v stranki, vendar je 
Jelinčič za večino svojih odgovorov požel aplavze odobravanja. Na 
koncu sestanka je opozoril na začetek akcije zbiranja podpisov za 
referendum, s katerim naj bi dosegli revizijo že podeljenih drža
vljanstev in spremembo zakona o državljastvu za vnaprej. 

Kljub temu da smo na sestanek prišli nepovabljeni in opozorje
ni, da je zaprt za javnost, nam je po koncu sestanka predsednik do
volil svobodno poročanje, posebej za Gorenjski glas pa povedal: 

»Gre za razčiščevanje in pravilno obveščanje članstva, ki so ga ne
kateri poslanci s svojimi interpretacijami zavedli. Pri določanju 
usmeritve stranke levo - desno, ki se najbolj politizira, naj povem, da 
je to pri naši stranki težko: SNS je v tem pogledu v specifičnem polo
žaju - nacionalno vprašanje nas potiska na desno, vprašanje lastni
štva slovenskih gozdov ali abortusa, pa nas uvršča na levo. Se bolj pa 
je to res v luči evropskih meril za levo in desno, ko nikakor ne bomo 
pristali na zastopstvo nekaj mogočnih kapitalistov in Cerkve, poseb
no še, če vemo, kako se sloj teh novodobnih imetnikov kapitala v veči
ni rekrutira iz goljufivih podjetnikov, novonastajajočih buržujev, ali 
f . iz srbske, črnogorske in albanske mafije. To pa je v popolnem nas
protju z interesi Slovenije, mi pa bolj kot vse to razvrščanje poudarja
mo našo dosledno zavzemanje za koristi Slovenije. 

Kar zadeva poslance, ki so izstopili iz poslanskega kluba, in bili 
zato tudi izključeni iz stranke, ne morejo zahtevati izrednega kon
gresa, saj bi po tej logiki lahko sklicali tudi kongres katerekoli dru
ge stranke, denimo tudi SDP. Mi smo veseli priložnosti, da v stran
ki počistimo z člani, ki so mislili, da se lahko aktualna vprašanja 
urejajo z nacističnimi vzkliki, noži (čeprav v alkoholiziranem sta
nju) in razgrajanjem. Dosledni bomo pri pravnoformalnem parla
mentarnem urejanju po našem mnenju nerešenih vprašanj.« • Š. 
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B e g u n j s k i g a s i l c i z a d o v o l j n i z u s p e h i 

L a n i t r ikra tn i državni 
prvaki 
Begunje, 9. februarja - Člani gasilskega društva Begunje so lani 
svečano označili 110-letnico delovanja. Uspehom pri posodobitvi 
doma in gasilske opreme so dodali imenitne tekmovalne dosežke. 
Ena pomembnejših letošnjih nalog bo nastop članic in članov na 
gasilski olimpiadi v Nemčiji. 

Vse Begunje so bile lani več avgustovskih dni v znamenju 
gasilstva, je v poročilu o lanskem delu ugotovil dosedanji 
predsednik G D Begunje Janko Resman na sobotnem občnem 
zboru članstva. Okrog 270 članov je lahko ponosnih na 110-let-
no delovanje društva. Ta jubilej so lani nadvse slovesno ozna
čili, saj so do takrat uspešno končali ureditev gasilskega doma 
in opremljanje novega orodnega vozila za gašenje na težje do
stopnih krajih. Praznovanje je ponovno potrdilo tesno poveza
nost med krajem in društvom, ki združuje mnogo mladih in 
vse do starejših prebivalcev. 

Poveljnik Niko Legat si je zaslužil čestitke za 30-letno vodenje. 
Foto: S. Saje 

Ob posodabljanju opreme so se gasilci ukvarjali z vrsto red
nih nalog. Dve komisiji sta opravili 30 preventivnih pregledov 
po domačijah, gasilci pa so pregledali tudi 45 hidrantov in 
drugih vodnih objektov. Sodelovali so pri gašenju 7 požarov, 
dvakrat ukrepali ob povodnji in opravili 12 prevozov vode, je 
med drugim naštel poveljnik Niko Legat. Kot je ocenil, je član
stvo vložilo veliko truda v urjenje, saj so imeli kar 212 vaj. Za
to se ne gre čuditi, da so lani postali državni prvaki njihovi 
pionirji, članice in člani. 

Prav članice in člane čaka letos Še težja naloga. Begunjske 
gasilke in gasilci bodo namreč še z 12 drugimi ekipami iz Slo
venije tekmovali na gasilski olimpiadi v Berlinu. Na nastop se 
bodo začeli intenzivno pripravljati že ta mesec, so povedali ob 
predstavitvi letošnjega načrta dela. Z njim so predvideli tudi 
vsaj 8 vaj za operativne gasilce, ureditev prikolične lestve in 
postavitev nadstreška pri stolpu doma. Novi predsednik Janez 
Gašperin je zagotovil, da si bodo prizadevali uresničiti vse na
črte in ponoviti tudi tekmovalne uspehe. 

Uspešno nadaljnje delo je gasilcem zaželel tudi radovljiški 
župan Vladimir Černe, ki je označil občinsko plaketo za lanske 
tekmovalne dosežke kot skromno nagrado. Desetim članom 
bodo za spodbudo društvena priznanja za dolgoletno delo, šti
rim veteranom značke in dvema častnikoma priznanji Gasilske 
zveze Slovenije. Med vsemi pa je bil najsrečnejši poveljnik Ni
ko Legat, saj so ga mladi gasilci presenetili s čestitko in spo
minskim darilom za tri desetletja poveljevanja. • S. Saje 

Nekaj getovskega ali en velik kaos? 

K r a n j - u m a z a n o i n n e v a r n o m e s t o 
To ni več Kranj. To je vse hujša grozljivka, saj je mesto prepuščeno vandalom, huliganom, 
narkomanom... Kako? Tudi to je lov za razvitim svetom? 
Kranj, 8. februarja • Še nedolgo tega so se prebivalci mesta Kranja 
in takrat tudi še redki samostojni zasebni trgovci od časa do časa 
spraševali, ali se župan Kranja oziroma občine sploh kdaj sprehodi 
skozi mesto. Potem smo celo pred volitvami slišali obljubo, da se 
bo kandidat, če bo izvoljen, redno "sprehajal" skozenj. Danes pa 
mesto že kar "preži" in župan, ali se v nemoči sramuje, ali pa je po
stal "žrtev" dogajanja: Korošcev raje ni več v Kranj, župan pa, kot 
da si ne upa tvegati soočenja. Kranj, kot da postaja nekaj getovske
ga in hkrati vse bolj podoben prihajajoči podobi kaotičnega prev-
ladja vandalizma, huliganstva, narkomanije,... ali na kratko gro
zljivka, ki, bojda (za poznavalce in registratorje), pomeni tudi na 
tem področju (čuden) lov za razvitim svetom. 

Razlog za tale morda na po
gled malce patetičen uvodni 
povzetek je razprava, podkre
pljena z ugotovitvami, na tre
nutke zastrašujočimi, in opozo
rilnimi zahtevami, ki je bila v 
četrtek v Prešernovem gledališ
ču v Kranju. Pod imenom pri
pravljalnega odbora za zborni
co obrtnikov centra Kranja se 
je zbralo kar lepo število ime
tnikov različnih zasebnih de
javnosti v mestu, ki so v zad
njih dveh letih postale zelo šte
vilne. Udeležili pa so se je tudi 
povabljenci: predstavniki se
kretariata za urbanizem, Javne
ga podjetja Komunala, kraje
vne skupnosti Kranj Center, 
Policijske postaje. 

Vsebino oziroma obravnava
no tematiko bi težko poimeno
vali z vprašanji, ki da so bila na 
dnevnem redu. Prej je šlo za 
ugotovitve in ocene o dovolil
nicah za vožnjo v centru i n par
kiranje, čistočo v mestu, ureje
nost, za problem narkomanije, 
za sejme in prireditve in nazad
nje potem za prizadevanje tega 
dela po večini dnevnih mešča
nov Kranja, da bi mesto posta
lo urejeno in zjasnim ciljem, ki 
si želi in hoče, da bo živelo ta
ko, kot danes živijo in delujejo 
njemu primerljiva trgovska, tu
ristična, prebivalna in podobna 
središča v svetu. 

N e pa rk i ran je , nemotena 
dostava 

Začetna razprava se je kar 
lep čas odvijala okrog prometa 
oziroma odloka o zapori pro
meta v mestu. Povabljenci, ki 
so delovali kot zagovorniki se
danjega odloka in stanja glede 
zapore, pri čemer pa so hkrati 
priznavali nemoč in neučinko
vitost na tem področju glede 

Ali naj lastnik lokala s cvet
jem po sprejetem naročilu za 
poslovilni venec po 9. uri na 
hrbtu in peš čez most čez Ko
kro dostavi venec na pokopa
lišče (zdaj odlok drugačne do
stave na primer ne dovoljuje); 
ali naj zasebnik ocarinjeno 
blago po 12. uri pusti pred 
vrati carinarnice, ker ga po 
odloku ne more prepeljati do 
lokala v mestu; ali naj izkupi
ček in dragocenosti v vrečkah 
in vrečah peš nosi čez mesto 
do bančnih sefov...e 

na veljavna določila odloka, so 
s številkami utemljevali, da je 
različnih izjem z dovolilnicami 
za promet in dostavo (v določe
nem času) že zdaj preveč. Mo
goča je sicer pobuda za spre
membo odloka in morebitne 
dodatne izjeme, vendar potem 
je nevarnost za še večji nered 
(prometni) najbrž še večja. 

Lastniki lokalov pa so ugota
vljali, da jim sedanji red glede 
dostave ne ustreza in je na pri
mer neusklajen z delom razli
čnih javnih služb (carina, ban
ka...), nekatere dejavnosti (Pre
šernovo gledališče) pa odlok 
morajo zavestno kršiti, da 
sploh lahko delujejo. Predvsem 
pa ne gre za dovolilnice o par
kiranju, o podaljšanem času za 
dostavo, marveč predvsem in 
izključno samo za dostavo, ki 
bo omogočala normalno funk
cioniranje in ponudbo lastni
kov lokalov in seveda tudi dav
koplačevalcev. 

N e na h i t ro , a m p a k 
n e p o č i š č e n o 

Kar zadeva izgled in čistočo 
je Kranj danes umazano me

sto. Razlago predstavnika Jav
nega podjetja Komunala, da 
imajo na voljo denarja za vsega 
skupaj šest čistilcev za celotno 
mestno območje in da ga je za 
stroj le za pol leta in da je zato, 
ob očitkih, ki jih dobivajo iz 
sosednjih, primestnih KS, da 
čistijo predvsem in samo me
sto, to pa je res "na hitro" po
čiščeno, je potem nekdo ko
mentiral: Ne gre za "na hitro" 
čiščenje, ampak je mesto sploh 
nepočiščeno. Pročelja stavb 
(pod okriljem Domplana) so 
drugo poglavje zase. Zabojniki 
za smeti, čez dan vsem na očeh 
(čeprav niso ravno v okras) in 
vsem v napoto, bi lahko, ko ni 
čas za praznjenje, imeli bolj 
"prikrit" prostor. In vse to bi 
najbrž lahko uredili za ceno, ki 
jo že zdaj plačujejo davkopla
čevalci. Dokaz, da je to izved
ljivo, je že takoj na oni strani v 
Celovcu in zato upravnim, 
strokovnim in še kakšnim služ
bam naj ne bi bilo nerodno, da 
bi si pri njih (v Celovcu) ogle
dala in se seznanili, kako se 
njim računice izidejo in jim pri 
tem stvari tudi funkcionirajo. 

Da čistilec skozi mesto z met
lo vleče odvržen cigaretni 
ogorek do konca mesta, kjer 
ga pobere in vrte v zabojnik, 
hkrati pa odvrže na tla svoj 
cigaretni ogorek in ga poho
di je težko razumeti za "na 
hitro" čiščenje..." 

V a n d a l i z e m , hul igans tvo , 
narkomanija 

Mesto je popoldne in zvečer 
prepuščeno vandalom, huliga
nom, narkomanom... Tovrstno 
"gospodarjenje" si, če se kdo 
zoperstavi, že izsiljuje tudi 
hladno orožje. Red in policija 
pri tem sta neučinkovita. Ra
zlaga pomočnika komandirja 
policijske postaje, da je za to 
premalo policistov (za celo ob
čino so ponoči štirje policisti), 
je bila razumljena kot pojasni
lo za opravičilo, ne pa pomiri
tev, da se bo stanje izboljšalo. 
Kranj vse bolj postaja nevarno 
"virozno" žarišče in pri vsej 
preventivni prizadevnosti na 

tem področju je morda rešitev, 
kot jo je bilo slišati, da v poli
cijskih kletnih prostorih uredi; 
jo lokal, da bodo potem imeli 
vse že zasvojene ali pa potenci
alne kandidate za sedanje sta
nje čimbolj na očeh. Sicer pa, 
Korošcev že nekaj časa, pred
vsem tudi za to, ni več po na
kupih in obiskih v Kranj. Tež
ko je razmišljati na način, da je 
pravzaprav tudi to eden od 
znakov, da si želimo čimprej 
biti enakovredni razvitemu sve
tu. 

Bomo morali začeti sami skr
beti za lastno varnost na na
čin, da se bomo odpravljali z 
doma s puško na hrbtu, če bo
mo šli v gledališče ali na 
obisk; bomo morali poskrbeti 
zjutraj tudi za redno praznje
nje posebnih zabojnikov za 
injekcijske igle; če te kono
plja raste povsod, potem tudi 
razpečevalni avtomobil z dro
go lahko odkrije tudi en sam 
policist., za to se ve.... 

Nazadnje, tik pred sklepom, 
da bo poseben odbor lastnikov 
oziroma zasebnikov skupaj s 
službami občine in stroko dal 
nekatere pobude tako v zvezi z 
odlokom, redom in stanjem ter 
rešitvami, so na sestanku tudi 
poudarili, da si nihče med njimi 
ne želi, da bi bil Kranj mrtvo 
mesto. Tudi Kranjčani, ki živijo 
v njem, najbrž takšnega nočejo. 
Naj bo v njem tudi čimveč prire
ditev, tudi takšnih sejmarskih. 
kot je bila nazadnje. Vendar naj 
stojnice ne zapirajo vhodov loka
lov in izložb z blagom in izdelki, 
kijih imajo trgovci v mestu v lo
kalih. Ob tem pa je še najbolj 
vprašljivo, kakšen davkoplačeva
lec je "stojničar" in sum, da je 
občina z državo tako pohlepna, 
da z zaprtimi očmi dopušča na 
njih prodajo izdelkov, za katerih 
prodajo izključno v lokalih velja
jo nedvoumna in stroga določila-

Skratka, bil je sestanek z eno 
samo zahtevo: Naredite red z 
denarjem davkoplačevalcev, v 
korist in dobro počutje mesta, 
meščanov, občanov; ali pa poj
dite na inštruktažo v Celovec. 
• A. Žalar 

N a o b i s k u p r i M a r i j i P i v k v Ž i r o v s k e m v r h u 

" D a b i b i l o l e z d r a v j e " 
Zirovski vrh, 8. februarja - Na Marijo Pivk, znanci ji pravijo Mici, me 
je opozorila gospa Ksenja, ki dela v pisarni žlrovske krajevne skupnosti. 
"Ženska je za svoja leta neverjetna," jo hvali Ksenja, "vedno gleda sa
mo naprej, načrtuje, kaj vse bo še naredila. Zeli si samo zdravja in lepe
ga vremena, da bi lahko delala." 

V petek popoldne sva se sku
paj napotili k njej. Vožnja nav
kreber, v Žirovski vrh, je bila 
kljub hribovski makadamski poti 
prijetna. Sonce je prodiralo med 
golimi vejami dreves, se igralo s 
pastelnimi barvami listja na tleh, 
se ustavljalo na zelenem smrečju. 
Bilo je res lepo, Mici je gotovo 
zadovoljna. 

Zapeljeva mimo njenega nove
ga dvojnega kozolca naprej proti 
na novo pozidanemu hlevu in 
stanovanju v zgornjem nadstrop
ju. Stavbi še veliko manjka, niti 
oken še ni vzidanih. Ustaviva se 
med starim hlevom, ki je samo še 
kup ruševin, in nizko hišico, do
mom Marije Pivk. Tudi hiši so 
dnevi že šteti. Polna je razpok, 
streha se nevarno poveša, ko za-
vijeva okrog vogala na drugo 
stran, pa je še bornejša; del, v ka
terem je bila nekoč bržčas črna 
kuhinja, je povsem podrt. Vrne
va se pred vhod. Vrata so na pol 
odprta, gospa Ksenja nekajkrat 
zakliče; »Mici, ste doma?« Nič 
Stopiva noter, v "hišo", v kateri 
je poleg stare krušne peči samo 
še gola žimnica ob nasprotni ste
ni »Mici, kje ste?« spet pokliče 
Ksenja. Nič. Vrneva se ven, na 
sonce, Ksenja spet kliče. Zaman. 

S hriba nad potjo se oglasi sosed 
Albert Oblak. S težavo loviva 
njegove oddaljene glasove. Pravi, 
da Mici ni. Da je prejšnji dan 
padla in si zlomila medenico. Da 
leži v Ljubljani, v bolnici. 

Lepo vreme, nad katerim bi se 
Mici navduševala, nenadoma tu
di nama ni več tako lepo. Obe 
premišljujeva o drugi polovici 
Micijine najpogosteje izrečene 
želje, o zdravju. »Ko bi jo videli,« 
pravi Ksenja, »njena postava je 
postava dekleta. Edino obraz in 
zgarane roke razkrivajo prava le
ta. Letos je v šestinšestdesetem. 
Vedno v pogonu, hiteča za delom, 
opravki.« Kot ura. Ki ji je nena
doma dotrajala baterija... 

Kaj zdaj, naj oditeva praznih 
rok? Nekoliko se še razgledava 
po domovanju. Novi hlev je pra
zen, le nekaj kokoši kokodaka v 
enem od prostorov. Kravo in teli-
co je vzel v svoj hlev sosed 
Oblak, ko se je Micijin stari 
podrl, prašiča so zaklali. »Se pred 
dvema dnevoma sva govorili v / i 
reh,« nikakor ne more doumeti 
Ksenja. Mici ji je povedala, da se 
ji podira hiša, da v njej ne upa 
več spati. Menda se je preselila 
kar v kozolec. 

Obupavava nad nesrečo po
gumne ženske. Zidati nov hlev in 
stanovanje v njenih letih ni mač
ji kašelj. Kako bo zmogla? Po
kojnine ne more imeti prida, bila 
je delavka v Remontu, dokler ni 
propadel, menda celo med mo
škimi najbolj cenjena, potem je 
šla v Kladivar. Tu je dočakala 
upokojitev. V dneh in večerih, ko 
ni mogla početi drugega, je kle
kljala, mirovati, počivati ni ute
gnila nikoli. 

Ko se že odpravljava v dolino, 
pripelje fičko. Gospa Ksenja pre
pozna Micijino hčer in zeta, Ma
rinko in Jaka Jelovčan, ki živita 
na manjši kmetiji v Hlevišah, 
dvanajst kilometrov stran od Ma-
rinkinega prvega doma. Poklepc 
tamo. Jaka pove, da se je Micijin 
stari hlev podrl prav na I. no
vembra lani. še sreča, da so vsi 

odnesli celo kožo. »Samo teden 
prej smo novi hlev spravili pod 
streho. Ni še toliko izdelan, da bi 
bila živina lahko v njem. Tudi hisa 
leze vkup. Mama si je zadnje dni 
za silo uredila kar v novi hiši. Re
kla je, da tako dobro že dolgo ni 
spala. Vsaj strah je ni bilo, kdaj se 
ji bo streha sesula na glavo,« je 
pripovedoval zel Jaka. 

»Mamo sva večkrat vabila živet 
k nam, vendar o tem ni hotela sli
šati. Rada je sama svoja,« nada
ljuje hči Marinka »Vso zimo je 
klekljala, da bi pokojnina lahko 
ostala nedotaknjena za elektriko 
in telefon v novi hiši. Zdaj pa ta
kole. Ko bo prišla Iz bolnice, bo 
morala k nam, vsaj dokler si ne bo 
opomogla. Potem bomo skupaj to
liko uredili stanovanje, da bo lah
ko živela v njem, tudi hlev bo treba 

pripraviti za živino. Kako nam bo 
to uspelo, še ne vem.« 

Marinka in Jaka imata tri otro
ke, kmetija je majhna, ne daje 
veliko. Marinka dela v žirovski 
Alpini. Ne moreta vsak dan k 
materi v Zirovski vrh, prideta, 
kadar so večja dela. Tudi sosed 
Oblak pomaga, I traktorjem po
kosi Micijino senožet, okrog hiše 
pa kosi kar sama. Za letos je ime
la toliko načrtov, kako nesrečna 
mora biti, ko nemočna leži v bol
nici! 

S Ksenjo odhajava. Zal mi je, 
da Mici Pivkovc nisem spoznala, 

da leži v bolnici in ugiba, kdaj se 
bo spet lahko postavila na noge 
in ali bo še tako urna kot jc bila 
pred dobrim tednom. Premiš; 
Ijam, kako bi j i dobri ljudje, kt 
razumejo stisko in cenijo pogum 
neodvisne priletne ženske, lahko 
pomagali urediti vsaj eno sobico 
v novi hiši. Tudi krajevna skup; 
nost Žiri, podjetja in obrtniki bi 
se lahko izkazali. Gotovo bi bila 
vesela vsakega tolarja, vsakega 
kosa gradbenega materiala ali po
hištva. Upam, da ne trkam za
man? 
• II. Jelovčan 

Stražnice so oddane 
Jesenice, 8. februarja - Za vojašnice in stražnice nekdanje JLA 
v jeseniški občini je bilo v začetku kar precej zanimanja, tako 
zasebnikov, društev in organizacij. Pri izvršnem svetu občine 
so zbrali vse ponudbe iz posameznih krajevnih skupnosti in jih 
uskladili. 

Stražnico Edvard Kardelj v Ratečah ministrstvo za obrambo 
daje v brezplačno koriščenje Planinskemu društvu Rateče, 
stražnica na Korenskem sedlu pa bo poslej v upravljanju zveze 
vojaških invalidov. 

Stražnice na Srednjem vrhu in na Belci ter v Mostah pri Ži
rovnici so pod denacionalizacijo, kar pomeni, da jih ni možno 
oddati, kajti oglasili so se nekdanji lastniki zemljišča. Stražnici 
v Javorniškem Rovtu in v Planini pod Golico pa je dobilo v 
upravljanje ministrstvo za šolstvo in šport. Stražnica Slatna 
ostane v upravljanju teritorialne obrambe, medtem ko stražni
co v Tamarju dobijo gorski reševalci. 

Predvsem za stražnici v Mostah pri Žirovnici in v Planini 
pod Golico so se zanimali zasebniki, vendar je stražnica v Mo
stah v okviru denacionalizacijskega postopka, v Planini pod 
Golico pa oddana ministrstvu za šolstvo in š p o r t . • I). S. 
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Terapevtske skupnosti tudi pri nas 

N e k d a n j i u ž i v a l c i d r o g 

v n a d z o r o v a n i h s k u p n o s t i h 
V S loven i j i bodo letos p redv idoma z a č e l e de lova t i t r i terapevtske skupnos t i z a 
ps ihosocia lno i n zapos l i tveno re integraci jo b ivš ih už iva l cev d rog . V a r o v a n c i D o n 
P i e r i n a iz skupnos t i S r e č a n j e nemara tud i p r i Sv . D u h u . 

Čeprav so ljudje v nekaterih slovenskih krajih ostro odklanjali pri
sotnost ustanov, v katerih bi se zdravili bivši uživalci drog, se je na 
javni poziv Ministrstva za zdravstvo pri iskanju lokacij za terapevt
ske skupnosti odzvalo precej občanov in ponudilo v odkup ali najem 
svoje domačije z zemljišči. Skupaj z njimi, pristojnimi občinskimi 
službami in slovensko Karitas zdaj ustvarjajo pogoje za »zagon« 
Prvih terapevtskih skupnosti v Sloveniji. 

V Ministrstvu za zdravstvo so 
prepričani, da je tudi na naših 
tleh treba nekdanjim uživalcem 
drog ponuditi roko v pomoč in 
jim omogočiti, da spet normalno 
zaživijo in začnejo delati. Tera
pevtske skupnosti, kakršne je na 
tujem uvedel italijanski duhov
nik Don Pierino, so v svetu že 
preizkušen model za psihosoci
alno in poklicno reintegracijo 
nekdanjih zasvojencev in brez 
delovanja takih centrov so pri
zadevanja družbe za pomoč tem 
°sebam prazne in lažne. 

Strogi režim, 
nadzor in trdo delo 

Nepoznavanje terapevtskih 
skupnosti in predsodki zoper 
nekdanje narkomane so pov
zročili največ nasprotovanj 
med ljudmi, ki naj bi postali 
bližnji sosedje terapevtskih 
skupnosti. Neljubim zapletom 
se želijo zagovorniki terapevst-
kih skupnosti v prihodnje izo
gniti, zato ljudem strpno pojas
njujejo skupne značilnosti te 
(za naše razmere) novosti. V te
rapevtske skupnosti se vključu
jejo odrasle oseb«, ki so povsem 
prenehale z uživanjem nedovo
ljenih drog in so se prostovoljno 
odločile za dolgotrajno in na
porno pot v normalno življenje. 
Pred sprejemom v skupnosti so 
deležni posebne priprave, brez 
ugovorov tudi sprejemajo stro
ga pravila življenja v teh skup
nostih. Tamkajšnje življenje 
namreč uravnava strog režim, 
°d jutranjega bujenja (ob 7. uri 

zjutraj) do nočnega počitka (ob 
10.30 zvečer). Poleg vsakdanjih 
potreb (prehranjevanje, osebna 
higiena, urejanje okolja) v 
skupnosti opravljajo ustvarjal
no delo, odvisno od njihovih 
nagnjenj in sposobnosti ter od 
programov, ki jih ima na voljo 
skupnost. Prosti čas je name
njen branju, medsebojnim po
govorom, vodenim pogovorom 
s terapevti, stikom z ožjim so
rodstvom. Veliko pozornosti 
namenjajo duhovni vzgoji, saj 
morajo nekdanji zasvojenci 
najti notranjo moč in voljo za 
ponovno vključitev v življenje, 
pri tem pa si med seboj poma
gajo in se spodbujajo. Izhode 
imajo omejene, ves čas so pod 
nadzorom odgovornih terapev
tov. Praviloma so vezani na 
skupna delovna opravila in 
oskrbo ter vzdrževanje skupno
sti. Obiski v skupnosti so dovo
ljeni le ožjim družinskim čla
nom vsako drugo nedeljo. Člani 
skupnosti so ves čas pod lastno 
avtokontrolo in nadzorom dru
gih oseb ter terapevtov, ki vodi
jo skupnost. Župnik iz Kopra, 
ki je Sloveniji predstavil skup
nosti srečanje Don Pierina, jih 
je ob neki priložnosti ocenil 
kot skupnosti najstrožjega me-
niškega reda. In res prekrške 
kaznujejo, ponovno vrnitev k 
drogi celo z izključitvijo iz 
skupnosti. Ker gre za nekdanje 
uživalce drog, pri katerih so 
mogoče tudi okužbe z virusom 
hepatitisa ali HIV, jih tudi 
skrbno zdravstveno pregleduje
jo. Delitev dela v skupnosti in 
ves režim njenega delovanja 

vključujeta vse varnostne me
hanizme, ki onemogočajo med
sebojno prenašanje virusov in 
morebitne okužbe drugih oseb. 
V skupnostih je poskrbljeno tu
di za ustrezno interno zdrav
stveno oskrbo. 

Skupnost Srečanje 
Don Pierina 

Slovenija ima nacionalni 
program preprečevanja zlorabe 
drog, ki naj bi sledil preizkuše
nim metodam prevencije v sve
tu. Eden od načinov so tudi te
rapevtske skupnosti, namenje
ne tistim, ki so se trdno odločili 
pustiti drogo in se spet vključiti 
v življenje. Bivši uživalci drog 
v Sloveniji so našli možnost 
vključevanja v terapevtske 
skupnosti samo prek slovenske 
Karitas. V skupnostih Don Pie
rina v Italiji je trenutno vklju
čenih 24 Slovencev. Ker gre za 
preizkušen model, so se zanj 
ogreli tudi pri nas in že letos je 
pričakovati, da bodo na sloven
skih tleh oživele tri terapevtske 
skupnosti, ustvarili pa naj bi 
tudi pogoje za delovanje prve 
javne institucije na tem po
dročju. O tem je na februarski 
novinarski konferenci podrob

no govorila predstavnica Mini
strstva za zdravstvo Žarka Br i -
šar - Slana. Poudarila je, da bo 
hkrati z osnovanjem skupnosti 
sklenjen nekakšen sporazum z 
ljudmi, ki so po sili razmer nji
hovi sosedje. V njem naj bi 
imenovali tudi skupino neod
visnih strokovnjakov, ki bi bili 
nekakšen center za pritožbe 
krajanov. V primerih, ko bi 
skupnosti postale moteče za 
okolico, se lahko v najkrajšem 
času tudi zapro. Sopodpisnica 
tega sporazuma bo tudi država. 

Strogo 
nadzorovane 
skupnosti 

Zaupanje pride z izkušnjami, 
to velja tudi za sosede terapevt
skih skupnosti. Ministrstvo za 
zdravstvo pa zagotavlja, da te 
skupnosti niso zbirališče uži
valcev mamil, pač pa začasen 
dom bivših uživalcev mamil, ki 
se ob pomoči terapevtov uspo
sabljajo za ustvarjalno življenje 
brez drog. Tudi niso središče 
preprodaje drog. V teh strogo 
nadzorovanih skupnostih je 
vsako uživanje drog, tudi alko
hola, strogo prepovedano, raz
vade (kajenje, kava, gledanje 
TV) pa omejeno na najmanjšo 
možno mero. Morebitna krši
tev najstrožjih zapovedi vodi v 
nepreklicen odpust in izključi
tev iz skupnosti. Skupnosti tudi 
niso potencialni centri za širje
nje aidsa, saj veljajo najstrožji 
zdravstveni predpisi. Ministr
stvo za zdravstvo je sprejelo 
polno odgovornost za delova
nje skupnosti po omenjenih 
načelih. Za lokacije, kjer bodo 
zaživele skupnosti Don Pieri
na, se za zdaj še dogovarjajo, 
ena od možnih pa je tudi na 
Gorenjskem, namreč pri Sv. 
D u h u « D. Z . Žlebir 

Vrtca C ic iban ne bo več 

Denacionalizacija zapira vrtce? 
Kranj, februarja - Vrtca Ciciban jeseni najbrž ne bo več. Peterlinova vi-

v kateri zdaj varujejo in vzgajajo 60 otrok, bo denacionalizirana med 
Prvimi. V vzgojnovarstvenem zavodu v Kranju niso preveč zaskrbljeni, 
ker bodo izgubili eno od vrtčevskih stavb. Število v vrtce vpisanih otrok 
namreč ni več tolikšno kot nekdanje dni. 

»Po denacionalizaciji naj bi hišno pritličje, klet in dvorišče (zdaj 
otroško igrišče) dobili vrnjene Peterlinovi potomci,« nam je povedala 
ravnateljica VVZ Kranj Mihaela Renko. »To vemo že od predlani, saj 
J* omenjena družina med prvimi vložila zahtevek za denacionalizacijo. 

• izgubo najvažnejših vrtčcvih pritiklin hiša ne bo več primerna za vr
eč, zato se ji bomo pač odpovedali, otroke pa preselili v dva najbližja 
»ftca, Janino in Tugo Vidmar. Za naše otroke, ki se med poletnimi po
tnicami tako ali tako vsako leto začasno preselijo v Janino, to ne bo 
avno šok. Tudi skupin ne bomo delili, niti otrok odvajali od njihovih 
zgojiteljic, tako da bo selitev za vse kar najmanj boleča. Sicer pa bomo 
tarSe s spremembo, ki pride s 1. septembrom, seznanili na torkovem 

svetu staršev.« 
Je C iciban edini vrtec, ki ga bo /. denacionalizacijo izgubil Vzgoj-

novarstevni zavod v Kranju? Mihaela Renko pravi, da je vprašljiva 
^uui usoda vrtca Jokl na Zlatem polju, lastniki po vojni nacionalizi-
ane vile so sicer tujci, lastniki nekdanje tovarne Jugobruna, a kljub 
ejnu...Med starejše vrtčeve stavbe sodi še Kekec, vendar je bil ta že 

kupljen, vsi ostali objekti pa so zgrajeni že s samoprispevkom. 
| S a z e ' da v VVZ Kranj niso preveč zaskrbljeni zaradi denacionali-

acije. Vrtčeve zmogljivosti so zdaj namreč večje kot število varova-
nih otrok. Zaradi tega vsako leto ukinejo kak oddelek, del vrtca Če-

ica (enega v c čj ih v Kranju) so oddali računalniški šoli Opus, sta-
°vanjc na Planini, kjer je bil včasih vrtec, pa so letos izpraznili in 

»a oddali stanovanjski skupnosti invalidov. V 18 vrtcih v kranjskem 
x ' e / l * a J vP' s-mih 1650 otrok, z jesenskim vpisom pa jih bo nema

ra Se manj. • D. Z. Žlebir 

MALA ANKETA 
Kabaret " E J , G A " med starostniki 

Smeh pomeni življenje 
Preddvor, februarja - Kako malo je treba, da se človek razveseli, od 
srca nasmeje in pozabi na vsakodnevne tegobe! Slaba urica skeČev, 
s katerimi skupinica jeseniških gledališčaikov gostuje širom po 
Sloveniji, je pretekli torek s smehom napolnila dom starostnikov v 
Preddvoru in jim za kdo ve kako dolgo polepšala življenje. Le mizo 
in tri stole so potrebovali, pa so Tatjana in Klemen Košir, Rado 
Mužan in Irena Leskovšek v prostor pričarali šolski razred, ambu
lanto, komunalo, avtobus, gostilno in še kaj in s svojo odlično mi
miko in igro na besedila iz Tofove malhe vse zbrane spravili v vesel, 
sproščen smeh. Urica, kakršne si stari ljudje v preddvorskem in 
vseh domovih želijo vedno znova 

^ S T O L P E C Z A U P O K O J E N C E 

velesUlom in teki za upokojence - Sekcija za zimske športe pn 
Društvu upokojencev Kranj prireja za svoje člane društveno pr
venstvo za ženske in moške v veleslalomu in smučarskih tekih. 
Tekmovanje bo v ponedeljek, 22. februarja, na smučišču hotela 
sPort na Pokljuki. Tekmovanje bo potekalo v treh starostnih sku
pinah. Veleslalom se bo začel ob 10. uri, smučarski teki pa ob 
11 30. Pravico do nastopa imajo vsi člani društva upokojencev, ki 

s o za leto 1993 že plačali članarino. Prevoz bo organiziran ob 8. 
uri izpred hotela Creina Kranj. Prijave sprejemajo v društvu na 
Tomšičevi 4, vsak ponedeljek, sredo in petek dopoldne. Ker je le
tos malo priložnosti za smučanje, upokojenci vabijo na Pokljuko, 
kjer boste preživeli prijeten dan. 

Cenka Ba-
vec, 88 let: 
"Na vso moč 
mi je bilo 
všeč. Še ni
koli ni bilo 
tako čudno 
fajn! Pridejo 
tako od da
leč, kot bi od 

nekod prileteli, se zdi, pa mi
mogrede naredijo toliko vese
lja. Samo štirje ljudje, pa tako 
razpoloženje! Te pa naj v naši 
kuhinji le dobro pogoste!" 

Peter Jago
dic, Visoko: 
"Prima je bi
lo! Saj pride
jo šolarji, s 
kranjske 
ekonomske 
šole nas 
obiščejo, 
savska fol

klora in drugi, toda kaj takšne
ga pa še nismo doživeli. Tole bi 
pa človek kar naprej poslušal 
in gledal. Redko se lahko člo
vek tako od srca nasmeji." 

Bojan Križaj, 
socialni dela
vec: "Oskr
bovancem v 
našem domu 
skušamo bi
vanje nare
dili kar naj
bolj prijetno 
in zato vabi

mo k nam ljudi od zunaj. Vsak 
torek jih obiščejo zunanji sode
lavci, ki se v skupinah pogovar
jajo z njimi. Prav s temi razgo
vori smo jih zbližali med seboj; 
čisto drugačen je njihov medse
bojni odnos, če o sosedu vedo 
to in ono iz njegovega življe
nja. Odpro se, premagajo odtu
jenost. Enkrat na mesec pa po

vabimo gosta meseca. Imeli 
smo že celo vrsto slovenskih pi
sateljev in pisateljic, kot Ivan 
Jan, Jaka Cop, Berta Golob, 
Mirni Malenšek, Jožica Petrič -
Munih, na citre jim zaigra Vida 
Učakar. Gostje ne govore o 
svojih delih, pač pa o sebi, o 
svojih doživetjih in za naše 
oskrbovance so to nepozabne 
ure.** 

Perina Cun-
drič, 52 let: 
"Kdor pride 
sem, pomeni 
za nas doži
vetje. Saj se 
tudi med na
mi v domu 
vedno kaj 
dogaja, ima

mo svoj pevski zbor, redno 
imamo pevske vaje, vendar to 
je vse kaj drugega. Tile Jeseni
čani so se pa res odrezali. Ko bi 
le prišli večkrat!" 

Klemen Ko
šir, vodja ka
bareta "EJ , 
G A " z Jese
nic: "Dve le
ti že živi naš 
kabaret, za 
nami pa je 
okrog 40 na
stopov po 

vsej Sloveniji. Radi pridemo, 
kamor kdo želi: v dom starost
nikov, šolo, gostilno, vaško 
dvorano, tudi za zaključeno 
družbo nastopimo, če hočete. 
Zdajle imamo za dobro uro in 
pol naštudiranega programa, za 
celovečerni kabaret. Sedem, 
osem nas je v skupini, kadar 
smo v polni zasedbi, z orglar
jem vred. Vsi pojemo, plešemo, 
igramo. Skeče menjamo tako, 
da smo ves čas aktualni, skrat
ka "zažgemo"! • D. Dolenc 

Ž e n s k e v Škofji L o k i se jezijo 

Na ginekološki pregled čakajo 
štiri mesece 
Škofja Loka, februarja - V škofjeloškem zdravstvenem domu 
imajo trenutno enega ginekologa, pri katerem pa pacientke zlepa 
ne pridejo na vrsto. Na problem nas je opomnila ena naših bralk, 
ki se je januarja želela naročiti na redni ginekološki pregled, pa 
so j i povedali, da pred aprilom ne bo na vrsti. 

Prava ironija je ta čas biti v koži omenjene pacientke, ko z 
vseh strani slišimo spobudne besede o prosti izbiri zdravnika, 
o kratkih čakalnih dobah, o konkurenci zasebnega in javnega 
zdravstva, kar naj bi bilo vse v prid zdravstvenega zavarovan
ca. Naše uredništvo ni bil prvi naslov, na katerega se je obrni
la. Klicala je tudi vodstvo zdravstvenega doma, kjer pa so nad 
njeno kritiko lahko samo nemočno ugotovili, da z enim samim 
ginekologom pač ne obvladujejo razmer. Pacientki so priporo
čili, naj se s pritožbo obrne še na občinski izvršni svet, zdrav
stveno zavarovalnico, zdravniško zbornico in samo ministrstvo 
za zdravstvo. 

Tudi nam direktorica Zdravstvenega doma v Škofji Loki dr. 
Majda Selan ni povedala kaj več. Škofja Loka ima teren, ki ter
ja dva ginekologa. Dokler so ju imeli (enega sicer pogodbeno), 
čakalne dobe niso bile problem. Kasneje jim je bila odobrena 
specializacija in z njo naj bi v Škofji Loki dobili drugo gineko
loginjo. Pa je niso, ker je po specializaciji odšla delat v Kranj. 
Pritisk na omenjene štiri naslove, ki j ih je dr. Selanova sveto
vala kritični pacientki, naj bi Škofji Loki zagotovil specializa
cijo za drugega ginekologa. 

Dr. Drago Petrič z območne enote Zavoda za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije v Kranju pa trdi, da je po normativih 
Škofji Loki statistično zadosti en ginekolog (in še nekaj deci-
malk). Čakalne dobe pa bi po pogodbi, ki jo ima tamkajšnji 
zdravstveni dom sklenjeno z zavarovalnico, ne bi smele biti 
daljše od dveh tednov. Stvar organizacije je, pravi dr. Petrič, 
kako z enim ginekologom obvladujejo z normativi določeno 
število pacientk. K o bodo začeli veljati strožji odnosi med 
zdravstvom in zavarovalnico, ki ga plačuje, bo slednja zahteva
la pojasnilo, kaj zdravstvo počne z denarjem, namenjenim, za 
zdravstveno varstvo žena in ga j im tudi odtegnila, če mu ne bo 
zadoščeno. 

Škoda, ker se v Škofji Loki še ni pojavil zasebni ginekolog! 
Ob sedanji štirimesečni čakalni dobi v javnem zavodu bi bil 
zasut z delom. Dr. Petrič pravi: Če bi se pojavil zasebnik in bi 
mu zdravstvena zavarovalnica namenjala denar, bi morala 
zdravstvenemu domu ta sredstva odšteti. Kajti škofjeloški ob
čini je po normativih tudi ob tem pogoju potreben en sam gi
nekolog. Enako bi se zdravstvenemu domu godilo, če bi se ve
liko žensk iz Škofje Loke odločilo za ginekologa, denimo v 
kranjski porodnišnici, kjer zadnje čase slišimo o premalo sto
ritvah in preveč ginekologih. Zavarovalnica, ki zdaj plačuje gi
nekologa škofjeloškemu zdravstvenemu domu, bi ga potem 
pač kranjski porodnišnici. 

Kaj je torej storiti Škofjeločankam: čakati na boljše čase gi
nekološkega zasebništva ali kaznovati domači zdravstveni dom 
(ki ima predolge čakalne dobe) z odhodom h ginekologu v 
Kranj? Slednja možnost je realnejša, a ob pomisli, da je za 
ženske s konca obeh dolin Kranj precej oddaljen, tudi ne prav 
posrečena. • D . Z . Žlebir 

Zlata poroka Ostermanovih z Luž 

Francko in Franca 
so spet obsuli z rižem 
Luže, februarja - Poroka Francke in Franca Ostermana z Luž pred 
50 leti je bila zaradi vojne bolj skromna. Januarja letos pa sta svojo 
pol stoletja trajajočo zvezo spet zapečatila v šenčurski cerkvi in na 
matičnem uradu. Za srečo so ju obsuli z rižem. 

Noben grunt nobena nuja, samo ljubezen ju je združila leta 
1943. Franc izhaja iz obrtniške družine s 7 otroki, Frančiška iz ve
like družine z 11 otroki iz Velesovega. Čeprav je bil ženin iz sosed
nje vasi, si ga velesovski fantje po tedanji navadi niso nikoli izpo
sodili. Dobro je znal govoriti in s to lastnostjo še danes dobro vozi 
skozi življenje (in zakon). 38 let je delal v Tiskanini, najprej kot 
delavec in preddelavec, nato kot mojster, zdaj pa je že 23 let v po
koju. Frančiška pa je bila najprej kmečka dekla, pokoj pa je doča
kala v kranjski Iskri. V zakonu se jima je rodilo pet otrok. Najsta
rejšo Francko imata prav blizu, v Šenčurju. Helenca in Franci sta 
dvojčka. Franci je mlajši tri ure, pa je po kdove kakšnem čudežu 
zrasel za glavo večji od sestre, se rad ponorčuje oče. Četrta je Rez
ka in zadnja Milena, sicer krščena za Marijo. S 13 vnuki in 9 prav-
nuki tvorijo kar številno družino. Na zlato poroko sta Ostermano-
va vabila le ožji družinski krog, pa je vendarle naneslo okoli 50 
ljudi. Res lepo ohcet so jima podarili njuni otroci, za druge »mede
ne tedne« pa so jima plačali teden dni v toplicah, kjer uživata ra
vno te dni. 

Ostermanova zdaj sama živita v hiši, ki sta jo postavila leta 
1964. Gradila sta dve hiši, nova je zamenjala staro leseno ravno v 
času, ko so se vsi otroci učili poklica. Krepko so morali stisniti, da 
so se tisto jesen vselili. V svoji življenjski jeseni pa sta Ostermano
va srečna, složna in zadovoljna. Tudi zdrava sta še kar, ampak oče 
pravi, da na še enkrat toliko življenja (in zakona) si pa vendarle ne 
upata več računati. Kljub temu: še na mnoga leta! • D. Z. Žlebir 



K U L T U R A 
UREJA: L E A MENCINGER 

KULTURNI KOLEDAR 
K R A N J - V galeriji Prešernove hiše je na ogled razstava Prešer
novi nagrajenci 1989-1991. V galeriji Mestne hiše je na ogled 
razstava slik in kipov akad. slikarja Janeza Ravnika. V kavarni 
galeriji Pungert je na ogled unikatna keramika Ljuba Blagotin-
ška. V hotelu Kokra na Brdu razstavljajo fotografije Janez Pi
pan, Janez Tavčar in Ferdo Švajger iz Foto kluba L T H Škofja 
Loka. 
J E S E N I C E - V galeriji Kosove graščine je na ogled razstava 
Ilustracije Prešernovih pesmi in knjižna oprema Prešernovih poe
zij. Razstavo so pripravili v sodelovanju z Gorenjskim muze
jem. V razstavnem salonu Dolik so na ogled likovna dela Evge-
na Guština. 
B E G U N J E - V galeriji Avsenik razstavlja fotografije TUtomir 
Pinter. 
B L E D - V gradu Grimšče razstavlja krajine Fedor Žigon. 
R A D O V L J I C A - V fotogaleriji Pasaža radovljiške graščine je 
na ogled prvi del klubske razstave fotografij Foto kino kluba 
Radovljica. 
ŠKOFJA L O K A - V galeriji ZKO-Knjižnica so na ogled ilu
stracije Petre Černe za haiku poezijo Slavka Kvasa. Zbirke Lo
škega muzeja so odprte samo ob sobotah in nedeljah od 9. do 
17. ure. Med tednom je možen ogled po poprejšnjem dogovo
ru na upravi Muzeja. Ob sobotah in nedeljah je na ogled tudi 
obnovljena bandera kovaškega ceha v cehovski zbirki. Za sku
pine po predhodni najavi predvajajo video kasete o zbirkah 
Loškega muzeja v ogrevanem prostoru pedagoške delavnice. V 
galerija Fara je do 13. februarja zaprta. V L T H galerija Menza 
na Trati razstavljata fotografije Peter Pokom mL in Boštjan Ple
ska, oba F K A. Ažbe. 
K A M N I K - V razstavišču Veronika so na ogled oljne slike Pe
tra Pečevnika V kavarni Veronika razstavlja slike Sandro Pečen
ko. 

PRIREDITVE TEGA TEDNA 
K R A N J : GLEDALIŠČE - V Prešernovem gledališču bodo v 
soboto, 13. februarja, ob 19.30 bodo ponovili dramo Henrika 

Ibsena N O R A - za izven in konto. 
K R A N J : L ITERARNI VEČER - V knjižnici kranjske Gimnazi
je bo danes, v torek, ob 18. uri literarni večer z Marjanom Pu-
šavcem. 
K R A N J : PREDSTAVITEV K N J I G E - V modri dvorani gradu 
Kieselstein bodo v četrtek, 12. februarja, ob 18. uri predstavili 
knjigo Slovenska kulturna kronika avtorja prim. dr. Igorja Ve
tra. Knjiga je pravkar izšla pri Mohorjevi založbi v Celovcu. 
R A D O V L J I C A : LITERARNI VEČER - V dvoranici radovlji
ške knjižnice bo danes, v torek, ob 19. 30 literarni večer v spo
min dr. Toneta Pretnarja, pesnika, prevajalca. Po zamisli Alen
ke Bole Vrabec bodo nastopili člani Linhartovega odra in pia
nistka Aleksandra Vremšak. 
ŠKOFJA L O K A : U R A P R A V L J I C - V knjižnici I. Tavčarja bo 
danes, v torek, ob 17. uri lutkovna skupina OŠ Cvetko Golar 
predstavila lutkovno igrico Kraljična na zrnu graha. 
ŠKOFJA L O K A : P R E D S T A V A - V dvorani Loškega odra bo
do danes, v torek, ob 8. in 9.30 uri ponovili predstavo Marjeti
ca in zmaj Jane Milanski - za OŠ Peter Kavčič. 
TRŽIČ: R A Z S T A V A F O T O G R A F I J - V soboto, 13. februarja, 
ob 18. uri bodo v dvorani sv. Jožefa odprli razstavo umetniške 
fotografije dr. Jurija Kurilla. Ob otvoritvi bo koncert bratov in 
sestra Hribernik. 
K R A N J : R A Z S T A V A - V Gauloisees Blondes klubu bodo v 
četrtek, 11. februarja, ob 20. uri odprli razstavo grafitov Strip 
core. 
B O H . BISTRICA: F O L K L O R A - V Domu J. Ažmana bo v so
boto, 13. februarja, ob 17. uri srečanje otroških in odraslih fol
klornih skupin občine Radovljica. 
L J U B L J A N A : R A Z S T A V A - V spodnjih prostorih Moderne 
galerije bodo v četrtek, II. februarja, ob 18. uri odprli razstavo 
slik, plastik, grafik in risb Jožeta Gorjupa (1907-1932). Dela so 
iz Gorjupove galerije v Kostanjevici na Krki . 

OKOLJE NA FOTOGRAFIJAH 
Foto klub "Andrej Prešern" Jesenice, osnovna šola Go

renjskega odreda Žirovnica in Center srednjih šol Jesenice raz
pisujejo občinski natečaj za razstavo črno-belih in barvnih fo
tografij mladih fotografov jeseniške občine. Na razstavi lahko 
sodelujejo mladi fotografi do 15 let in od 16 do 19 let. Tema 
razstave je: 1. prosta in 2. propadanje in onesnaževanje narave 
in okolja. Posameznik lahko predloži za vsako temo po 6 foto
grafij, katerih velikost mora biti 18 x 24 cm. Tri fotografije pri 
vsaki temi lahko označi s črko " K " , kar pomeni, da fotograf te 
tri fotografije predlaga kot kolekcijo. Na hrbtni strani naj bo
do sledeči podatki: ime in priimek avtorja ter leto rojstva, na
slov fotografije ter naslov avtorja, kluba in krožka. Fotografi
jam naj bo priložen seznam predloženih del. 

Fotografije, ki so bile že razstavljene na občinski razstavi 
leta 1992 na osnovni poli 16. december v Mojstrani in na 
CSUI na Jesenicah, bodo zavrnjene. Fotografije je treba posla
ti ali prinesti do petka, 21. maja 1993, na CSUI Jesenice go
spodu Jožu Vindišarju. Fotografije bo odbrala, ocenila in av
torje nagradila posebna komisija sestavljena iz pedagoga Cen
tra srednjih šol Jesenice, člana DO O N I K S Jesenice in člana 
foto kluba Andrej Prešern Jesenice. Razstavi bodo odprli juni
ja na osnovni šoli Gorenjskega odreda v Žirovnici in na CSUI 
na Jesenicah. • Lojze Kerštan 

Varovanje sakralnih spomenikov na Gorenjskem 

O B N O V A P O S T R O K O V N I H 

M E R I L I H 
Zavod za varstvo naravne in kulturne dediščine v Kranju pokriva šest občin z 220 cerkvami. Lani so izdali kar 46 soglasij za gradbene 
posege na sakralnih spomenikih, pri tem so sondirali in izdelali načrte za rekonstrukcijo poslikav na štirinajstih objektih, restavratorji 

specialisti pa so sodelovali pri obnovi enajstih spomenikov. 

"Vzrok za množično, lahko 
bi rekli kar stihijsko obttovo, je 
možnost pridobivanja občin
skih sredstev neposredno iz 
proračuna preko krajevnih 
skupnosti na osnovi natečaja. 
In že smo pri jedru problema: 
posledica natečajev je formira
nje gradbenih odborov, ki so se 
lotili obnove včasih kar brez 
vednosti župnijskih uradov. 
Formalno je bilo potrebno k 
vlogi za sredstva predložiti tudi 
soglasje spomeniške službe, ki 
so ga odbori sicer pridobili, 
manj pa upoštevali, saj so sred
stva dobili vnaprej, ne glede na 
upoštevanje naših smernic in 
zahtev," pravi Nika Leban z 
Zavoda za varstvo naravne in 
kulturne dediščine. Da bi bilo 
delovanje Zavoda, gradbenih 
odborov in župnijskih uradov 
bolj usklajeno, je škofijski urad 
v Ljubljani konec decembra 
sklical skupno posvetovanje na 
to temo, na katerem so opozo

rili na pereč problem ohranja
nja sakralne dediščine v naši 
družbi. Z željo po boljšem so
delovanju med Zavodi za var
stvo naravne in kulturne dedi
ščine ter Umetnostno gradbeni
mi sveti slovenskih škofij pred
lagajo, da vsi zavodi o svojem 
delu pri posameznih objektih o 
tem redno obveščajo odbore 
pri pristojnih škofijah. Ti od
bori naj bi bili v prihodnje 
okrepljeni s predstavniki zavo
dov, vsak umetnostno gradbeni 
svet pa ima natančen seznam 
konzervatorjev, ki so zadolženi 
za posamezna področja in do
ločeni slovenske občine. 

Prav tako pozivajo vse, ki 
pomagajo pri vzdrževanju in 
obnavljanju sakralne dedišči
ne, da o vseh svojih posegih 
obveščajo pristojne zavode in 
umetnostno gradbene svete. Za 
vse večje posege naj se upravi
telji pred načrtovanjem in za
četkom del posvetujejo z za to 

Prešernovi nagrajenci 

JANČAR 
I N ZUPANČIČEVA 

Ljubljana - Na predvečer slovenskega kulturnega praznika so v 
Cankarjevem domu slovesno podelili Prešernove nagrade in 

nagrade Prešernovega sklada. Slavnostni govornik je bil 
predsednik Slovenske akademije znanosti in umetnosti dr. France 

Bernik. 

Letošnji Prešernovi nagradi sta prejela pisatelj Drago Jančar - za 
pripovedna, dramska in esejistična dela, in igralka Milena Zu
pančič za vloge odigrane v slovenskih gledališčih in filmih. V ob
razložitvi za nagrado Dragu Jančarju piše, da ima zanj literatura 
smisel le, kadar pripoveduje o temeljnih človekovih vprašanjih, 
predvsem o spopadu med vladajočo družbeno-zgodovinsko moč
jo in posameznikom, ki nosi svojo trmasto individualno voljo in 
misel in ki ne more, noče ali ne sme pristati na totalizacijo ali 
omejitev, čeprav se zaveda, da so njegove možnosti skromne in 
omejene. Njegova s slogovno briljanco in izvirnim zanosom pisa
na esejistika je odigrala pomembno vlogo v osvobodilnih dogaja
njih Slovenije zadnjega pol desetletja. Je tudi naš najbolj preva
jam avtor. 

Milena Zupančič združuje žlahtno igralsko umetnost z občut
ljivostjo sodobnika. Njen igralski razpon je osupljiv, prepričljiva 
je, ko izreka krhko hrepenenje po neizrekljivem ali ko izpovedu
je krutost bivanja v svetu telesnega in duševnega nasilja, ko od
kriva svet prvinske čutnosti ter mraz in jalovost moderne civiliza
cije ali ko oblikuje pretresljive lirizme nežnosti in mehkobe in 
trpko ljubezensko resignacijo. Vse to uresničuje z mojstrskim 
razčlenjevanjem vloge, z že skoraj glasbenim preigravanjem nas
protujočih si psiholoških stanj, s slikovitimi dialoškimi amplitu-
dami, z natančno odmerjeno uporabo gibov, s sijajno govorno 
razlago. 

Nagrade Prešernovega sklada pa so prejeli: oblikovalec Edi 
Berk za oblikovanje vidnih sporočil. Ustvaril je celostne podobe 
za vrsto podjetij in ustanov. V svoj oblikovalski jezik vključuje 
kakovostno fotografijo in lastno risbo, spretno razčlenjen tisk ter 
živahno, zanesljivo obvladano sestavo. 

Pisatelj Evald Flisar je prejel nagrado sklada za knjigo Popo
tnik v kraljestvu senc ter dve tragikomediji Kaj pa Leonardo in 
Jutri bo lepše. Njegova dela so tematsko izvirna, spretno, ele
gantno napisana, slogovno dognana, kompozicijsko sklenjena. 
Nosijo pečat žlahtne, predvsem pa samosvoje literature. 

Režiser Janez Pipan je prejel nagrado Prešernovega sklada za 
režiranje predstav Zmagoslavje ljubezni, Stella, Domači učitelj in 
Glorija. 

Pisatelj Zorko Simčič, kot pravi dr. Kos, umetniško najpo
membnejši pisatelj med slovensko politično emigracijo, je prejel 
nagrado za svoj roman Clovtk na obeh straneh stene, ki je v Bue-
nos Airesu izšel že leta 1957, pri nas pa pred dvema letoma. Sli
kar Andraž Šalamun je bil nagrajen za razstavo svojih del ciklus 
Sonc v Obalnih galerijah v Kopru. Jazzovski trobentač Petar 
t urin je prejel nagrado Prešernovega sklada za solistične nasto
pe doma in v tujini.# L. M . 

SREČANJE MLADIH 
( ^ I E M J c J M E I I G L A S PESNIKOV IN p i s a t e l j e v 

Zakaj bi se mučili s pisanjem? Beležite si z 
DIKTAFONI PHILIPS. 

Prodajni zastopnik C ANK AR J EVA ZALOŽBA 
Ljubljana, Štefanova 1 (Nebotičnik) 

tel. :061/217-741,115-249 
FEBRUARJA POPUSTU 

Z K O Slovenije razpisuje literarni natečaj za 21. srečanje mladih 
pesnikov in pisateljev Slovenije. Tekste je treba do 25. februarja 

poslati na naslov Zveza kulturnih organizacij Slovenije, Štefanova 
5, Ljubljana. 

Tekste za natečaj (pesmi, prozo, dramska besedila, eseje) je treba 
poslati v treh izvodih označenih s šifro, v zapečateni ovojnici pa 
je treba navesti osebne podatke. Najboljše prispevke bodo izbra
li za nastop na območnem in republiškem srečanju. Območna 
srečanja bodo v Radovljici, Ilirski Bistrici, Grosupljem, Lendavi, 
Slovenj Gradcu in Krškem od marca do konca maja letos. Repu
bliško srečanje bo septembra letos v Radovljici. 

zadolženimi strokovnjaki. Veli
kokrat se je namreč v zadnjem 
času dogajalo, da je zaradi 
neupoštevanja stroke kljub do
brim namenom nastala na ob
jektih nepopravljiva škoda. Na 
cerkvi sv. Magdalene na Rupi 
so bili na primer na zvoniku 
odstranjeni popolnoma zdravi 
ometi, ki so jih zaradi trdnosti 
odstranjevali kar s sekirami, na 
cerkvi sv. Marjete na Trati pri 
Velesovem pa so odstranili 
omete brez predhodnega son
diranja. Na srečo so shranili 
nekaj koščkov za določitev bar
ve. Pri svetem Ambrožu so 
strojno odkopali temelje za iz
vedbo drenaže; posledica je 
nevarno razpokana cerkev, ta
ko da bo treba cel prezbiterij 
podreti, ladjo pa z velikimi 
stroški sanirati. V Spodnjih Bit-
njah so kljub navodilom, da je 
za izkop jarka za drenažo po
trebna arheološka metoda, 
strojno odkopali temelje brez 
vednosti zavoda in tako uničili 
razglašen arheološki spomenik 
- antični zid, spotoma pa so ob 
odstranjevanju ometov na ladji 
brez sondiranja odbili tudi 
spodnji pas izjemno ohranjene 
freske svetega Krištofa. 

Zato Ljubljanska škofija 
poudarja, da so lastniki in 
upravitelji cerkva dolžni omo
gočiti prost dostop in vso mo

žno pomoč strokovnjakov za
vodov in zastopnikom škofij-
Vsa dela, ki zahtevajo doku
mentacijo in dovoljenja občin
skih služb, je potrebno načrto
vati vnaprej in pravočasno ob
vestiti ustrezne zavode, da bo
do lahko poskrbeli za pomoč 
usposobljenih strokovnjakov 
in raziskave, ki so nujne za pra
vilno prezentacijo spomenikov. 
Pri načrtovanju akcij, ki jih 
praviloma pripravi lastnik, je 
potrebno rezervirati določen 
čas in dogovorjeno vsoto de
narja za strokovno delo. "Za
vodi in Sveti se bomo skupaj 
trudili za čim hitrejši sprejem 
nove, primerne zakonodaje, ki 
bo spodbujala varovanje dedi
ščine in sankcionirala njeno 
uničevanje. Trudili so bomo za 
sprejem davčnih olajšav za 
sredstva, ki jih posamezniki ali 
pravne osebe vlože v ohranja
nje naše dediščine, v skladu z 
zakoni in potrjenimi strokovni
mi usmeritvami konservator-
jev," pravi skupno poročilo s 
posveta. "Skupaj se bomo tru
dili pri vzgoji novih kadrov, 
posebej restavratorjev in spe
cializiranih delavcev pri dode
ljevanju licenc ustreznim ka
drom. Pripravili bomo brošuro 
z natančnimi navodili vsem, ki 
vzdržujejo ali prenavljajo slo
venske cerkve, kapele in zna
menja." • M . Ahačič 

I z š l a j e n o v a k n j i g a J a n e z a M u š i č a 

PREŠEREN 
V UPODOBITVAH 

Ljubljana - Založba Mladika je konec preteklega tedna 
predstavila knjigo, ki bo prav gotovo obogatila naše vedenje o 

Francetu Prešernu - obogatila z videnjem tistih umetnikov, ki so do 
Prešerna čutili takšno naklonjenost, da so znova in znova skušali 

oživiti njegovo podobo. 

Zal ne obstaja niti ena upodobitev Prešerna, za katero bi lah
ko z vso gotovostjo trdili, da je nastala še za časa njegovega ži
vljenja. Po pesnikovi smrti pa je vrsta umetnikov poskušala liko
vno obuditi pesnikovo podobo. V spremni besedi h knjigi je zapi
sano, da je vanjo literarni zgodovinar Janez Mušič uvrstil samo 
izbrane, po osebni presoji najznačilnejše upodobitve. "Pahljačo 
Prešernovih portretov začenja z najbolj znano Prešernovo podo
bo, ki jo je po spominu narisal eno leto po pesnikovi smrti Franz 
Goldenstcin leta 1850. Na posebej poudarjeno sklepno mesto pa 
je postavil najnovejši Prešernov portret, ki gaje leta 1991 naredil 
slikar Rudi španzel na novi tisočtolarski bankovec. Vmes je na
nizal več kot sto nadvse zanimivih podob pesnika Franceta Pre
šerna." Janez Mušič je doslej o Prešernu pripravil že tri knjige: 
Sila spomina leta 1986, Sodobniki o dr. Francetu Prešernu 1989. 
jeseni istega leta pa je izdal še knjigo Zgodbe o Prešernu. O pri
čujoči knjigi pa pravi, da naj bo predvsem povabilo za ponovno 
srečanje s Prešernom in njegovo poezijo. Zaradi boljšega razu
mevanja posebnih okoliščin, v katerih so nekatere izmed podob 
nastale, so nekaterim dodali najnujnejša pojasnila ali jih opremi
li z avtorskimi oznakami. Tako je nastal zbir podob zelo znanih, 
pa tudi manj znanih in uveljavljenih avtorjev: Gasparija, Maleša, 
Jakca, Smrekarja, Justina, Dremlja in še mnogih. • M . AhačiČ 

Radovljica - V galeriji Sivčeve hiše bodo v petek, 12. februarja, ob 18* 
uri odprli razstavo akademskega slikarja in grafika Črtomira Freliha« 
Predstavil bo grafično mapo Krst pri Savici s podnaslovom Requiein 1° 
Hudičev most, skrili na papir. Krst pri Savici je umetnik zasnoval koj 
mapo tridesetih listov v kolagrafiji, piše v spremni besedi k razstavi 
Manila Avguštin. Gre za abstraktne podobe, ki nimajo z ilustracijo ni« 
skupnega. Prešernov Krst pri Savici kot literarna umetnina služi Frell* 
hu kot izziv /a njegovo likovno kreacijo. Slike Hudičevega mostu pa bi 
lahko imenovali abstrahirane slike, slike, v katerih se le čuti element* 
narave, vendar preoblikovane v povsem svojske kompizicije... 
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Slovenija ne potrebuje svoje verigarne, zato je za lesko Verigo izvoz edina možnost 

P o d r ž a v l j a n j e j e d o b r a p o t e z a 

Za Verigo je zelo pomembno, bodo na Jesenicah še izdelovali žico ali ne. 

Lesce, 5. februarja - V ozadju železarske sanacije potekajo že ne
kaj časa spremembe v leski Verigi, ki je bila v Slovenske železarne 
vključena od leta 1974, zato je bila podržavljena, zdaj pa išče svoje 
mesto v železarskem koncernu. Pogovarjali smo se z Mirom Ulčar-
j>»n, ki je že dobri dve leti direktor leske Verige. 

"Nastaja nova organizacija 
slovenskega železarstva, kakšno 
bo mesto leske Verige v tem 
koncernu?" 
"Koncem je razdeljen na meta
lurški in predelovalni del, torej 
strojegradnjo in livarstvo, kate
rega del je tudi Veriga. S tem se 
povsem ne strinjam, štirje pre
delovalci, Plamen, Veriga, To-
v i l in Žična, smo za razliko od 
drugih veliko bolj samostojni, 
zato sami sebe tako tudi vidi
mo v okviru koncema. Razplet 
v železarnah nas seveda skrbi 
predvsem zaradi oskrbe, v zad
njih desetih, petnajstih letih 
smo bili nanje trdno vezani tu
di zaradi načina plačila, saj 
nam manjka gotovine za oskr
bo izven Slovenskih železarn. 
Za nas je torej zelo pomemb
no, bo jeseniška Železarna še 
izdelovala žico ali ne." 
"Se oskrbujete predvsem v je
seniški Železarni?" 
"Z žico na Jesenicah, s pali-
čnim materialom pa na Rav
nah in v Štorah. Ne gre torej 
samo za statusne, temveč vse
binske probleme postavljanja 
nove organizacije slovenskega 
železarstva, do dokončnega 
razpleta bo prišlo prej ali slej, 
za nas je seveda zelo pomemb
no, kakšen bo ta razplet, druga
če povedano, kateri deli bodo 
preživeli. Toliko bolj pomemb
no, ker smo sorazmerno samo
stojni, sami tržimo, sami mora
mo poskrbeti za plače itd." 

"Kako je Veriga poslovala v 
lanskem letu?" 
"Dokončnih številk še nimam, 
rečem pa lahko, da izguba bo. 
Vendar pa je naša finančna 
struktura dokaj zdrava, kar pa 
ne pomeni, da težav z likvid
nostjo nimamo, saj zlasti na 
domačem trgu gotovinskih pla
čil ni. Smo pa verjetno ena red
kih firm, ki je imela račun blo
kiran resnično le občasno, kar 
pomeni, da smo svoje proble
me reševali predvsem sami." 

"Kolikšen je zdaj izvoz?" 
"Količinsko izvozimo že od 60 
do 70 odstotkov proizvodnje, v 
kar je všteta tudi prodaja na 
Hrvaško, ki sidrne verige pla

čuje konvertibilno. Izvoz je za 
Verigo edina možnost, saj Slo
venija lastne verigarne ne po
trebuje, zadošča j i 20 odsto
tkov naših zmogljivosti." 

"V kolikšni meri ste bili vezani 
na vzhodni in jugoslovanski trg, 
ki se je sesul?" 
"V zadnjih letih smo izgubili 
glavnino naših trgov, saj smo 
na vzhodnih in jugoslovan
skem v preteklosti gradili po
slovni razvoj. V prihodnosti 
bodo seveda spet zanimivi, zla
sti trgi bivših jugoslovanskih 
republik, ki naše izdelke potre
bujejo, vendar letos nanj še ne 
računamo. Rahlo oživljajo 
vzhodni trgi, zlasti bolgarski in 
madžarski, vendar so glede na 
izgubljene trge še vedno zelo 
skromni, seveda pa v prihod
nje, v povsem novi obliki, raču
namo nanje. Seveda pa nanje 
računa tudi naša konkurenca.". 

"Kolikšen delež ima izvoz vred
nostno?" 
"Računamo, da je imel domači 
trg lani vrednostno še 40 do 
50-odstotni delež, letos pa bo 
krepko padel. Mislim, da so 
potrebe slovenskega trga pre-
napihnjene, zaenkrat pa nam 
še priznava nekoliko višje cene. 
V Verigi približno 70 odstotkov 
proizvodnje predstavljajo veri
ge, po 15 odstotkov pa vijaki in 
pnevmatika. Potrebe po veri
gah so tako rekoč določene s 
petimi gozdnimi gospodarstvi, 
dvema cementarnama, dvema 
rudnikoma, v široki potrošnji 
pa se bo prodaja zmanjšala." 

"Koliko se vam pozna zelena 
zima?" 
"Lani smo imeli proizvodne 
zmogljivosti ugodno zasedene 
z izdelavo snežnih verig, v ko
operaciji z verigarno v Beli pe
či v Italiji smo zmontirali 100 
tisoč parov snežnih verig, sami 
pa smo jih izdelali 80 tisoč pa
rov, deloma za slovenski, prete
žno pa za nemški trg. Neugod
na zima se že pozna pri naroči
lih za prihodnjo sezono, zače
tek proizvodnje snečnih verig 
bo zamaknjen, saj so skladišča 
polna." 

V ž i r o v s k i A l p i n i 
l an i p o v e č a l i p r o i z v o d n j o i n p r o d a j o 

Uspeli v bitki za preživetje 
a r j -

Žiri, februarja - Malo podjetjih se lahko pohvali z uspešnim poslo
vanjem v lanskem letu, saj je problemov veliko in gospodarska kri
za globoka. V žirovski Alpini so uspeli povečali proizvodnjo in pro
dajo, čeprav smo morali v zadnjih letih zamenjati 70 odstotkov 
(rgov, v bivši Jugoslaviji pa so izgubili kar za 20 milijonov mark 

»nio 

"Kaj se dogaja s pnevmatiko, 
pred leti so od nje veliko priča
kovali?" 
"TIO se je Verigi priključil leta 
1974, leta 1979 preselil v nove 
prostore, pred dvema letoma 
smo zanjo postavili nov kon
cept, ki ne vsebuje več preveli
kih, neuresničljivih apetitov po 
samostojnem prodom na trge, 
ki jih obvladujejo multinacio-
nalke. Povezati se nameravamo 
na enega ali več poslovnih 
partnerjev v smislu kooperaci
je, tudi v smeri skupne firme, 
saj smo za partnerje pomembni 
kot posredniki njihovega blaga 
na našem trgu. Problem TIO je 
predvsem neustrezna opremlje
nost, strojni park ni na ravni 
zahtevnosti te branže, pred tre
mi leti smo kupili dve vrtalni 
enoti, manjka pa nam C N C 
tehnologija. Klasični stroji za 
obdelavo kovin namreč ne za
gotavljajo več ustrezne natan
čnosti, ponovljivosti, izdelki pa 
morajo danes imeti ponovljivo 
kakovost. Možnosti zato vidi
mo v kooperacijah, dogovarja
mo se že z nemško firmo Heri-
on ter z nekaterimi drugimi." 

"Ki naj bi vstopila s kapita
lom?" 
"Mislim, da to ni brezizgledno, 
saj bo zanje znanje pri nas še 
nekaj časa cenejše. 
Glede izvoza bi rad dejal še to, 
da se usmerjamo v evropske 
države, kamor doslej nismo iz
važali, denimo v Španijo in Gr
čijo, in na druge celine, v Z D A 
in Avstralijo, kamor se v kon
tejnerjih splača izvažati zahtev
nejše izdelke, povečali smo tu
di izvoz sidrnih verig v Skandi
navijo, zlasti na Norveško. Ker 
nimamo lastne trgovske mreže, 
nameravamo v večji meri upo
rabljati tudi sorodne zahodne 
firme, ki se vse bolj spreminja
jo v trgovske, opuščajo pa de
lovno intenzivne programe. 
Možnosti vidimo tudi, ker bo
do imele pomembno vlogo pri 
osvajanju vzhodnih trgov, saj 
imajo kapital in bodo tam kre
ditirale življenje." 

saj krizo doživlja tudi lesna in 
druge industrije. Vse to bo ver
jetno privedlo do prenove te 
branže po zahodnih merilih in 
vseh vrst vijakov ne bo možno 
izdelovati." 

"Nameravate to proizvodnjo 
ukiniti?" 
"Če gledam kot lastnik koncer
na, bi Tovil, Plamen in Verigi-
no vijakamo združil v novem, 
samostojnem podjetju, vanj se
veda pobral najboljše in jo or
ganiziral na eni lokaciji. V Ve
rigi, kjer bi zapolnil prostore in 
kjer so transportne poti najbolj 
ugodne." 

"Krepko ste zmanjšali število 
zaposlenih?" 
"Zdaj nas je 870 in 23 priprav
nikov, pred dvema letoma in 
tremi meseci, ko sem prevzel 
vodenje Verige, je bilo 1.120 
zaposlenih, pred leti pa je bilo 
1.450 zaposlenih. Prakticirali 
smo vse oblike upokojevanja, 
tudi odpravnine, 20 se jih je 
odločilo za samostojno obrt, 
130 pa jih je šlo na spisek brez
poselnih. To je bilo nujno, brez 
tega stroškovno ne bi preživeli, 
v teh akcijah pa smo vsi skupaj 
tudi doumeli resnost krize." 

"Vendar je to minilo dokaj 
mirno?" 
"Organiziranost v okviru Slo
venskih železarn ima poleg sla
bih tudi dobre strani, z velike 
mize vselej padajo drobtinice, 
če si majhen, je ta drobtinica 
kar velika. Res se je težko hva
liti s tem, za koliko si zmanjšal 
zaposlenost, vendar, tožb je bi
lo le nekaj." 

"Ker ste to napravili pravoča
sno?" 
"Tudi to je bilo zelo pomemb
no." 

"Veriga je bila včasih zelo so
cialistično pobarvana, nedvom
no je bila tudi zaradi tega za
poslenost večja?" 
Mislim, da nas je bilo več kot 
30 odstotkov preveč. V Verigi 
so bili res stalno forsirani za 
'revolucijo', teh posledic ni 
moč odpraviti čez noč, vendar 
pa se mišljenje postopoma le 
spreminja. Zato mislim, da je 
bilo podržavljenje dobra pote
za, delavski svet je bil odpra
vljen v obojestransko zadovolj
stvo, oddahnili smo se vsi." 

"Kolikšne so zdaj plače?" 
"Povprečna je znašala 27.300 
tolarjev, 33 odstotkov dobimo 
v bonih, naša posebnost je, da 
je delež bonov obratnosoraz-
meren z višino plače." • M . 
Volčjak 

premoženja. 
V Alpini so lani izdelali izdelali 1.885.000 parov obutve, leto 

Poprej so jih 1.799.000, tudi prodali so jih več, saj so bile zaloge 
°b koncu leta manjše za 78.000 parov. Lani so izvozili kar 
'•531.000 parov obutve, preostalo so prodali doma. Izvozni do-
sečki so toliko pomembnejši, ker so morali v zadnjih letih zaradi 
Propada donosnega jugoslovanskega in sovjetskega trga zame
njati kar 70 odstotkov trgov, poiskali so jih seveda na zahtevnem 
Zahodu, kjer je konkurenca ostra. V drugih republikah bivše Ju
goslavije pa so izgubili tudi veliko premoženja, prodajaln in bla-
8a v zalogah, ocenjujejo, da za več kot 20 milijonov mark. 

Direktor žirovske Alpine Bojan Starman pa se lahko pohvali 
tudi s tem, da so v zadnjih štirih letih zadolženost tovarne uspeli 
zmanjšati za več kot 12 milijonov mark, kljub temu da so jim 
oderuške bančne obresti požrle milijone mark. Pri izvozu nor
malno poslovanje še vedno otežkočajo kupi predpisov, ki pov
zročajo seveda tudi nepotrebne stroške. 
. Zaključnega računa seveda še ni, direktor Starman pa ocenju
je, da bo ustvarjena nova vrednost za vsaj 20 odstotkov večja, kot 
so predvideli. Načrtovali so jo v višini 26,5 milijona mark, dobi
ček pa y višini pol milijona mark. Zaradi tega so si ob koncu leta 
Privoščili dve izredni delitvi, eno v obliki denarnega izplačila in 
drugo za bodoči odkup delnic tovarne. 

Letos nameravajo proizvodnjo povečati na 1.950.000 parov 
obutve, na Zahod naj bi izvozili 1.550.000 parov. Produktivnost 
nameravajo povečati za 5 odstotkov. • M . V. 

"Boste še naprej izdelovali tudi 
vijake? 
"Razvoja na tem področju ni 
bilo, bila je že predvidena uki
nitev, zato jih zdaj izdelujemo 
le za domači trg, drugje ceno
vno nismo konkurenčni. Tudi 
doma pa se poraba zmanjšuje. 

• s l o v e n s k a ! o 
• H RAMLMC A1 
lis POSOJILNICI | 9 K 

D.P. OBRTNIK 
ŠKOFJA L O K A 
Blaževa ulica 3 
vabi k sodelovanju 

KVALIFICIRANE MIZARJE i O 
ŠKOFJA LOKA Pogoji: 

— poklicna šola lesarske smeri - lesar široki protil 
— vsaj 3 leta delovnih izkušenj 
Pisne vloge s fotokopijo spričevala pošljite v roku 8 dni od 
dneva objave na naslov: Obrtnik škofja Loka, Blaževa ulica 3, 
ŠKOFJA LOKA. 

V avs t r i j skem z i m s k e m t u r i z m u u m e t n o 
z a s n e ž e v a n j e ž e r e š u j e sezone 

Največ Slovencev je med počitnicami 
smučalo v Avstriji 
Kranj, februarja - Skupnih podatkov o tem, koliko Slovencev je 
počitniške dni preživelo na smučiščih v sosednji Avstriji, še ni, ta
ko kot lani pa so tudi letos slovenski gostje prinesli še kako po
memben delež avstrijskemu zimskemu izkupičku. 

Medtem ko se pri sosedih Avstrijcih zimske počitnice šele 
začenjajo, smo v Sloveniji z njimi te dni zaključili. Žal so na 
svoj račun prišla le nekatera slovenska smučišča (Pohorje, Ro-
gla,...), ki jim je bila snežna odeja malce bolj naklonjena kot 
gorenjskim turističnim krajem, ki so počitnice brez snega že 
razglasili za novo turistično katastrofo. Podobno kot v Sloveni
j i je tudi v Avstriji letos ponovno malo snega, vendar pa so se 
na takšne zime dobro pripravili. 

Po podatkih naših turističnih agencij je večina Slovencev, ki 
so se odločili za počitnice na snegu, le-te preživela v sosednji 
Italiji in Avstriji. Vzrok temu je pomanjkanje snega na naših 
smučiščih, pa tudi cene v tujini, ki so večinoma konkurenčne 
tistim v naših turističnih krajih. 

Na Molltalskem ledeniku, ki je na nadmorski višini več kot 3 ti
soč metrov je sneg tako poleti kot pozimi, slovenski smučarji pa 
so v vseh letnih časih redni gostje. 

Kljub temu da so se v Avstriji odločili, da muhave zime 
brez snega "ukrotijo" z umetnim zasneževanjem, pa so po po
datkih avstrijskega turističnega urada letos veliko pozornost 
namenili skrbi za pokrajino. Avstrijci namreč zadnje leto po 
vsaki zimi investirajo 300 milijonov šilingov v vzdrževanje 
smučarskih prog. Pri ponovnem ozelenjevanju morajo upora
bljati mešanico semen, ki ustreza rastišču, poleti pa poskrbijo 
za pravilno gnojenje. Tudi pri gradnji novih smučarskih prog 
upoštevajo stroga pogozdovalna pravila, pozimi pa s smučar
skimi avtobusi skrbijo za zajezitev zasebnega prometa. Tudi 
novih smučarskih naprav je na avstrijskih smučiščih malo, pač 
pa so vedno bolj udobne, saj namesto vlečnic na dizelski po
gon uvajajo vse več sedežnic z zaščitnimi havbami in krožne 
gondolske žičnice. Skratka, Avstrijci so se odločili, da bodo 
zimski turizem imeli, čeprav so naravovarstveni ukrepi zelo 
strogi. Le-ti pa ne omejujo zasneževanja, saj so že pred leti s 
posebno raziskavo dokazali, da sneg pozimi naravi koristi in 
da umetno zasneževanje ni ničemur škodljivo. Zasneževanje 
pa se je kot finančno koristno izkazalo tudi v letošnji zimi, ko 
so mnoga turistična središča v pomanjkanju padavin ravno s 
tem reševala dosedanjo sezono. In to tudi z gosti iz Slovenije. 
• V. Stanovnik 

Ljubljanska 1, KRANJ JL JEl V/JUtl^l \ J fc^forj 064/221-112 
P 0 T 0 H t F I V I D E O /za hotelom Jelen/ 

V O D N O G O S P O D A R S K O P O D J E T J E 
KRANJ, Ul. Mirka Vadnova 5 

razpisuje prosti delovni mesti delavcev s posebnimi 
pooblastili 

1. VODJE TEHNIČNEGA SEKTORJA 
Pogoji: 
Kandidati morajo poleg splošnih zakonskih pogojev izpolnje
vati še naslednje pogoje: 
— da imajo visoko (VII. zaht. št.) ali višjo (VI. zaht. st.) stroko

vne izobrazbo - FAGG - Oddelek za gradbeništvo; 
— 3 leta (visoka) oz. 4 leta (višja) delovnih izkušenj pri ustrez

nih delih na področju gradbene operative; 
— opravljen strokovni izpit; 
— ustrezne organizacijske in vodstvene sposobnosti. 
Izbrani kandidat bo imenovan za 4-letni mandat. 

2. VODJE G0SP0DARSK0-RAČUNSKEGA 
SEKTORJA 

Pogoji: 
Kandidati morajo poleg splošnih zakonskih pogojev izpolnje
vati še naslednje pogoje: 
— da imajo višjo (VI. zaht st.) ali srednjo (V. zaht. st.) stroko

vne izobrazbe ekonomske ali komercialne smeri; 
— 4 leta (višja) oz. 5 let (srednja) delovnih izkušenj na ustrez

nem delovnem mestu; 
— ustrezne organizacijske in vodstvene sposobnosti. 
Izbrani kandidat bo imenovan za 4-letni mandat. 
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev in 
kratkim opisom dosedanjih delovnih izkušenj naj kandidati v 8 
dneh po objavi razpisa pošljejo na naslov: Vodnogospodarsko 
podjetje Kranj, Ul. Mirka Vadnova 5, 64000 Kranj z oznako "za 
razpis." 
Kandidate bomo o izidu izbire pisno obvestili v 10 dneh po iz
biri. 



P O S L I I N F I N A N C E 
UREJA: MARIJA VOLČJAK 

N a cest i 

H v u n d a i S c o u p e 1 . 5 G T 
Pred dvema letoma predstavljeni športni kupe hvundai scoupe je le
tos doživel prenovo, ki mu hkrati daje oblikovno svežino in privla
čnost ter v izvedbi z 1,5-litrskim motorjem s turbo polnilnikom tudi 
povsem športni karatker ob uporabnih lastnostih za vsakdanjo vož
njo. 

Priljubljenemu korejskemu štirikolesnemu športniku so nano
vo ukrojili žaromete, sprednji zračni stabilizator, okrasno masko, 
nove robustne odbijače z meglenkami pri boljši izvedbi, zadnje 
luči, bočno plastično zaščito in aluminijasta platišča. S tem je 
njegova športnost še bolj poudarjena. 

Ob bogati notranji opremi, ki se je ne bi sramoval noben avto 
višjega cenovnega razreda, je oblikovno spremenjena armaturna 
plošča, nove sedežne prevleke in notranje obloge ter nanovo 
oblikovan volanski obroč, ki je pri modelu G T odet v usnje. Ena
ko velja tudi za prestavno ročico petstopenjskega menjalnika, ki 
skrbi za prenos moči iz povsem novega 1,5- litrskega alfa motorja 
z 12 ventili, ki je prvi samostojen Hvundaijev pogonski agregat. 
Z novim motorjem, ki mu pomaga turbinski polnilnik na izpušne 
pline, je scoupe postal pravi športni avto tudi po tej plati. Motor 
zmore kar 85 kilovatov (115 K M ) , in največji navor 171 Nm pri 
4300 motornih vrtljajih. Ob pospešku 9,2 sekunde do 100 kilome
trov na uro, to zadostuje za najvišjo hitrost 200 kilometrov na 
uro, kar je za avto tega razreda in sorazmerno majhnih mer vse
kakor ugledna hitrost. 

Cena do registracije: ok. 28.000 DEM (Hvundai avto trade, 
Ljubljana) 

Zato geslo 'Fun to drive, fun to own\ s katerim so pred dvema 
letoma začeli prodajati scoupa, zdaj drži še toliko bolj. V preno
vljeni obliki je scoupe prav gotovo eden od boljših dosežkov Hy-
undaijevega razvojnega oddelka. Seštevek oblikovalskih in tehni
čnih lastnosti, ki poudarjajo športnost v vsakdanji uporabi, scou
pa uvršča v sam vrh v svojem razredu. • M . G. 

Sejem Avto in šport 
Na Gorenjskem sejmu v Kranju bo od 23. do 30. aprila prvi se
jem Avto in šport. Organizatorja PPC Gorenjski sejem in Mazda 
Y . C . C . poleg prodajalcev vozil in rezervnih delov pričakujejo tu
di udeležbo proizvajalcev dodatne opreme ter podjetij, ki za na
kup avtomobilov nudijo kredite ali leasing, poseben prostor pa 
bo namenjen avtomobilskemu športu, oziroma razstavi športnih 
avtomobilov. Celotna prireditev sodi v okvir 2. Mazda Y . C . C . 
rallvja, ki bo 30. aprila in 1. maja (letos bo potekal tudi po Go
renjskem), namenjena pa je popularizaciji avtomobilskega špor
ta. • M . G . 

Avtomobilske novice 
Peugeot: Že ob koncu meseca bo na evropskih trgih naprodaj no
vi peugeot 306, ki bo nasledil ostareli model 309. Petvratna kom-
bilimuzina bo na voljo s tremi bencinskimi motorji (1.4, 1.6 in 1.8 
litra) ter tremi različnimi paketi opreme. 

Volvo: Pripravili so kombi izvedbo modela 850, ki jo poganjata K o l i k o Z3 Q 0 Z d ? 
2,5-litrska štirivaljnika z različno močjo: prvi ima ob dvoventilski 
tehniki 140 K M , drugi pa ob štiriventilski 170 K M . Pri obeh iz
vedbah v paket serijske opreme sodita ABS in volanski servooja-
čevalnik. 

S e n o je c e n j e n o b l a g o 
Po lanski poletni suši na Gorenjskem (in v Sloveniji) je bilo 

pričakovati, da bo sena vsepovsod manjkalo in da ga bodo go
renjski kmetje lahko kupovali le na Postojnskem oz. Notranj
skem, kjer so ga kupovali že doslej in kjer se na številnih kmeti
jah ukvarjajo samo še s pridelovanjem sena. Če sodimo po tem, 
kolikšna je letos kljub lanski suši ponudba sena na Gorenjskem, 
je očitno, da so tudi na marsikateri gorenjski kmetiji spoznali, da 
se jim ob sedanjih odkupnih cenah ne splača (ekstenzivno) pri
delovati manjših količin mleka in da je bolje, če prodajo - seno. 
In seno ima letos dobro ceno. Kot smo zapisali že v eni prejšnjih 
številk, ga na gorenjskih kmetijah ponujajo po 17 tolarjev za ki
logram. Med senom in mlekom pa je tudi pomembna razlika: se
no lahko leto, dve ali še več počaka na seniku, če nima prave ce
ne, mleko pa je ne glede na ceno treba prodati. 

Renault: Po dveh mesecih, odkar so v Novem mestu ustavili pro
izvodnjo priljubljenih katrc, se že kaže precejšnja vrzel, ki je na
stala z upokojitvijo tega avtomobila, saj imajo nekateri pooblaš
čeni proizvajalci dolge spiske tistih, ki bi se še radi vozili z novi
mi renaulti 4. 

Opel: Letošnje leto se bo pri Oplu začelo s predstavitvijo nove 
corse. Ob povsem novi obliki (prevladujejo zaobljene linije) bo 
corsa opremljena z motorji od 1.2 do 1.6 litra. Vrh ponudbe bo 
po vzoru hišne uspešnice astre predstavljal model GSi . • M . G . 

Dražji avtomobili že marca? 
Vladni odlok, ki predvideva dodatno obdavčenje uvoznikov av
tomobilov, ki nimajo zagotovljenega protiizvoza vezanega na av
tomobilsko ali spremljajočo industrijo, naj bi po neuradnih in
formacijah stopil v veljavo že s 1. marcem. To pomeni, da bodo 
uvoženi avtomobili dražji za 15 odstotkov oziroma za ustrezno 
manjši znesek, če bodo uvozniki uspeli zagotoviti protiizvoz. Po 
prvotnih informacijah je bil začetek veljavnosti odloka predvi
den za 1. april. • M . G . 

Kmalu potrjena oznaka SLO Pobotanih desetino obveznosti 
Avtomobilska oznaka SLO, ki so jo že pred pol leta verificirali v 
O Z N , bo v kratkem potrjena tudi v mednarodni organizaciji za 
standardizacijo ISO. Slovenski organi so prepričali predstavnike 
organizacije ISO, da je oznako SLO v rabi že več kot pol leta, in 
da ne bi bilo smiselno, da bi slovenska vozila uporabljala oznako 
S L N , kakršna je bila predlagana. Sicer pa je bilo največ zadržkov 
zaradi Slovaške, ki pa je za označevanje identitete motornih vozil 
prijavila oznako SQ. • M . G. 

Ljubljana, februarja - V letošnjem prvem krogu pobota, ki ga je 
opravila Služba družbenega knjigodostva, je bilo pobotanih 10,4 
odstotka prijavljenih obveznosti. 

V pobot je bilo prijavljenih 73.837 milijonov tolarjev obvezno
sti, pobotanih je bilo 7.680 milijonov tolarjev oziroma 10,4 od
stotka. Na področju gospodarstva je bil pobot 10,3-odstoten, ne
gospodarstva 10,1- odstoten, bank 64-pdstoten in na področju 
zavarovalnic 77,3-odstoten. 

Za cene gozdnih parcel ni enotnega cenika, ampak je cena 
predvsem odvisna od uradne cenitve. V kranjski občini je za kva
dratni meter gozda prve kategorije treba odšteti (povprečno) 90 
tolarjev, za drugo kategorijo 76, za tretjo 62, za četrto 42 tolarjev. 
Gozd pete kategorije je po 34 tolarjev za kvadratni meter, šeste 
kategorije po 23 tolarjev, sedme in osme pa po 11. K ceni je treba 
prišteti še les, ki "stoji" na parceli. 

C e n e n a g o r e n j s k i h k m e t i j a h 
* Na kmetiji v okolici Radovljice prodajajo mleko po 28 tolarjev 
za liter, domača jajca po 12 tolarjev, žganje po 500 tolarjev za l i 
ter, bikovo meso pa po 300 tolarjev. 
* Na kmetiji v bližini Škofje Loke so cene take: mleko, ki ga pro
dajajo le sorodnikom in sosedom, je po 25 tolarjev za liter, krom
pir po 30 tolarjev za kilogram, jajca pa po 12 tolarjev. 
* In po koliko so kmetijski pridelki na hribovski kmetiji v Poljan
ski dolini? Domače žganje (lanske letine) je po 400 tolarjev, me
so mladega pitanega goveda po 300 do 320 tolarjev za kilogram. 

S a m o o r g a n i z i r a n a p r o d a j a m l e k a ? 
Ko mag. Alojz Brus in dr. Bogomil Bergant v reviji Sodobno 

kmetijstvo raziskujeta, zakaj kmetje niso zadovoljni z odkupno 
ceno mleka, med drugim ugotavljata, da odkupna cena mleka tu
di pri mlečnosti krav 3800 litrov in pri doseganju 3,6 odstotka 
tolšče v mleku ne pokrije lastne cene in da rejci delajo z izgubo. 
Kako rešiti problem, je po njunem mnenju več možnosti. Ena je 
ta, da bi se rejci samoorganizirali in da bi začeli sami mleko pro
dajati po višji ceni, ki pa bi bila še vedno nižja od zdaj veljavne 
prodajne cene mleka. Rejci bi s tem prevzeli nase tudi polno od
govornost in tveganje pri oskrbi trga. 

N I S S A N 

Ml 11(1',, A V T O H I Š A M A G I S T E R in N I S S A N A D R I A , p o o b l a š č e n i zastopnik za vozi la N I S S A N pr 
V a m o d petka 12.2. dalje nudita kakovostna in v a r č n a vozi la N I S S A N s triletno garanci jo 

v novem proda jnem sa lonu v Radovljici v stavbi hotela Grajski dvor tel. (064) 7 1 5 5 8 5 



R M 
Vremenoslovci nam za naslednje dni obetajo nekoliko 
hladnejše vreme, vendar še vedno brez padavin. 

LUNINE SPREMEMBE 
V soboto, 13. februarja, bo ZADNJI K R A J E C . Ker se Luna 
spremeni ob 15. uri in 57 minut, bo po Herschlovem vre
menskem ključu lepo vreme. 

ROŽE 

S K I N H E A D I , O B R I T E Ž I , G O L O G L A V C I . . . 
V tujini že nekaj časa vzburjajo javnost. Njihovo geslo je oči
stiti državo vseh tujcev. Največja vrednota za njih je nacio
nalizem. Tudi v naši mladi Sloveniji so. Spoznali jih boste po 
vojaških škornjih, obritih glavah, po uhanu v ušesu in pred
vsem po agresivnem izrazu na obrazu. 

Robi Nastran, Šk. Loka: "Skini so v Šk. Loki, 
povsod so, a z njimi nimam še nobenih izku
šenj. Vsak ima pravico, da je takšen, kot želi 
biti, pa tudi, če drugim to ni všeč. Z njimi po
vezujem nacionalizem, a tudi tu imajo pravico 
do svojega prepričanja." 

Tomaž Zabret, Križe: "Imam sošolca, ki spa
da v skupino skinheadov. Je drugačen in ne
koliko ekscentričen od nas ostalih. Od večine 
se razlikuje le po videzu. Sam proti njim ni
mam nič, saj me ne motijo, č e taki hočejo bi
ti, naj taki tudi bodo." 

Samo Bešter, Besnica: "Hvala bogu, da jih je 
v Sloveniji premalo, kajti nočem, da bi se tudi 
pri nas pojavljal tak nacionalističen pritisk na 
Neslovence. Ni mi všeč njihovo prepričanje in 
sovraštvo, ki ga gojijo med seboj. V Nemčiji je 
njihova agresivnost stala že kar nekaj življenj. 
Nočem, da bi se to dogajalo v Sloveniji." 

Tjaša Planinšek, Kranj: "Pretirana nacionalna 
strast, ki jo gojijo skinheadi, ne vodi nikamor. 
Kar se dogaja v Nemčiji, je rezultat te strasti. 
Zdi se mi, da je problem te mladine v vzgoji. 
Starši jim ne posvetijo dovolj časa in ne pazi
jo na to, kaj se dogaja z otroki, ki svojo energi
jo trosijo na ta način. Skini bodo postali velik 
problem tudi v Sloveniji." • T. Markovič, fo
to: Gorazd Sini k 

ZELENI K U S T R A V E C 
Posavec, januarja - Kot lep 
zelen slap se pri Knificevi Bre
di na Posavcu v kotu kuhinje 
usipa s stene navadni zimze
len, tako bogat in košat, da 
pritegne pozornost vsakega 
obiskovalca. 

"Pa prav nič lepo ne delam 
z njim," se ob našem začude
nju smeje Breda. Spomladi ga 
vsega porežem tako temeljito, 
da ga ostane komaj tretjina. 
Brez milosti ga trgam, stri-
žem, režem, da je ves osku
bljen in bi kdo mislil, da se ne 
bo nikoli več opomogel. Pre
sadim ga, mu dam novo zem
ljo, kar vrtnarsko, in hitro na
pravi nove poganjke. Občutek 
imam, da lepše dela, če ima 
manjši lonček, kot večji. Poleti 
kraljuje zunaj na terasi, v za
vetju, kjer ga ne dobi direktno 
sonce, čez poletje ima široke, 
močne liste, pozimi tule v ku
hinjskem kotu, kjer prav tako 
ne dobi nobenega direktnega 
sonca, pa občutno tanjše in 
drobnejše. Pa vseeno je takle 
kuštravec. Hvaležna roža je, to 
je res. Zalivam ga poleti bolj, 
pozimi manj, komaj enkrat na 
teden. Res nezahtevna lončni
ca, vsakemu bi uspevala. Tudi 
po drugih prostorih mi uspe
va, le tale tu je vsem bolj na 
očeh." 

No, Breda je tudi sicer po
znana kot velika ljubiteljica 
rož. Na njenem balkonu poleti 
kraljujeta dva velika členasta 

kaktusa. In kadar ta dva spu
stita cvetove, imaš kaj obču
dovati. Vsake nove rože je ve
sela. Skrbno ugotavlja, v kate
rem delu stanovanja bi ji bolj 
prijalo. Ko je nazadnje dobila 
hibiskuse, zlepa ni mogla ugo
toviti, kje bi bilo bolje zanje. 

Bala se je že, da ji bodo pro
padli. To zimo pa so zacveteli, 
da je bilo veselje. Ni dovolj, da 
imaš za rožo roko, tudi marsi
kaj je treba vedeti o njej, po
gledati v knjige, povprašati 
druge rožarje, pravi Breda. 

Saj, kdor ima rože rad, o njih 
in svojih izkušnjah tudi rad 
spregovori. • D. Dolenc 

D R A G I N A S V E T I 
V prehodnem obdobju, ko hodimo iz socializma v tržno 

gospodarstvo, so silno v modi razne svetovalne firme. 
Ta »kšeftf mirne duše lahko danes prištejemo k najbolj 

donosnim poslom. Svetovalne firme so namreč silno drage, 
a firme jih kar najemajo in najemajo... 

Preverili smo: pri neki svetovalni firmi je ena sama sveto
valna ura reci in piši tisoč nemških marki Drago kot žafrani 

Če firme, ki najemajo tovrstne »kšeftmanet, še niso v ka
pitalizmu, so svetovalci v njem že z obema nogamal • D. S. 

H O T E L 

C R E i n n 
KRANJ 

"v soboto, 20. feb., od 20. ure 
jPjjfc^ Vos v restavraciji hotela, 

/cbava ansambel COCTAIL 
i s f A j ^ a u š e HASice n a g r a j e n e ! 

NA PUSTNI TOREK, 23. feb. po 20 .uri, 
v VINOTEKI za vaše razpoloženje skrbi 

DUO ROČK'N'LUI 
Ž E L I M O V A M V E L I K O U Ž I T K O V I N Z A B A V E ! 

Zadnje čase se moja mala 
in mlada domovina srčno rada 
primerja z Evropo. Roko na sr 
ce: res je najbolj glasna samo 
v primerih, ko ji tako najbolj 
»paše«. Kakšna pozitivna 
vzporednica se za tolažbo in 
samozavest vedno lahko naj 
de. Za kakšne zoprne primer 
jave pa tako ali tako vedno 
znova poskrbi opozicija in 
kakšni večni nergači. 

Poglejmo samo praznike: 
baje smo po številu praznikov 
v evropskem vrhu, saj naj bi 
dela prostih dni bilo pri nas 
kakšnih 13, kar je rekord, ki ga 
dosega samo še Španija. Nor 
malni človek bo ob taki časo 
pisni notici v hudi dilemi, ali je 
zdaj to dobro ali je zdaj to sla 
ho? Res smo jih «nabutali« za 
®no »ornk« cifro, še posebej 
če pomislimo, kako se znajo 
dela prosti dnevi perfektno 
razvleči in potem človek do 
Pustuje in praznuje, pa še kak 
šen virus se ga prime in je tri 
četrt meseca domal Nato 
kmalu pride naslednji praznik, 
vrneš so rojstni dnevi vse ve 
soljne žlahte pa nje godovi, pa 
Abrahami pa pust in 1. april in 
druga neformalna praznova 
nJa, tako da zgleda, kot da 
nam je leto en sam prazniki 

Pa seveda še zdaleč nil 
Naši prazniki se oboževalcu 

praznikov zde prav redko po 
sejani, če se vzame enormno 
dolgih 365 dnil Ko smo planili 
v pluralizem in demokracijo, 
se je mukoma izkristalizirala 
vsa pluralistična platforma 
Praznovanja: malo je oefa pa 

maja, malo velike noči in 

TEMA TEDNA 

božiča. A po dolžini praznika 
smo se le pri božiču rahlo pri
bližali Evropi. Naši direktorji, 
zdaj managerji, so se že da
vno davno, v svinčenih časih 
hudo pritoževali, zakaj ob kon
cu decembra tudi pri nas ni 
dela prostih dni. Z evropskimi 
partnerji so nekako že 20. de 
cembra izgubili vsak poslovni 
kontakt V Evropi je po 20. de 
cembru pač »fajront«. V naših 
firmah pa so se prav do Silve 
stra vrteli in vrteli tekoči tra 
kovi in kopičile zaloge. Svojo 
evropskost je po svoji prakti 
čno ekonomski plati izkazal 
torej samo božič. 

Drugi prazniki so naša kul 
turno zgodovinsko nacio
nalna intima, morala, spomin 
na nekaj, kar nam ohranja na 
rodno identiteto. Seveda ni 
mamo nič proti, če se ta inti 
ma praznuje in ostaneš lepo 
doma. Bi se pa vsakemu praz 
niku, tudi Prešernovemu, pri
legla kakšna odkrita in zasta 
vna, ne pa samo zanosna be 
seda o pesniku in kulturi. 
Menda pa ja ni spet socreali 

stični pristop, če bi se pred 
praznikom javnomnenjsko po
barali, zakaj Slovenci ne bere
mo knjig? Res je v redu, če je 
v Ljubljani mačja razstava in 
da to slišimo pred slovenskim 
kulturnim praznikom petkrat 
do šestkrat na dan, ampak 
kakšen diskurz o kulturi tudi 
ne bi bil odveč. 

Najbrž je bila tihota o po
menu in namenu praznika či
sto namerna: kultura je bila že 
nekdaj sirotka siromakova in 
čemu bi narod na lep februar
ski dan spominjal na prerano 
Prešernovo smrt in na njego
ve bede in reve? Je seveda 
dodatna težava, ker gre za 
obletnico smrti in ne rojstva, 
ampak kljub vsemu bi se na
šlo kaj pronicljivoga in rahlo 
vsiljivega. Tako pa zgleda, da 
je najbolje, da gre narod ven 
in če se ima že zares za kultur 
nega in praznik podoživlja, naj 
poškili na cerkvico sv. Marka, 
ki je še čisto taka kot nekočl 
Ali kaj? 

A o vsebini praznika naj raz
mišljajo kompetentni: če sodi

jo, da se zadeva najbolj ele
gantno reši z vseslovensko 
proslavo, potlej pa mir, tudi 
prav. Daleč od tega, da bi mo
rali imeti kakšne republiške 
komisije za proslave! Mama 
mia, nel Le dan osamosvoji
tve, kulturni dan in vse drugo 
gre rahlo preveč neobčutljivo 
mimo. š e za god sosedi malo 
s pokrovkami pred vrati potol 
češ in ji kakšno lepo rečeš, pa 
bi se prav kulturno »gepiraloc, 
da bi se narodu sem in tja vo
ščil kakšen njegov praznik, ki 
mu je za voščit.. Tako po do
mače in nevsiljivol 

A če ne - pa nel Evropa bo 
po svoje že sama priromala k 
nam, a ne samo ob zaljublje
nem sv. Valentinu, ki bo poln 
čestitk in voščil. Če bomo ho
teli biti kulturni in sploh oh in 
ah evropski, potem naj se že 
zdaj začno v firmah pripravlja
ti na novo leto in božiči Stvar 
je že na meji dobrega okusa, 
če partnerju v belem svetu za 
največje praznike ne pošlješ 
iskrenih voščil! 

Poznam firmo, kjer so ob 
skoraj rdečih številkah ob 
koncu leta «požrli« še en ne 
majhen strošek: novoletne in 
božične čestitke! Nabavili so 
jih enormne količine in kar ne
kaj dni so praktikantke pisale 
naslove in limale kuverte, č e 
stitali so vsem, s katerimi so 
tako ali drugače trgovali. To je 
stvar kulture... Stvar kulturne
ga odnosa. In če natančno ne 
vemo, kako bi si za kulturni 
praznik sploh voščili, je tudi 
do samoumevnih novoletnih 
čestitk ena kar dolga doba • 
D. Sedej 

KO MRTVA NARAVA OŽIVI 
"Človek po službi nujno rabi sprostitev in to je po navadi 
hobi, ki pa je skoraj vedno v nasprotju s poklicem, ki ga 
človek opravlja," pravi Peter Jug, elektroinženir iz Posav-
ca. Poklic ga veže na zaprti prostor in zato se v prostem 
času zaposli s svojevrstnim raziskovanjem narave. Zani
ma ga astrologija, rad planinari, a predvsem se njegov pro
sti č a s veže na občudovanje mineralov. 

Zaradi veselja do mineralov, predvsem kristalov si je v 10 
letih nabral kar obsežno zbirko. Minerali, ki sestavljajo nje
govo zbirko, so tako rekoč iz vsega sveta. So iz Avstralije, 
Brazilije, Madagaskarja, Češke, Rusije, Afrike, Amerike, Itali
je, Avstrije, Bavarske, Francije, iz Črne gore, Makedonije-... 
Največ pa ima mineralov iz Slovenije. 

Z minerali se je prvič seznanil na tržiški razstavi mineralov 
in od takrat, jih je tam tudi kupoval, še l je tudi na razstavo 
mineralov v Munchen, kjer se organizira vsaki dve leti in je 
mnogo bolj obsežna od naše, razstave v Tržiču. 

Med zbiralci obstaja tudi nekakšna preprodajalska pot, 
kjer si po poznanstvih lahko menjajo in prodajajo minerale. 
Peter Jug se je o kamninah in mineralih poučil predvsem iz 
dveh knjig; Mineralogija (MK) in Sistematska mineralogija 
(Univerza v Ljubljani). Nekaj znanja pa je pridobil tudi z bra
njem naravoslovne revije Proteus. 

Pogled na minerale in prelivanje čudovitih baru po krista
lih prevzamejo prav vsakega, pa čeprav ni poznavalec. Najo-
supljivejši so skupki mineralov. To so redke in dragocene po
vezave, v katerih lahko vidimo magično preraščenost razli
čnih vrst kristalov. Vsaka oblika teh skupkov ima svoje ime. 
Tako se nekatere oblike teh skupkov imenujejo Andrejev 
križ, Malteški križ... Samo iskanje mineralov je zelo zahteven 
in drag postopek, ki se ga. je treba lotiti strokovno in ravno 
zato, naši amaterski zbiralci minerale v glavnem kupujejo. V 
naravi obstaja zelo malo mineralov v čisti obliki. Minerali so 
zelo drag špas, ki se ga tudi veliki ljubitelji le stežka ali pa 
sploh ne morejo več privoščiti. Včasih je prevoz iz tujih dežel 
dražji kot sam mineral. Peter Jug ima v svoji zbirki tudi radi
oaktivne minerale iz rudnika urana Žirovski vrh, torbernit z 
Bavarske in otenit iz Francije. Radioaktivnost se opazi pod 
ultra vijolično svetlobo in takrat se mineral začne svetiti ru
meno, zeleno ali pa rdeče. Minerali so čudoviti elementi na
rave, ki jih mnogo ljudi niti ne opazi in svoje pozornosti ne 
usmeri na njih. 

Peter Jug zbiralec mineralov, predvsem pa ljubitelj nara
ve, poudarja pomembnost ekologije.in nujnost poučevanja 
otrok o varstvu in ohranjanju narave. Pravi, da je zelo po
membno že samo obnašanje. Tiho opazovanje in občudova
nje naravnih čudežev človeka pomiri in sprosti vseh stresov, 
s katerimi smo danes vsi obremenjeni. • T. Markovič 

Zbirka obsega skoraj vse metulje iz okolice Ljubna 

N E Z N A M O O B Č U D O V A T I Ž I V L J E N J A 
Veselje do občudovanja in gibanja v naravi mu je navdihnilo 

zbirateljsko žilico. Cilj T. Lešnika je bil, da naredi oziroma ulovi 
metulje, katerih življenjski prostor je v okolici vasice nad predo
rom, skozi katerega se peljemo, če gremo iz Kranja proti Bledu. 

Dve leti in pol je bilo zbiranje metuljev njegov konjiček in že
lja po popolni zbirki bi se mu skoraj uresničila, če bi našel še dva 
primerka dnevnih in nekaj primerkov nočnih metuljev. Nekateri 
metulji imajo zelo ozek in specifičen življenjski prostor, tako da 
je do teh metuljev le stežka priti. Zbiralec je bil samouk in na za
četku laik, kar se metuljev tiče, a zbiral si je gradivo in se tako o 
njih in njihovih navadah mnogo naučil. V zbirki, ki obsega 13 za
bojev z metulji, sta tudi samček in samička rodu kosmatincev, 
katerih rod je zelo redek in iskan. Metulje je zbiral po travnikih, 
gozdu in leščevju. 

Postopka, kako metulja posušiti in shraniti, se je naučil sam, 
saj ima vsak zbiralec svoj način. Metulja je umoril z etrom, da ga 
ne bi poškodoval, ga pripel na stiropor in tam pustil do enega 
emseca. Kasneje ga je premestil v steklen zaboj, kjer je tudi naf
talin, ki metulja čuva pred molji. Vse posušene metulje mora 
shranjevati v temnem prostoru, saj drugače metuljeva krila izgu
bijo čarobno skladnost barv, ki je tako magična in raznolika, da 
jo človek že od nekdaj občuduje. 

Pravi, da ljudje ne znamo opazovati in občudovati in žal mu 
je za to. Naravo materialno izkoriščamo, ne da bi jo spoštovali. V 
naravi lahko vidimo najlepše stvari v življenju, pa jih po nevadi 
nepazljivo prezremo in neprizadeto korakamo naprej v svoji ne
vednosti. 

NARODNOZABAVNA PRODUKCIJA '92 
NADALJEVANJE: PIŠE: DRAGO PAPLER 

SPOMINSKA KASETA F R A N C A KOŠIRJA 
Onemela je trobenta, zamrl je glasi Oder je ostal prazen, na 

njem bomo pogrešali priljubljenega glasbenika in humorista, ki nas je 
znal s trobento, pesmijo in šalami vedno razvedriti. 

Ovitek spominske kasete 
Franca Koširja 

Franc Kosir (1 10. 1931 - 19. 12. 
1991) se je že v mladih letih zapi
sal glasbi, čeprav se je izučil za ko 
vinostrugarja in se zaposlil v jese
niški železarni. Kot štirinajstletnik 
je že igral na krilni rog pri jeseniški 
mladinski godbi na pihala, skrivaj 
pa je vadil tudi trobento. Leta 1950 
se je vpisal na Srednjo glasbeno 
šolo v Ljubljani in začel nastopati z 
glasbenimi ansambli. Velika želja 
pa se je izpolnila dve leti kasneje, 
ko je bil sprejet v veliki plesni or
kester Radia Ljubljana in njegova 
poklicna pot je bila utrta. Njegovo 

najpomembnejše in tudi najuspešnejše glasbeno delovanje pa je po
vezano z ansamblom bratov Avsenik, ki mu je ostat zvest od začetkov 
ansambla do svoje smrti. S svojo izvirno interpretacijo je vsekakoor 
prispeval k uveljavitvi slovenskega narodno zabavnega zvoka doma 
in v svetu Uspehi ansambla so bili tudi njegovi uspehi. Ljudje so ga 
imeli radi, bil je dobrodošel gost na nastopih ali v družbi znancev in 
prijateljev. In čeprav smo ga poznali tudi delovno resnega in zadrža
nega, je s prirojenim smislom za himor znal vsako stvar obrniti na ve
selo. Takšnega bomo ohranili v spominu, 

Večina od okoli 800 tipičnih Avsenikovih melodij je povezanih s 
Francijevo trobento, kasetni izbor pesmi z besedili, ki so mu pisana 
"na kožo", pa naj bo dokaz uspešnega delovanja in hvaležen spomin 
nanj. Pri Helidonu so izdali spominsko kaseto Franca Koširja, ki pri
naša kar osemnajst značilnih Koširjevih pesmi od leta 1970 do leta 
1980 



Kakor si bomo postlali, tako bomo ležali 

Z d r a v a , u d o b n a p o s t e l j a 
Ljubljana, februarja - Te dni je bila v Centru za zaščito potrošnika 
DO V i l S v Ljubljani razstava pod naslovom "Zdravo ležišče". Prikaza
li so vrsto zanimivih podnožij postelj, posteljnih vložkov, posteljnini in 
blazin, največjo pozornost pa je pritegnila vodna postelja, ki se v svetu 
vse bolj uveljavlja pri ljudeh, ki imajo težave s hrbtenico, pri ležanju tr
pe zaradi takšnih ali drugačnih bolečin. Vodna postelja ne zdravi, blaži 
pa bolečine. 
Od podnožij je po priporočilih 
ortopeda najprimernejše prožno 
letveno podnožje, ki omogoča 
hrbtenici najprimernejšo lego in 
oporo in maksimalno zračenje 
posteljnega vložka. Tokrat je bila 
predstavljena slatafle\ postelja, 
ki se v nožnem in v vzglavnem 
predelu lahko dviguje in je po
sebno priporočljiva za ostarele 
ljudi pa tudi za astmatike, ki 
imajo radi višje ležišče. 
Z Vzhoda prihaja japonska poste
lja, futon, ki je za nas Evropejce 
nekoliko asketsko ležišče, saj 
imamo drugače grajeno konstitu
cijo od malih, drobnih ljudi 
Vzhoda. Zanimiva in zdrava le
žišča pa nudijo vložki, ki so ina
čice bombažnega futona. Za več
je udobje so lahko dodane plasti 
volne, kokosa, žime pa tudi la
teksa. Glede na te lastnosti mate
rialov si lahko izberemo ležišče 
po svojih zahtevah; bo trše, meh
kejše, bolj ali manj vpojno, hlad
nejše, toplejše. To asketsko ležiš
če vgradimo v klasično posteljo, 
položimo na tla. S futoni se je 
predstavila firma GEA. 

Ko postelja valovi 
Prava atrakcija zadnje DOMU-
SOVE razstave pa je nedvomno 
bila vodna postelja, ki jo je pred
stavila italijanska firma A K V A . 
Na prvi pogled je to lepa jogi po
stelja, kot vse druge, različno 
opremljene, ko se uležete nanjo, 
pa občutite vso razliko: postelja 
zavalovi. No, morda ste gledali 
ameriško filmsko komedijo Žen
ska v rdečem. Tam smo se menda 
prvič srečali s tem čudom, ven
dar le na platnu, v DOMUSU pa 
je bila prejšnji teden postelja raz
stavljena, da si se nanjo lahko 

usedel, ulegel, poskusil, kako se 
ti prilega telesu... Priznam, kar 
prijetno je, le navaditi bi se mo
ral človek, da je pod teboj voda... 

Vodno posteljo so začeli izde
lovati že pred petnajstimi leti za 
hude bolnike, posebno za opeče
ne, da so jim kar najbolj ublažili 
bolečine v postelji. Z leti so vod
no ležišče izpopolnjevali. Danes 
ima A K V A vodna postelja doda
ne dušilce, ki preprečujejo valo
vanje pri premikanju in ogreval
ni sistem, tako da vedno ležemo 
v toplo posteljo, kar razbreme
njuje srce in omogoča mirnejši in 
bolj zdrav spanec. Zaradi mehke 
opore, ki jo nudi voda telesu, pre
prečuje nastanek preležanin in je 
idealno ležišče za bolnike z dol
gotrajnim ležanjem. Priporočlji
va pa je tudi za astmatike in na 
prah alergične ljudi, ker se v njej 
ne zadržuje prah. 

Vodna postelja ne zdravi, ven
dar preprečuje bolečine v križu, 
pri vnetju sklepov, pri stresu in 
Živčnih napetostih, preprečuje 
nastajanje preležanin ter izbolj
šuje splošno telesno počutje. Naj
bolj varnega se je človek počutil 
v materinem telesu, čeprav se te-

P o s k u s i m o š e me 

bombatoapralna 
prevleka 

podstavek 
lesenapodlaga 

ga življenjskega obdobja ne spo
minja, trdijo zdravniki. Zato v 
podzavesti teži celo življenje k 
obnavljanju tega idealnega stanja 
topline, miru in zaščite. Kot plod 
takih razmišljanj je nastala vod
na postelja. 

Slona bi zdržala 
In kakšna je njena konstrukcija? 
Sestavljena je iz vodne vzmetni
ce, varnostne vreče, sistema za 

Ideja o vodni postelji ni nova. V Perziji so te pred 3600 leti spali na 
kozjem mehu, napolnjenem z vodo. Anglet Hilliam Hooper je leta 
1850 uporabil vodno posteljo v medicini Seveda ta ni bila praktična, 
ker še ni bilo pravih materialov za njeno izdelavo. Med II. svetovno 
vojno so britanski zdravniki uspešno uporabljali vodno posteljo pri 
zdravljenju opeklin. 
Resnejša proizvodnja in uporaba se je začela šele leta 1967 v ZDA, ko 
je Charles Hali predstavil nov tip vodne postelje na univerzi v San 
Franciscu. Ideja se je hitro razširila tudi po Evropi in drugod po svetu. 
Statistika trdi da te vsak peti prebivalec v ZDA spi na vodni postelji v 
Avstraliji pa celo vsak drugi 

ogrevanje ter oblazinjenega 
okvirnega sklopa. Pod vsem tem 
leži nosilni element. 

Vodna vzmetnica je narejena 
iz trajno lastične, visokokvalitet
ne folije, ki je tako močna, da bi 
lahko slon spal na njej. Varno
stna vreča leži med vzmetnico in 
grelcem. Preprečuje izliv vode po 
stanovanju v primeru prednja 
vzmetnice. Sistem gretja se urav
nava s termostatom. Vodo natoči
te ob postavitvi enkrat za vselej; 
vodi dodaste posebno sredstvo, ici 
preprečuje ustvarjanje alg. Pre
miki telesa, ki se prenašajo na 
vodo, izzovejo valovanje, ki traja 
le 2 do 4 sekunde. V vzmetnico ie 
vgrajen filter, ki preprečuje pre
komerno zibanje. Skratka, pravi
jo poznavalci, morske bolezni na 
vodni postelji vseeno ne boste do
bili. 
In kje dobiti takšno posteljo? 
Marca bodo odprli prodajalno z 
A K V A vodnimi posteljami v 
Ljubljani. 

Pljuča malo d rugače 

Pljučni štrukelj kot jušna zakuha 
Testo: 25 dag moke, 1 do 2 jajci, 1 Hica olja, malo mlačne vode. Na
dev: 30 do 40 dag mletih kuhanih pljuč, košček čebule, zelen peteršilj, 
poper, sol, 1 rumenjak, 2 do 3 žlice smetane, sneg iz enega beljaka, 
drobtine po potrebi; maščoba za pekač. 
Zamesimo vlečno testo, ga dobro pognetemo in pokritega damo 
počivat za pol ure. Testo tanko razvlečemo, pomažemo z nade
vom, zvijemo od dveh strani, da dobimo dva tanjša zvitka. Testo 
po sredini prerežemo. V zmerno topli pečici ju pečemo pol ure. 
Ohlajena zvitka zrežemo na 3 do 4 cm dolge koščke in kar pri mi
zi prelijemo z vročo juho. Ponekod pa štrukeljčke zalijejo z juho 
že prej, jo pokrijejo in ponudijo čez nekaj minut. V tem primeru 
so štrukeljčki čisto mehki. Nadev: Zmletim pljučem dodamo pre-
praženo sesekljano čebulo, sesekljan zelen peteršilj, smetano, po
per, sol, rumenjak, po potrebi drobtine in sneg iz beljaka. Vse se
stavine enakomerno zmešamo. 

Pljučna pogača v mrežici 
1/4 kg rita, 1 112 l mleka, sok 1/4 I smetane, 2 celi jajci, cimeta po^ 
okusu, 3/4 do 1 kg kuhanih pljuč, ledvic ali srca, 6 do 7 jabolk, 2 žlici 
sladkorja; 1 svinjska mrežica; mast za pečenje. 
Riž skuhamo v slanem mleku, vendar ne sme biti premehak in 
prav tako ne redek. Zakuhamo ga v 1 1 slanega mleka, ko se zgo
sti, prilivamo mleko po potrebi. Ohaljenega zvrnemo v večjo 
skledo, dodamo smetano, sol, jajci, cimet, zmleta pljuča, ledvice 
ali srce in naribana olupljena jabolka ter sladkor. Zmešamo. Ko
zico dobro pomastimo. Pregrnemo z oprano in ohlajeno mrežico, 
ki naj visi čez rob posode. Dodamo pripravljeno zmes, jo pokri
jemo z mrežico, denemo v vročo pečico in pečemo približno eno 
uro. Če nimamo svinjske mrežice, denemo zmes kar v dobro po-
maščeno kozico in spečemo. K pogači ponudimo poljubno sola
to ali tudi kompot iz suhih češpelj. 

Vrsta zanimivih tečajev 
Škofja Loka, februarja - Ljudska univerza Škofja Loka je že 
vrsto let znana po zanimivih in kvalitetnih gospodinjskih te
čajih. Tako poznamo njihovo peko kruha, pečenje prazničnih 
dobrot, pripravljanje ribjih jedi in podobno. Ta mesec bodo v 
sredo, 10. februarja, ob 16. uri začeli s 30-urnim tečajem šiva
nja (šivali bodo jakne), 13. februarja ob 8. uri se bo začel 
8-urni tečaj striženja las, 26. ob 16. uri pa 8-urni tečaj kuhanja 
v A M C posodi. Vsi tečaji se bodo zvrstili v šolskem centru na 
Podnu v škofji Loki. Prijave še sprejemajo (tel.: 622-764). • 
D. D. 

Z D o m e l o m V Ž e l e z n i k e Z e l e n e z i m s k e p o č i t n i c e 

ž o 1 s k i h k l o p i 

M o j a s r e č a n j a s P r e š e r n o m 
še vsako šolsko leto dosedaj smo omenili Prešerna. A zdaj, v 

sedmem razredu, smo o njem govorili prav podrobno. Učili smo 
se, katere pesmi je napisal, zakaj je pomemben in še veliko dru
gega. Vse to smo se morali tudi naučiti, ker je tovarišica spraše
vala. Nekega dne me je poklicala pred tablo. Bil sem vprašan. 
Nič nisem znal. Tovarišicaje to takoj spoznala. Vprašala meje še 
nekaj drugega, a tudi tistega nisem znal. Dobil sem oceno ena, 
nezadostno. 

Tako je bilo moje srečanje s Prešernom v sedmem razredu. 
Upam, da bo boljše, ko se bova prihodnjih srečala. 

Uroš Potočnik, 7. č r. OŠ Lucijana Seljaka Kranj 

L i t e r a r n i v e č e r 
21. januarja smo imeli lite

rarni večer. Prišli so tudi starši 
in ravnatelj in tudi lanska uči
teljica. Najprej smo predstavili 
našo prvo knjigo. V drugem de
lu pa smo brali spise in vmes 
igrali na inštrumente in še kaj 
zapeli. Na koncu smo starše 
povabili na piškote, ki smo jih 
spekli sami. Povabili smo jih 
tudi na sok ali kavo. Naredili 

smo razstavo prtičkov, nalepk, 
značk, kamnov in še česa. Za 
starše smo naredili lončke za 
zobotrebce. Okrog lončkov 
smo ovili volno, da so bili lonč
ki zelo lepi. Po zaključku lite
rarnega večera so gostje odšli 
zelo zadovoljni domov. 

Ana Trampuš, 4. a r. O š Petra 
Kavčiča Škofja Loka 

R a z m i š l j a n j e o k u l t u r i 
Kultura... Mnogi sploh ne vedo, kaj je to. V šoli se po mojem 

mnenju ne obnašamo kulturno. Ne bom naštevala vsega. Pa v ki
nu ali v gledališču? Bolj ko nam učitelji govorijo, kako se obna
šati, manj jih poslušamo. V kinu gre vse narobe. Nekateri žvižga
jo, drugi klepetajo, tretji mečejo papirčke. Tisti pa, ki hočemo 
film pogledati v miru... 

Kultura je tudi to, da v avtobusu odstopiš svoje mesto starejše
mu, ki stoji poleg tebe. Pa saj to že vse veste! Ko bi vsaj malo te
ga upoštevali! Potrudimo se, da bomo tudi v kulturi boljši. 

Mojca Sodnik, 6. b r. OŠ Matije Valjavca Preddvor 

S prijatelji plezalci smo šli v bazen. Z avtobusom smo se pelja
li do Železnikov. Na poti do bazena smo se zmenili, da se bomo 
igrali igro ti loviš. Prvi je lovil Borut. M i smo se potapljali, lezli 
na rob bazena, skakali v vodo in sploh smo se imeli super. Naj
večkrat sva lovila jaz in Primož. Čas je hitro minil in morali smo 
zapustiti bazen. V bližnji trgovini smo kupili sendviče. Bili smo 
zelo lačni. Pripeljal je avtobus in vsi zadovoljni smo se vračali 
proti domu. Preživel sem lep počitniški dan. 

Blaž Rant, 3. a r. OŠ Ivana Groharja Škofja Loka 

M e d p o č i t n i c a m i s e m najbo l j u ž i v a l ( a ) : 
na šmarni gori (Sanja), v toplicah Topolšica (Anže), ko smo pri 
sosedu igrali hokej (Toni), ko sem se drsal s prijatelji (Uroš), v 
Podblici, ko sem varovala Mojco (Tina), ko smo s Tomažem od
šli na Križ (Matija), na izletu po Avstriji (Maja), ko smo se s sta
ro mamo igrali slepe miši (Mateja), ob igri z avtomobilčki (Blaž), 
ko sem plavala v bazenu (Renata), ko smo se v Strmici valili po 
bregu (Katarina), ob branju knjige (Klara), v Čateških Toplicah 
(Nina), ob drsanju na bližnjem ledu (Matija). 

Učenci 3. r. OŠ Selca 

P o č i t n i c e 

s o m i n i l e , 
Bile so brez snega, a to mladih 
tabornikov na zimovanju v 
Vinharjih sploh ni motilo. Pre
skušali so se v taborniških ve
ščinah, med drugim tudi v ori
entaciji. Tomažu Rozmanu, 
Nejcu Juhantu in Klemenu 
Mohoriču je pomagal "brati" s 
kompasa inštruktor Metod 
Mrak. • Foto: D. D. 

P o v z e t k i r a z i skova lne naloge u č e n c e v 
zgodov inskega k r o ž k a O Š Ži r i 

I Z Z G O D O V I N E O T R O Š T V A 
V Zireh med preprostimi 

ljudmi še sedaj ni pogosta 
navada, da bi rekli, da žen
ska rodi otroka. Največkrat 
pravijo, da je kupila puob-
čka (fantka) ali dekle 
(punčko). Sorodniki, sose
dje, znanci sprašujejo: " A l i 
je ta in ta že kupila? Kdaj 
boste pa pri vas kupovali?" 
Tudi otrokom so včasih go
vorili, da je otroka mama 
kupila, da ga je teta (babi
ca) ponoči prinesla, da ga 
je štorklja prinesla, da je 
priplaval po vodi. Tudi tr
pljenje mater ob porodu so 
si otroci po svoje razlagali, 
vse to so opazovali od daleč 
in slutili, da se nekaj doga
ja. Oče jim je navadno re
kel, da je mama bolna, ker 
leži v kamri in ne dela ka
kor običajno. 

Gospa Marija Poljanšek, 
Lipetova Mici , iz Račeve se 
takole spominja: 

Neko nedeljo, novembra 
1930, me je oče v temi kli

cal iz posteljice. Imeli smo 
jih vsi otroci, ker je bil ata 
mizar. "Vstani, zbudi se in 
pojdi v cimer pogledat. Ne
ka žena je ponoči prinesla k 
nam enega pobčka. Poglej 
ga no, kako majhen nosek 
ima, tuk je lep!" Komaj 
sem se vsa zaspana dvignila 
pokonci, me je nesel pogle
dat bratca, preden so ga že 
zjutraj po temi nesli h kr
stu. Dež je rosil in bilo je 
jugovo vreme. Boter Jurij 
Košir, sosed, ki se je pred 
letom priženil v Račevo iz 
Delnic - župnija Poljane, je 
nesel laterno in velik dež
nik. Botra, Cornova mama, 
Frančiška Kavčič, in babica 
Micka Gladek (Melcova) 
sta šli zraven. F.na je nesla 
otročička. Gledala sem sko
zi okno v hiši in ata je po
kazal: "Zdaj ga nesejo k 
maši. Potem bo še bolj naš! 
Gospod ga bo žegnal." Bil 
je presrečen, ker je dobil si

na, kajti prvi sinček, Leo
pold Martin, ki ga je mama 
rodila jeseni 1926, je umrl, 
star nekaj mesecev. 

Spominjam se še ene se
strice - Anice, rojene leta 
1928. Sosedova Reza mi je 
nagajala: "Didel didel daj-
ta, Anica bo imela bajta, 
Micika pa samo enega ba-
joka, ko se zmeraj joka." 
Bajok je bil novec za 2 din 
- 2 kg črnega kruha. 

Neko jutro sem videla 
mamo, ki je bila zelo žalo
stna in je jokala, ata pa mi 
je tam v veži rekel: "Pojdi k 
Novohišarju v Op^lt in reci 
materi, naj pride k nam, ker 
je mama bolna." 

Ko pridem v materino 
"frčado" v Opale, je teta 
Zofija milila perilo, matere 
pa ni bilo doma. Povedala 
sem, po kaj sem prišla. A 
teta se mi je poredno smeja
la: "O, saj vem! Boš videla, 
enega otroka boste spet do
bili, da boš morala zibati." 
Zelo sem bila razočarana! 
Ravno malo se je brat Fran-
cek zredil, pa spet zibat. 
Rekli je še: "Mati pa ne bo 

mogla priti, povej, da je pri 
sinu Jožetu v Zavratcu, ker 
so kupili eno punčko..." 

Ko sem prišla domov, je 
bil ata lepše napravljen 
(oblečen). Počakal me je v 
veži in rekel, da ne smem V 
"cimer", ampak naj grem k 
sosedu Nacku, saj so otroci 
doma. Preden sem šla, sem 
še zelo jokala pod kuhinj
skim oknom. Pa bom ven
dar res spet morala zibati!!! 
Pa še kakšne pokakane pra
ti... Čez nekaj ur je prišla 
Nackova mama Franca in 
vsa vesela povedala: "Sedaj 
pa le pojdi domov, tista že
na je prinesla k vam eno 
punčko. Francka ji bo ime 
kot meni, bova hkrati imeli 
god (9. marca)." Vse sem 
imela prav v mislih, le to mi 
ni bilo všeč, da je mama ta
ko uboga in stoka, ker jo 
vse boli. Ata pa je šel v 
Grapo po Martencetovo 
Katro, ki nam je kuhala ta
ko dobro "turščno župo" 
pa zelje in ješprenj z jetrni-
co. Res sem morala veliko 
zibati in pomagati, kot so 
mi ukazali. 



T O R E K , 9. f e b r u a r j a 1993 

1. PROGRAM TV SLOVENIJA 

10.00 
10.00 
10.46 
11.15 

12.00 
12.35 

13.00 
13.06 
14.50 
14.50 

16.15 

1 6 « 

16.50 
17.00 
17.15 
17.15 
1730 

17.46 
18.00 
18.46 
18.50 
19.15 
19.30 
19.56 
20.05 
20.45 
21.46 

22.15 
22.38 
22.43 
22.53 
22.56 

Tedenski izbor 
Alter 
Slovenski magazin 
Potovanje po človeškem te
lesu, nemška poljudnoznan
stvena serija 
Po sledeh napredka 
Znanost: Onesnaževanje 
okolja 
Poročila 
Svet na zaslonu 
Filmsko popoldne 
Korak za korakom, ponovitev 
ameriške nanizanke 
Želite, milord?, angleška na
nizanka 
Barva spomina: Slikar Zoran 
Mušič, ponovitev nemškega 
dokumentarnega filma 
Poslovne informacije 
TV dnevnik 1 
Otroški program 
J. Striinar: Zaljubljeni zmaj 
Domača naloga za profesor
ja A K 
Naš naslov: Planet Zemlja 
Regionalni studio Koper 
EPP 
16črk, TV igrica 
Risanka 
TV dnevnik 2, Vreme 
šport 
Žarišče 
Glasba, shovv in cirkus 
Telesni slogi: Druga koia, 
angleška dokumentarna seri
ja 
TV dnevnik 3, Vreme 
šport 
Poslovna borza 
TV jutri 
EP v košarki (m): Smelt 
Olimpija - CSKA, posnetek iz 
Ljubljane 

2. PROGRAM TV SLOVENIJA 
10.25 Tedenski izbor 10.25 4 x 4 
10.56 Sedma steza, ponovitev 11.15 
Drago Jančar: Zalezujoč Godota, 
posnetek gledališke predstave Ma
le drame SNG Ljubljana 13.00 Po
ročila 14.40 Sobotna noč, ponovi
tev 14.40 Videonoč 15.50 Leonard 
Cohen; Pesmi iz življenja 17.00 SP 
v alpskem smučanju 18.06 Spreho
di po stari Ljubljani 18.36 Alfonz 
Mucha, portret 18.60 Iz življenja za 
življenje: Prisluhnimo tišini 19.30 
•V dnevnik 2, Vreme 19.56 šport 
T 1 , 0 0 v Belmont: Milena, kopro-
oukcijska nadaljevanka 20.55 Osmi 
dan 21.68 Svat poroča 22.36 Sova: 
Na avtobusu, angleška nanizanka; 
Želite, milord?, angleška nanizan
ka; Do zadnjega diha, francoski 
film (čb) 1.30 Video strani 

l . PROGRAM TV HRVAŠKA 
7.46 Pregled sporeda 7.50 TV kole
dar 8.00 Dobro jutro, Hrvaška/Po
ročila/Zgodbe iz Monticella 10.00 
Poročila 10.06 TV šola 11.30 Mali 
svet 12.00 Poročila 12.10 Ko se svet 
vrti, ameriška nadaljevanka 13.25 
Monoton 14.00 Poročila 14.06 Slika 
na sliko, ponovitev 14.50 Palača ve
trov, nadaljevanka 15.40 The big 
Blue, oddaja za Unprofor 18.00 Po 
ročila 16.06 Učimo o Hrvaški 16.38 
Malavizija 17.30 Hrvaška država in 
ljudje 18.00 Poročila 18.06 In tega 
leta... 18.36 Santa Barbara, ameri
ška nadaljevanka 19.18 Risanka 
19.30 Dnevnik 20.15 Misionarji, bri
tanska dokumentarna serija 21.10 
V velikem planu 22.46 Dnevnik 
23.20 Slika na sliko 0.06 Poročila v 
angleščini 1.10 Poročila 0.20 Sanje 
brez meja 

2. PROGRAM TV HRVAŠKA 
16.46 TV koledar 16.66 SP v alp 
skem smučanju 17.56 Vaterpolo 
Mladost Avtohrvaška Jadran Ko 
teks, ponovitev 19.20 Loto 19 30 
Dnevnik 20.06 Dragi John 20.36 Vi 
m vaš video 21.06 Palača vetrov 
nadaljevanka 22.00 V senci vešal. 
angleška nanizanka 23.16 Horo 
skop 

KANALA 
.̂OO A Snop 10.16 Astrološka na 

Poved 10.28 RIS, risanke in spoti 
'1.00 Drugačen svet, ponovitev 
ameriške nadaljevanke 11.80 Do 
bar nakup 12.00 Teden na borzi 
•«•10 A Shop 12.26 Ninja želve 
19.26 A Shop 19.40 MCM 20.00 Ri 
•anka 20.15 Dnevno informativni 
Preoram 20.30 Dokumentarec ted 
na 21.06 Ciklus slovenskega filma: 
Bert Sotlar Svet na kajžarju, slo 
v«nski film 22.36 Drugačen svet, 
ameriška nadaljevanka 23.36 Dne 
vno informativni program 23.40 Po 

v angleščini Deutsche Welle 
«-»86 A shop 0.10 Astrološka napo 
v«d 0.20 MCM 

SLOVENIJA 2 
D O ZADNJEGA 
DIHA 
Mali lopov Michael v Marseillu 
ukrade avto in se odpelje z 
njim v Pariz. Med potjo ga 
ustavi policist. Michaela zgrabi 
preplah in policista ustreli. V 
Parizu sreča ameriško študent
ko Patricio. Z njo preživi nekaj 
dni in noči. Medtem Michaela 
spoznajo kot morilca. S Patri
cio hoče pobegniti v Rim. Prid
na Patricia pa je vse prej kot 
pravo gangstersko dekle. 

TCAVSTTCJAl 
6.00 Teletext 9.00 Jutranji program: 
čas v sliki 9.06 Družinske vezi, po
novitev 9.30 Klub za seniorje 10.15 
Pan-optikum 10.30 Vedno so teža
ve s prfoksi, ponovitev nemškega 
filma 11.50 Sadovi zemlje 12.15 KU 
- zadnja skrivnost 13.00 Čas v sliki 
13.10 Mi, ponovitev 13.36 Sinha 
Moča, serija 14.00 Trojica s štirimi 
pestmi 14.46 Mojstri jutrišnjega 
dne 15.00 Jaz in ti 15.05 Heatchliff 
in Rifraff, risana serija 15.50 Kislo 
zelje 16.15 Naravovarstveni detekti
vi 16.30 Igra 17.00 Mini čas v sliki 
17.10 VVurlitzer 18.00 Čas v sliki 
18.05 Družinske vezi 18.30 Velika 
svoboda 19.30 Čas v sliki 19.53 Vre
me 20.00 šport 20.15 Univerzum 
21.06 TV kotiček za živali 21.10 Po
gledi od strani 21.20 Dedič z milijo
ni 22.06 Lov na denar, ameriška kri
minalna komedija 23.40 čas v sliki 
23.45 Potnik, nemški film 21.07 Na
redi sam 1.25 Poročila/1000 moj
strovin 

TV AVSTRIJA 2 
4.46 SP v alpskem smučanju 6.00 
SP v alpskem smučanju 8.30 Vre
menska panorama 9.00 čas v sliki 
9.06 SP v alpskem smučanju 9.30 
Vremenska panorama 12.50 1000 
mojstrovin 13.00 Čas v sliki 13.10 
SP v alpskem smučanju 14.00 Igre 
življenja 14.50 Neroda, ameriška 
komedija 16.30 Srečanje po mad
žarsko, tečaj madžarskega jezika 
17.00 Orientacija 17.30 SP v alp
skem smučanju 18.30 Tista stvar je, 
kviz 19.00 Regionalni program 
19.30 čas v sliki/Vreme 20.00 Kultu
ra 20.20 Nekoč 21.05 TV kotiček za 
živali 21.15 Reportaže iz tujine 
22.00 Čas v sliki 22.30 Klub 2/Naš 
ief je ženska/Poročila/1000 moj
strovin 1.60 SP v alpskem smuča
nju 

P I Z Z A 
DELOVNI ČAS: 

VSAK DAM OD 8" - 22 0 0 

NEDELJA OD l i " . 22 0 0 

RADIO TRŽIČ 
Oddajamo od 16.00 do 19.00 na 
UKV 88.9 in 98 MHz ter SV 1864 
KHz. 

1. RADIO TRIGLAV JESENICE 
8.00 Napoved, telegraf, horoskop, 
obvestila 9.30 Novice, aktualno, 
naše stranke so stranke 11.30 
Novice, danes do 13-ih 13.30 -
Napoved popoldanskega progra
ma pod geslom "zabava vas Braco 
Koren" 14.16 - Obvestila, popol 
danski telegraf, rezervirano za 
stranke 15.30 - Dogodki in odmevi 

16.16 - Obvestila, novice, Bracov 
klepet 18.00 - Voščila, novice 
19.46 - Dogodki jutri, prenos Radio 
Slovenija 

l . RADIO ŽIRI 
14.00 - Napoved programa - 14.15 -
Naše okno - 14.30 - Devizni tečaj -
14.40 - Sindikalne novice 16.00 -
Dogodki danes - jutri 1520 - Pre
nos dnevno informativne Oddaje R 
Slovneija 16.00 - Radio žiri spet z 
vami - napoved programa - 16 30 -
EPP -17.10 - Aktualna tema -18.00 
- Novice - osmrtnice - obvestila -
11 30 - Za ljubitelje narodno zaba
vne glasbe - 19.00 - Odpoved pro 
grama 

KINO 9. f e b r u a r j a 

CENTER amer ris film LEPOTICA IN ZVER ob 16.. 18 in 20 uri STOR 
2«C in ŽELEZAR Danes zaprtol 

S R E D A , 10. f e b r u a r j a 1993 

1. PROGRAM TV SLOVENIJA 

10.20 
1020 
10.50 
11.06 

12.00 
13.00 
13.05 
13.15 

14.00 
14.00 

14.30 
15.20 

16.50 
16.66 
17.00 
17.16 
18.50 
19.15 
19.30 
19.56 
20.06 
20.36 

22.15 
22.38 
22.45 

Tedenski izbor 
Sprehodi po stari Ljubljani 
Alfonz Mucha, portret 
Milena, koprodukcijska na
daljevanka 
Osmi dan 
Poročila 
Poslovna borza 
Morske steze, ponovitev an
gleške poljudnoznanstvene 
serije 
Filmsko popoldne 
Na avtobusu, ponovitev an
gleške nanizanke 
Želite, milord?, ponovitev 
Do zadnjega diha, francoski 
film (čb) 
Poslovne informacije 
EP Video strani 
TV dnevnik 1 
Klub klobuk 
18 črk, TV igrica 
Risanka 
TV dnevnik 2, Vreme 
šport 
Žarišče 
Film tedna: Živeti v temi, 
ameriški film 
TV dnevnik 3, Vreme 
šport 
Akcent 

2. PROGRAM TV SLOVENIJA 
10.00 Tedenski izbor 10.00 Iz življe
nja za življenje: Prisluhnimo tišini 
10.30 Anton Dermota 11.36 Telesni 
slogi: Druga koža, angleška doku
mentarna serija 12.00 Glasba, 
shovv in cirkus: Neverjetne zgodbe 
13.00 Poročila 16.50 SP v alpskem 
smučanju 18.10 Beverh/ Hills 90210, 
ponovitev ameriške nanizanke 
18.56 Latvija 19.10 Slovenija -
umetnostni vodnik: Od Kanalske 
doline do Trsta, ponovitev 1922 TV 
nocoj 19.30 TV dnevnik 2, Vreme 
19.55 šport 20.06 Športna sreda 
22.36 Sova: Buntz z Beverlv Hillsa, 
ameriška nanizanka; Želite, mi
lord?, angleška nanizanka 

l . PROGRAM TV HRVAŠKA 
7.45 Pregled sporeda 7.50 TV kole
dar 8.00 Dobro jutro, Hrvaška/ 
Zgodbe iz Monticella 10.00 Poroči
la 11.30 Marijana, francoski animi
rani film 12.00 Poročila 12.10 Ko se 
svet vrti, ameriška nadaljevanka 
13.26 Monofon 14.00 Poročila 14.05 
Slika na sliko, ponovitev 14.50 Pala
ča vetrov, nadaljevanka 15.40 The 
big blue 16.00 Poročila 16.06 Učimo 
o Hrvaški 16.35 Malavizija: Divji 
svet otrok, serija 17.30 Hrvaška dr
žava in ljudje 18.00 Poročila 18.06 
Moja knjiga o džungli, dokumen
tarna serija 18.28 Risanka 18.36 
Santa Barbara, ameriška nadalje
vanka 19.17 Risanka 19.30 Dnevnik 
20.06 Slovo, ameriški film 21.46 Hr
vaška knjiga 22.36 Dnevnik 23.10 
Slika na sliko 23.55 Poročila v an
gleščini 0.00 Poročila 0.10 Sanje 
brez meja 

2. PROGRAM TV HRVAŠKA 
15.35 Video strani 15.46 TV koledar 
15.56 Športna sreda: SP v alpskem 
smučanju 16.56 Odbojka: Mladost 
- Maxicono, prenos 19.30 Dnevnik 
20.06 Košarka: Evroliga: Cibona : 
Limoges, prenos 21.46 Palača ve
trov, nadaljevanka 22.36 Nogomet: 
Super pokal: Verder Barcelona, 
posnetek 0.00 Horoskop 0.06 Video 
strani 

KANALA 
10.15 A shop 10.30 Astrološka na
poved 10.40 RIS, risanke in spoti 
11.00 Drugačen svet, ponovitev 
ameriške nadaljevanke 12.00 A 
shop 18.20 Božidar Jakac: Podobe 
na filmskem platnu 18.30 Male ži
vali 18.60 Dober nakup 19.00 Ninja 
želve, risana serija 19.28 A shop 
19.40 MCM 20.00 Risanke 20.16 
Dnevno informativni program 20.30 
Kultura 21.06 Smithsonian, doku
mentarna serija 22.06 Kulinarični 
kotiček 22.00 Drugačen svet, ame 
riška nadaljevanka 22.80 Dnevno 
informativni program 23.06 Poroči
la v angleščini: Deutsche vvelle 
23.20 A shop 23.36 Astrološka na 
poved 23.46 MCM 1.00 V<deo strani 

SLOVENIJA 2 
BEVERLY HILLS 
Brenda si želi, da bi imela svet
le dolge lase, tako kot številna 
dekleta v Maiibu Beachu. še 
bolj je nesrečna, ko izve, da so 
njeni skrivni simpatiji Dvlanu 
najbolj všeč plavolaske. Da bi 
pritegnila njegovo pozornost, 
si pobarva lase na svetlobo. 
Brandon ima težave z zgodovi
no. Kriv je tog način ocenjeva
nja gospoda Danzela. 

TVAVSTO5A1 
9.00 Jutranji program 9.06 Družin
ske vezi, ponovitev 920 Novo .... 
magazin 3sat 10.00 Angleščina 
1020 Saratoga, ponovitev filma 
12.00 Literarne počitnice 12.15 Re
portaže iz tujine 13.00 čas v sliki 
13.10 Svet sredi stoletja 13.36 Sin
ha Moča 14.00 Trojica s štirimi 
pestmi 14.45 Družina Meier, serija 
15.00 Jaz in ti 15.05 Peter Pan in 
gusarji 1520 Ukradeno jajce 15.50 
Deklica iz prihodnosti 1620 Nekoč 
je bilo... življenje 16.30 Ding dong 
17.00 Mini čas v sliki 17.10 VVurlit
zer 18.00 čas v sliki 18.06 Družinske 
vezi 18.30 Velika svoboda 1922 
Znanost 19.30 čas v sliki/Vreme 
20.00 Šport 2020 Po dolgem času, 
francosko-kanadsko-nemška nada
ljevanka 21.55 Pogledi' s strani 
22.20 Aljaska, serija 22.50 Time 
bandits, angleški fantazijski film 
0.46 Zakon v LA 1.36 Poročia/1000 
mojstrovin 

4y Želite kaj sporočiti k̂ 
to Gorenikam in Gorenjcem?^ 
m Izberite 

I NAJUČINKOVITEJŠI 
1 

%
način; OBJAVO B 

v Gorenjskem glasu 

fax 215-366 

TV AVSTRIJA 2 
6.00 SP v alpskem smučanju - Mo-
rioka 8.30 Vremenska panorama 
9.00 Čas v sliki 9.06 SP v alpskem 
smučanju 9.30 Vremenska panora
ma 12.50 1000 mojstrovin 13.00 Čas 
v sliki 13.30 SP v alpskem smuča
nju 14.00 Univerzum: Igre življenja 
14.56 Dogodivščine družine Robin-
son v divjini, ameriški film 17.00 
Zemlja in ljudje 17.30 SP v alpskem 
smučanju 18.30 Gaudimax, igra 
19.00 Regionalna poročila 19.30 
Čas v sliki/Vreme 20.00 šport 2020 
Hans Peter Hainzel 21.20 Extra, 
talkshovv 22.06 čas v sliki/šport 
22.50 Spomini 23.50 Round Mid-
night 1.50 SP v alpskem smučanju 
- Morioka 

I. RADIO ŽIRI 
14.00 - Napoved programa -14.10 -
Naše okno - 1420 - Devizni tečaj -
14.40 - Živeti s slepoto - 15.00 • Do
godki danes, jutri - 1620 - Prenos 
dnevno-mformativne oddaje RA 
Slovenija - 16.00 • Radio Žiri spet z 
vami 1520 - EPP - 17.10 - Glasbe 
no opoldne na Radiu žiri: Moj svet-
Heavy metal. Boom za mlade -
18.00 - Novice - obvestila - 19.00 -
Odpoved programa -

l . RADIO TRIGLAV JESENICE 
8.00 - Napoved, telegraf, horoskop, 
obvestila - 9.30 - Novice, aktualno, 
naše stranke so stranke - 11.30 -
Novice, novice iz NZ glasbe, danes 
do 13-ih - 13.30 - Napoved popol
danskega programa - 14.15 - Obve
stila, popoldanski telegraf, nasvet 
iz zdravnikove torbe 15.30 - Do
godki in odmevi 18.15 - Obvestila, 
novice, minutke za svobodni sindi
kat Železarne Jesenice, osrednja 
tema 18.00 - Voščila, novice -
18.46 - Dogodki jutri, prenos Radia 
Slovenija -

K I N O 10. f e b r u a r j a 

CENTER amer ris film LEPOTICA IN ZVER ob 15, 18. in 20 uri STOR-
ŽIČ amer trda erot LEPO NORENJE ob 18. in 20 uri ŽELEZAR amer 
pust film K2 ob 18 in 20. uri 

SALON 
I ™ 

POHIŠTVA 
KRANJ, Gorenjski sejem 
tel.: 222-308 

Č E T R T E K , 11. f e b r u a r j a 1993 

1. PROGRAM TV SLOVENIJA 

10.28 Zgodbe iz školjke 
11.15 Film tedna, ponovitev: Živeti 

v temi, ameriški film 
13.00 Poročila 
14.00 Filmsko popoldne 
14.00 Buntz z Beverh/ Hillsa 
1425 Želite, milord?, ponovitev 
15.15 Beach Bovs - poletne sanje, 

zgodba o dečkih s plaže, 
ameriški film 

16.50 Poslovne informacije 
17.00 TV dnevnik 
17.15 Otroški program: Živ žav 
18.00 Regionalni studio Maribor 
18.50 16 črk, TV igrica 
19.15 Risanka 
1922 TV nocoj 
1924 EPP 
19.30 TV dnevnik 2. Vreme 
19.55 šport 
20.05 Žarišče 
20.40 F. Huby: Ljubezenska preiz

kušnja, nemška nadaljevan
ka 

21.30 Tednik 
22.15 TV dnevnik 3, Vreme 
22.38 šport 
22.43 Poslovna borza 

2. PROGRAM TV SLOVENIJA 

10.15 Tedenski izbor 10.15 Latvija 
1020 Slovenija - umetnostni vod
nik: Od Kanalske doline do Trsta 
ponovitev 10.46 športna sreda, po
novitev 1525 Akcent, ponovitev 
1625 Svet poroča, ponovitev 17.00 
S P v alpskem smučanju 18.00 Vide-
ošpon 18.46 Že veste, svetovalno 
namenski program 19.17 Majhne 
skrivnosti velikih kuharskih moj
strov 19.30 TV dnevnik 2, Vreme 
19.56 šport 20.06 Umetniški večer 
20.05 Portret: Igor Ozim 21.05 Karol 
Szymanovski: Koncert za vioino 
21.36 Letni koncert Big banda RTV, 
1. del 23.06 Sova: Dragi John, ame
riška nanizanka; Želite, milord?, an
gleška nanizanka 1.50 SP v alp
skem smučanju 4.56 SP v alpskem 
smučanju 

1. PROGRAM TV HRVAŠKA 
7.46 Pregled sporeda 7.50 TV kole
dar 8.00 Dobro jutro, Hrvaška/ 
Zgodbe iz Monticella 10.00 Poroči
la 10.06 TV šola 11.30 Ljubezenske 
zgodbe, mladinska serija 12.00 To
čno opoldne/Poročila/Ko se svet 
vrti, ameriška nadaljevanka 13.25 
Monofon 14.00 Poročila 14.05 Slika 
na sliko, ponovitev 14.50 Palača ve
trov, ponovitev angleške nadalje
vanke 15.40 The big blue - Oddaja 
za Unprofor 16.00 Poročila 16.06 
Učimo se o Hrvaški 16.36 Malavizi
ja 17.30 Hrvaška država in ljudje 
18.00 Poročila 18.06 Znanstveno 
ozračje 18.25 Risanka 18.36 Santa 
Barbara, ameriška nanizanka 19.18 
Male skrivnosti velikih mojstrov 
19.18 Risanka 19.30 TV dnevnik 
19.56 šport 20.06 Poslovni klub 
20.50 Me je kdo iskal? 21.46 Ekran 
brez okvirja 22.45 TV dnevnik 23.20 
Slika na sliko 0.06 Poročila v angle
ščini 0.10 Poročila 0.20 Sanje brez 
meja 

2. PROGRAM TV HRVAŠKA 
17.00 TV koledar 17.10 Cesarstvo 
senc 18.40 SP v alpskem smučanju 
19.30 TV dnevnik 20.05 Brooklynski 
most, ameriška nanizanka 20.35 Pa
lača vetrov, angleška nadaljevanka 
21.30 Moč in slava, ameriška nada
ljevanka 22.00 Metal mania 23.00 
Horoskop 23.06 Video strani 

KANALA 
10.15 A Shop 10.30 Astrološka na
poved 10.36 RIS, risanke in spoti 
11.00 Drugačen svet, ponovitev 
ameriške nadaljevanke 11.50 Do
ber nakup 12.00 A Shop 12.15 Ninja 
želve 19.25 A shop 19.40 MCM 
20.00 Risanka 20.15 Dnevno infor
mativni program 20.32 Dance ses 
sion, oddaja o plesu 21.00 Patriot, 
ameriški barvni film 22.40 Druga
čen svet, ameriška nadaljevanka 
23.30 Dnevno informativni program 
23.46 Poročila v angleščini: Deutsc
he vvelle 0.00 A shop 0.15 Astrolo
ška napoved 0.25 MCM 1.00 Video 
strani 

TV AVSTRIJA 1 
6.00 Teletext 9.00 Jutranji pro
gram; čas v sliki 9.06 Družinske ve
zi, ponovitev 9.30 Zemlja in ljudje 
10.00 Francoščina 10.30 Po dolgem 
času, ponovitev nadaljevanke 12.00 
Tam, kjer si ptiči zmočijo noge 
12.15 Kompas 13.00 Čas v sliki 
13.10 Svet sredi stoletja 13.38 Sin
ha Moča, serija 14.00 Trojica s štiri-

SLOVENIJA 1 
PREIZKUŠNJA 
LJUBEZNI 
Peter in Sabine se po naključju 
spet srečata. Na pikniku ob je
zeru se bolje spoznata, Peter 
ima težave zaradi avtomehani-
čne delavnice. Ker nima izpita 
za avtomehanika, je ne more 
uradno prijaviti. Zato po nasve
tu upokojenega sodnika zapo
sli izučenega avtomehanika. 
Nova moč Kalie vsem zagreni 
življenje in prepiri so na dnev
nem redu. Sabinina teta Juli-
anne ti želi za rojstni dan pe
ljati se z motorjem. Sabine 
pregovori Petra, da jo s prikoli
co odpelje na izlet. Vrtna vese
lica v tetino čast se za Petra 
žalostno konča. 

mi pestmi 14.45 Antični bogovi in 
junaki 15.00 Jaz in ti, otroški pro
gram 15.06 Knjiga o džungli, risana 
serija 16.30 Am, dam, des 15.50 Al
fred J. Kvvak: Vrtalna plošča, risa
na serija 16.15 Artefix, otroški kul
turni klub 1620 The real ghostbu-
sters 17.00 Mini čas v sliki 17.10 
VVurlitzer 18.00 čas v sliki 18.06 
Družinske vezi 18.30 Velika svobo
da 1922 Znanost danes 19.30 Čas v 
sliki/Vreme 20.00 šport 20.15 Do
navska princesa, serija 21.10 Pogle
di od strani 2120 Lov na zlato, 
ameriški pustolovski film 22.50 Čas 
v sliki 22.56 King kobra, ameriška 
grozljivka 025 Mike Hammer 1.56 
Poročila/1000 mojstrovin 

WAVSTPJJA2 
6.00 SP v alpskme smučanju 8.30 
Vremenska panorama 9.00 Čas v 
sliki 9.06 SP v alpskem smučanju 
9.30 Vremenska panorama 12.50 
1000 mojstrovin 13.00 Čas v sliki 
13.10 SP v alpskem smučanju 14.00 
Univerzum: igre življenja 14.46 Od
daja 15.20 Preplah v gradu groze, 
angleška komedija 16.46 Suši ali 
Hamburger 17.30 SP v alpskem 
smučanju 18.30 Kdo je kdo, igra 
19.00 Regionalna poročila 19.30 
Čas v sliki/Vreme 20.00 Kultura 
20.15 DomaČe reportaže 21.00 Trai-
ler 21.30 Pozor, kultura 22.00 Čas v 
sliki 2230 šport 22.40 Kadar znan
stveniki šušmarijo 2325 Nočni stu
dio 025 Hello Austria, Hello Vienna 
125 SP v alpskem smučanju - Mo
rioka 

GRAFivsmr ČOKE 

V Klubu 
GAULOISES BLONDES v Kranju, 

v Hotelu Creino, 
bo v četrtek, 11. februarja, 

ob 20. uri otvoritev razstave 
grafitov "Strip Core". 

Pridite v Gauloises Blondes -
ne bo Vam žal! 

RADIO TRŽIČ 
Oddajamo od 16.00 do 19.00 na 
UKV stereo 883 in 95 MHz in SV 
1584 KHz. 

I. RADIO TRIGLAV JESENICE 
8.00 - Napoved, telegraf, horoskop, 
obvestila - 9.30 - Novice, aktualno. 
Naše stranke so stranke - 11.30 -
Novice, zimzelene melodije, danes 
do 13-ih - 13.30 - Napoved popol
danskega programa, novinar na 
obisku - 14.15 - Obvestila, popol
danski telegraf, rezervirano za 
stranke, dogodki in odmevi - 16.15 
- Obvestila, novice, spoznajmo se -
18.00 - Voščila, novice -18.46 - Do
godki jutri, prenos Radia Slovenija 

I. RADIO ŽIRI 
14.00 - Napoved programa -14.16 -
Naše okno • 1420 - Devizni tečaj -
14.40 - Vse o cvetju - 16.00 - Do
godki danes - jutri - 1620 - Prenos 
dnevno-mformativne oddaje RA 
Slovenije - 16.00 - Radio Žiri spet z 
vami • napoved programa - 16.16 -
EPP -17.00 - Športni utrinki - 17.10 
- Oddaja iz kutturno-verske zgodo
vine -18-00 • Novice - osmrtnice -
obvestila -16.16 - Iz zgodovine na
ših kajev • 1620 - Lepota not in to
nov - 1100 - Odpoved programa -

KINO 11. f e b r u a r j a 

CENTER amer ris film LEPOTICA IN ZVER ob 16. in 18. uri, amer. 
pust. film K2 ob 20 uri STORŽIČ amer trda erot LEPO NORENJE ob 
18 in 20. uri ŽELEZAR prem. amer znan. fant. filma ALIEN - OSMI 
POTNIK 3 ob 18. in 20. uri BLED amer. satira BOB ROBERTS ob 20. uri 



K O M E N T A R . 

Vlada kot združba 
Po izteku tednov, ko je bilo ugi
banje o sestavi vlade širom po 
Sloveniji zagotovo najpriljublje-
nejša tema pogovorov, je kar ne
kaj vprašanj, na katera zadovo
ljivih odgovorov pravzaprav ni
smo dobili. Če odmislimo vpra
šanje, kaj bi se zgodilo, če man
datar dr. Janez Drnovšek ne bi 
bil izvoljen - podal se je v kar 
precejšnje tveganje, saj bi mu 
lahko "spodrsnilo" že, če bi se 
denimo samo trije poslanci Je
linčičeve SNS malce svojeglavo 
premislili, kot so to storili s svo
jim uporom štirinajst dni kasne
je, lahko še danes ugotovimo, da 
za vladno strankarsko povezavo 
nimamo pravega imena. Novi
narji smo o tem v preteklih dneh 
kar pogosto spraševali, pa nobe
den od ponujenih odgovorov: 
asimetrična koalicija, zgodovin
ska koalicija, zgodovinski kom
promis, posebna formula itd. ni 
zadostil želje po precizni označi
tvi tega, kar je nastalo. Bolj poli
tične oznake: sredinska, levosre-
dinska, desnosredinska, zlasti 
pa, kje je prednost ali enako
pravnost, so odvisne v veliki meri 
od politične naravnanosti izpra
ševalca, zato je najpametneje, 
da se zadovoljimo s preprostim 
izrazom "združba", ki naj bi, to 
vsi pričakujemo, tudi kaj naredi
la. 

Ob upoštevanju aksioma, da 
ima ljudstvo (slej ali prej) vedno 
najbolj prav, smo dobili tako 

Štefan Žargi 

vladno povezavo, kot so jo drža
vljani Slovenije pravzaprav zah
tevali: predvsem v ravnotežju, 
brez ekstremistov in zlasti brez 
posebnih pomislekov kaj v resni
ci posamezne oznake, ki so sijih 
stranke nadele, pomenijo. Nič 
hudega, če imamo malo narobe 
svet: krščanski demokrati s soci
alnim programom, ki se spodobi 
levi stranki, pa ne znajo razčisti
ti s preteklostjo in jim do sodob
nega evropskega demokrščan-
stva manjka še kar nekaj kora
kov, "ljudski" poslanci, ki ne 
znajo dovolj uspešno prikriti svo
jih kmečkih interesov, pa naj jih 
zavijajo še tako spretno v vsena-
rodne, zelenih, ki so po vsem šir
nem svetu pogosto celo ekstrem
ni levičarji, pri nas pa razen ob 
volitvah, ko se spomnijo na eko
logijo, politizirajo nekje na des

nici, socialdemokrati, ki imajo z 
usmeritvijo resne težave, saj kar 
naprej očitno ni pravi čas, da bi 
socialdemokratske vrednote 
nadvladale potrebo po reševanju 
širših družbenih vprašanj, ali oz
kih potreb kariere nekaterih po
sameznikov, pa do socialdemo
kratskih prenoviteljev, ki jim do 
ustanovitve prave K P in jasne 
diferenciacije na tej relaciji, ne 
bo v smislu socialdemokracije 
nihče prav verjel. Tipični primer, 
kako relativna in različno ra
zumljena so merila politične 
usmeritve, so seveda Jelinčičevi 
nacionalisti, saj se je pokazalo, 
da niti najvidnejši člani niso ra
zumeli, kaj jim je kot program 
ponujal njihov voditelj in je to 
povzročilo poslanski razkol. Naj
večji nesporazum pa se utegne 
pokazati pri liberalcih, ki so pri 
nas brez dvoma razumljeni kot 
levičarji, povsod po svetu pa so 
jeziček na tehtnici med levico in 
desnico, po definiciji brezobzirno 
pragmatični, celo antidelavski, 
mi pa jim naklonimo v jeku naj
večjih socialnih stisk volilno 
zmago. 

Nič hudega! Volili smo ljudi, 
kijih poznamo, volili smo stran
ke ne po imenih, pač pa po tem, 
kako so se v sicer borih treh letih 
s svojo podobo vsadile v našo za
vest, in neusmiljeno bomo kaz
novali tiste, ki bodo od tega od
stopili. Le vladna "združba" te
ga ne sme pozabiti. 

P R E J E L I S M O 

Odgovor Jožetu 

Novaku 

Ker me Jože Novak že v na
slovu opozarja na to, da je zgo
dovina neizprosen sodnik, mu 
moram tudi sam takoj na začet
ku povedati, da imam vsaj glede 
tega precej mirnejšo vest od nje
ga. Novaku se je namreč v dol
gih letih vendarle uspelo iz vne
tega zagovornika samoupravne
ga socializma (kar sem lahko 
opazoval v letih, ko sva skupaj 
študirala na FSPN, še huje pa je 
bilo menda v njegovi srednji šo
li), preko političnega oporečnika 
(v Demosovem času), preleviti v 
zagovornika obrambnega mini
stra. Bralcem najine polemike je 
treba povedati, da Jože Novak 
na slovenskem obrambnem mi
nistrstvu poklicno spremlja pisa
nje slovenskega tiska, zato je tu
di njegovo pismo, v katerem po
lemizira z mojim komentarjem, 
lažje brati pri tej luči. V komen
tarju "Zgodovina je kot vino" 
sem namreč pisal o tem, kakšne 
so posledice izida Janševe knjige 
Premiki. 

Ker omenjeno delo Novaku 
predstavlja tisto, kar vsakemu 
verniku pomeni Biblija, je tudi 
njegova reakcija toliko razumlji-
vejša. Očitati mi pacifizem iz le
ta 1991 je zame popolnoma ne-
predmetno, ker ga sploh ne zani
kam. Mirovništva na Sloven
skem, ki ga je predvsem velik del 
mladine intenzivno živel v osem
desetih letih, nikoli nisem jemal 
samo kot političnega in taktične
ga oporečništva do oblasti, zato 
so mi tudi danes bližnji tisti 
ideali, za katere je na primer iz-
žarel pesnik Jure Detela, kot pa 
lažno mesijanstvo ljudi, ki so se 
čez noč iz mirovnikov prelevili v 
generale. 

In ker Jože Novak tako rad 
posega po zgodovini, naj mu ob 
tej priložnosti povem, kako zgo
dovina ne nastaja le v Evropi, 
temveč po vsem svetu. Rad hi ga 
spomnil, da na primer Kostarika 
nima svoje vojske, pa čeprav so 
njeni prebivalci še pred nekaj leti 
živeli v epicentru konfliktov (Sal-
vador, Nikaragva. Honduras..), 
navsezadnje pa se je dobro 
spomniti tudi tega. da so Spanci 
na svojem osvajalnem pohodu 
po novem svetu največje izgube 
doživljali v bojih z Indijanci Ma-

puche (na jugu Čila), ki so se 
proti topovom borili z golimi te
lesi in neizpoljenimi sulicami. 
Španci so v dolgoletnih bojih s 
temi ljudmi izgubili več kot 50 ti
soč ljudi, medtem ko so imeli na 
vseh ostalih pohodih po Ameriki 
okoli tri tisoč žrtev. Učinkovitost 
upora agresorjem torej ni odvi
sna le od količine in kvalitete 
orožja, ki si ga je nakupila posa
mezna država. 

Nikakršnih namenov nimam 
prevzgajati Jožetu Novaka, rad 
bi le, da mu bo jasno, da imam 
tako kot on, ki živi za in od mili
tarizma tudi jaz pravico živeti, 
na primer od kulture. 

Marko Jenšterle 
Kranj 

Malo manj 

prijazno pismo 

županu Kranja g . 

Vitomirju Grosu 

Spodaj podpisana sem se do
ločila, da dopolnim vedenje, 
zgodbo ali kakor koli se že ime
nuje nadaljevanka Gros, ker je 
že skorajda absurdno ponavlja
nje člankov o poštenosti ene 
(Grosove) strani in nepoštenosti 
druge (recimo ji SDP-jevske) 
strani. Pravzaprav je prav, da se 
te stvari razčiščujejo javno, če
prav se ponavadi razmerje med 
obema stranema zato bistveno 
ne spremeni. 

Gospoda Grosa sem spoznala 
že pred volitvami 90 na dva na
čina. Najprej kot člana (oba sva 
bila) takrat še socialističnega 
komiteja za planiranje, gospo
darstvo in družbene dejavnosti v 
občini Kranj. Človek ga je moral 
opaziti, ker se je vedno znova 
skliceval na pravno državo in 
resnici na ljubo: velikokrat je 
imel prav. 

V drugo sem ga spoznala po 
malo manj prijazni plati. Ker 
sem bila strokovna delavka SIS 
za področje socialnega varstva 
in skrbstva, sem bila obveščena 
tudi o načinu uveljavljanja razli
čnih vrst pomoči. Dobivali pa 
smo tudi pritožbe. Reševali smo 
jih na način, da smo dajali po
bude za spremembo samouprav
nega sporazuma in tudi na ravni 

občine sprejemali različne ome
jitvene ukrepe. Takrat mi je bil 
predstavljen g. Gros v drugačni 
luči. Izmenično nenavadno viso
ke porodniške Grosove žene (ka
terih višino je določal g. Gros 
kot zasebnik lahko sam) in po
tem po enem letu že uveljavlja
nje otroških dodatkov za njegove 
otroke, kot socialno ogrožene, so 
burile naše duhove. Vse sicer za
konito. G. Gros je našel tudi pri
meren odgovor. Dokazoval je 
namreč absurde sistema. Vendar 
je ni države na svetu, kjer kdo ne 
bi našel tudi luknje v zakonu, da 
bi lahko sistem obrnil sebi v 
prid. Razlika med Grosovim pri
stopom in našim je bila. da smo 
se trudili sistem spreminjati. G. 
Gros je bil takrat član tudi ome
njenega komiteja, torej bi lahko 
že takrat opozarjal na absurde 
sistema. 

Ista zgodba se ponovi ob lan
skoletni spremembi zakonodaje, 
ki omogoča odhod v penzijo po
slancem, ki so izpolnili 25 let de
lovne dobe, in g. Gros spet upo
rabi sistem sebi v prid. Vse zako
nito. Govorim o morali? Ne, o 
ljudeh na javnih funkcijah. O ti
stih ljudeh, ki so "zraven", ki 
lahko absurde preprečujejo, ki so 
sodelovali v najvišjem organu 
oblasti, če nič drugega, možnost 
izbire so imeli. In g. Gros je spet 
izbral zase ugodno. 

Pa še! Ob volitvah v mesecu 
decembru g. Gros "nenavadno" 
reagira na poskus novinarjev, da 
ga snemajo. Iz nekaterih pisem 
je razbrati, da je kriv novinar, 
da je g. Gros samo človek. Tudi 
je, vendar človek, ki opravlja ja
vno funkcijo, ki si preprosto tega 
ne more privoščiti, ali pa si za 
ceno, da si ljudje o njem ustvari
jo pač svoje mnenje. In občani 
so reagirali predvsem negativno. 

Spadam med Kranjčane, ki si 
pač želimo za svojega župana 
človeka, ki bo imel ugled, enako 
odmerjen odnos do vseh in odgo
voren, pa če je iz katerekoli 
stranke. Da so negativno podo
bo o g. Grosu ustvarili mediji? 
Ne, g. Gros je sam močno pripo
mogel k taki podobi. S svojimi 
nastopi v skupščini, z odnosom 
do predsednika Kučana in do 
drugače mislečih, z obiski prt 
Heiderju (mimogrede gotovo be
rete, kaj si le-ta misli o Sloven
cih v Avstriji), z novinarskimi 
konferencami v tujini, s sprem

ljanjem Levstika, z načinom vo
denja skupščine in neučinkovi
tostjo kot župan v Kranju, z eks
cesom na volitvah in ne nazad
nje z bananami. Samo po tem 
nas še poznajo, Kranjčane! 

pobuda SDP in LDS Kranj za 
glasovanje o njegovi razrešitvi 
torej ima svojo legitimno podla
go, je del demokracije. Še zdaleč 
ne mislim, da je g. Gros storil 
kaj pomembnega, ali da je neva
ren (njegova izjava Dnevniku 2. 
februarja 1993). Mislim pa, da 
med večino Kranjčanov nima 
več zaupanja, kar kaže tudi re
zultat njegove stranke na volit
vah. In če je tako, potem ni več 
pomembno ali je taktika prava, 
ali je prav, da so prvi začeli 
SDP-jevci in LDS-ovci (ali ko
munistična kamarila, kot nam 
pravi Gros). Če bodo delegati 
občinske skupščine ponovno gla
sovali za g. Grosa, bomo to tudi 
mi šteli za del demokracije, ni
koli pa sprejeli, da si takega žu
pana zaslužimo. 

Spodaj podpisana ni v času 
enopartijskega sistema (čeprav 
članica ZK) izkoriščala absur
dov sistema, ne privilegijev, celo 
vseh dostopnih ugodnih kreditov 
nisem imela, ne kadrovske šti
pendije, ne kadrovskega stano
vanja. Za nameček sem še svojo 
prvo službo težko dobila. Zato 
mi nobeni Lužani, ne Grosovi 
zagovorniki, ne kdor koli ne bo 
plozal, da branim svoje privilegi
je. Pa tudi nobena izjema nisem. 
Samo SDP-jevka sem. Predvsem 
zato, ker verjamem, da je pri
hodnost v socialdemokraciji in 
da nobena od strank še ni ponu
dila boljšega. 

Dokler bo med zagovorniki g. 
Grosa prevladalo prepričanje, da 
so pošteni in zaupanja vredni sa
mo na njihovi strani, se ne bo 
nič spremenilo. Prav nič poguma 
ni v tem, da o tem govoriš in ka
žeš na druge, delaš pa drugače. 
Demokracija predpostavlja več 
družbene kontrole, več javnega 
nadzora, večjo izpostavljenost 
javnemu mnenju, posledično tu
di preprečevanje vseh vrst zlorab. 
V tem vidim prednost, ki pa ne 
bo nastala sama po sebi. 

Prav nič ni gorje, če si pošten 
in če govoriš resnico. Tisti, ki to 
je, lahko živi s tem. Nimam brez
mejnih privilegijev in tudi nisem 
blazna od oblasti. Še najmanj 
pa je ta hip privilegij biti član 
SDP, ko neutemeljeno lahko 
pljuva po nas kdor koli in nas 
kolektivno zmerja (od g. Luža-
na, do recimo g. Skodlarja). 
Prav nič ni stvar poguma podpi
sati za Grosa ali proti njemu. V 
času zelo raztegljivih resnic in 
nemorale je kvečjemu pogumno 
živeti in delati moralno. 

Morda pa je tudi v tem iskati 
vzrok za naš ugoden strankarski 
rezultat ? 
Alenka Kovica 

Sindikat za 

presežke 

drug, recimo Zvone. Sindikdat, 
ki te delavce brani, ki več ali 
manj pilotsko umiva roke nad 
njimi, kaj bi moral, če res gre za 
nepravilnosti, komisijo pred za
sedanjem podrobno seznaniti s 
svojimi stališči. Predsednik sin
dikata, ki si je tako despotsko 
obdržal pravico, da povsod uve
ljavlja svoja mnenja, bi se pač 
moral zavedati, da informacije, 
ki jih ima on kot profesionalni 
predsednik, komisija nima in bi 
jo lahko blagovolil obveščati. 
Gospod profesionalec bi se mo
ral tudi zavedati, da so člani ko
misije amaterji in delavci, ki mo
rajo v svojem delovnem času 
opravljati svojo delo. zato nima
jo časa skakati okoli in iskati 
podatke o stvareh, o katerih bi 
komisija morala biti normalno 
obveščena pred zasedanjem. 

Predvsem pa izrabljam to pri
ložnost, da svetujem sindikatu, 
naj se malo bolj posveča "nepra
vilnostim " v svojih vrstah in ma
lo bolj problemom slovenskih de
lavcev. 

Iztok Maver Bernik 

Točno opoldne 

Ponedeljkova (II. januarja 
1993) oddaja 'Točno opoldne", 
ki je žaljivo komentirala prosla
vo 51. obletnice dražgoške bitk, 
je razburila številne poslušalce, 
tudi mojo hčerko, študentko, ki 
me je posebej opozorila na to, 
češ da smo jo borci iz Dražgoš 
"pocvirnali". 

Kot eden še živečih borcev 
Cankarjevega bataljona in ude
leženec dražgoške bitke v dneh 
9., 10. in 11. januarja 1942, mo
ram na žaljivo novinarjevo bese
dilo odgovoriti javno zaradi te
ga, da bi Slovenci dobili pravo 
sliko o našem umiku iz Dražgoš. 

Bil sem borec Jeseniške čete. 
Tretji dan uspešnih obrambnih 
bojev smo imeli borbene položa
je med Dražgošami na Pečeh in 
Jelenščami. V popoldanskih 
urah smo na borbene položaje 
dobili sporočilo iz poveljstva ba
taljona, da bo zborno mesto po 
končanih bojih pri Birtu (doma
čija Karla Jelenca). Nemci so z 
nočjo res nehali napadati in 
okrog 20. ure smo zapustili polo
žaje in krenili na zborno mesto. 
Tu so poveljstva čet in bataljona 
ugotavljali imena ranjenih in 
padlih borcev. V predhodnico na 

Jelovico je bil poslan Pečnikov 
vod. Okrog 21. ure je krenila 
glavnina bataljona v koloni po 
eden (gosji red) v strmi, zasneže
ni breg Jelovice. 

Umik bataljona iz Dražgoš je 
potekal mirno, brez vsake nervo
ze ali hitenja. Skratka, to je bil 
dobro premišljen, organiziran 
premik urejene partizanske kolo
ne, ki ga je poveljstvo bataljona 
očitno predvidelo že v popoldan
skih urah, potem ko je bilo ugo
tovljeno, da so Nemci v opoldan
skih urah prodrli v vas Jelenšče. 

V zvesti, da smo dobro opravi
li svojo borbeno nalogo, da smo 
se okupatorju predstavili kot or
ganizirana, oborožena, borbena 
in disciplinirana enota slovenske 
osvobodilne vojske, smo tudi la
žje premagovali izredne telesne 
napore celonočnega pohoda pro
ti Kališniku. 

Ker so vaščani, z vednostjo in 
odobritvijo poveljstva Cankarje
vega bataljona, Nemcem prijavi
li prisotnost partizanske vojske, 
smo bili vsi prepričani, da Nemci 
ne bodo izvršili represalij. Zato 
se mnogi vaščani niso s partiza
ni umaknili v zasneženo Jelovi
co. Toda Nemci so se kruto maš
čevali! Pobili so 41 nedolžnih 
vaščanov, vas Dražgoše pa po
žgali in zminirali. 

Prosim avtorja žaljivega 
pamfleta, da se predstava slo
venski javnosti in pove, kje je do
bil podatke o "cvirnjanju" Can
karjevega bataljona. Ali pa je 
mogoče vse to njegova konstruk
cija in če je tako, se sprašujem, 
kako se lahko slovenski izobra
ženec norčuje na račun dražgo
ške bitke, enem odločilnih do
godkov v zgodovini slovenskega 
naroda. 

Za podobno razsvetlitev do
godkov izpred petdesetih let v 
Dražgošah, Cankarjevci in Dra-
žgošani pripravljajo okroglo mi
zo "Dražgoše - zmaga ali trage
dija ", na katero bodo povabljeni 
znani slovenski zgodovinarji, ker 
še vedno nekatere podrobnosti 
širši javnosti niso povsem znane. 
Škofja I oka, 30. januarja 1993 

France KavClC-VelJko 
Škofja Loka 

T E C H N O 
F O T O HI-FI VIDEO 

Ljubljanska 1, K R A N J 
t e l . - f ax . : 064/211-122 

/za hotelom Jelen/ 

O 

A V T O Š O L A Begunska 10, Kranj 
r 

T E Č A J - V S A K PONEDELJEK 

2 1 6 - 2 4 5 

Pred približno 14 dnevi je bila 
v časopisu "IKS" (časopis 
Kranjskih sindikatov) objavljena 
nepodpisana notička, ki je obto
ževala komisijo za individualne 
spore v podjetju Iskra-Tel, da že-
gna odpuste delavcev po teko
čem traku. Notička je bila baje 
iztrgana iz članka, kije bil obja
vljen v časopisu Glas. Zato bi 
rad preko vašega časopisa odgo
vori) "neznanemu anonimnežu", 
kot namesmik članu te komisije. 

Prvič: Sindikat, oziroma pred
sedstvo sindidat, predvsem pa 
bivši predsednik Damijan Kova-
čič in sedanji predsednik Matija 
Grundovec dobro vesta, da je 
sindikat Iskra-Tel tisti, ki je po
trdil presežke delavcev in reševa
nje teh presežkov. Za nekaj od 
teh delavcev (presežkov), pa se je 
strinjal, da dobijo brco. Ti pre
sežki so seveda dobili ime in pri
imek, sindikat pa komisijo, na 
katero je zvalil vso krivdo odpo
vedi delovnega razmerja. 

Komisija namreč lahko odlo
ča le o tem, ali je v določenem 
oddelku presežke pravilno izbran 
in to na podlagi dejstev, ki jih 
predloži kadrovska služba. V pri
meru, da komisija zavrne pred
log, da Janko ni primeren za 
presežek, bo odletel namreč kdo 

N A Š I Z L E T 

g G O R E N J S K I G L A S 

T O K R A T 
N A P T D I 

20 in 21 februarja (sobota in nedelja) Vas vabimo 
na Ptuj, v najlepše in najstarejše slovensko mesto 

V programu izleta je ogled Ptuja, nastanitev v Ptuj
skih Toplicah, zabavni večer, obisk pustnih prireditev na 
Ptuju, in še marsikaj Odhod v soboto, 20. februarja, "po 
kosilu" oziroma ob 13. uri iz Kranja, prehrana in prenočiš
če v Ptujskih Toplicah, povratek v nedeljo, 21 februarja, 
zvečer Skupaj s turističnimi delavci Ptuja bo Gorenjski 
glas poskrbel *:a bogat program seveda to ne bo le 
obisk kurentovanja, temveč predstavitev turističnih zna
menitosti Ptuja In teh je res veliko, zato bo časa mimo 
grede premalo. 

Pridružite se nam za naročnike Gorenjskega glasa 
in njihove družinske člane je cena izleta 3.600,00 tolarjev, 
za nenaročnike 4 000,00 tolarjev. Prijave: po telefonu 
(064) 218 463 ali osebno v tajništvu Gorenjskega glasa, 
Bleivveisova 16 v Kranju, v pisarni Turističnega društva 
Cerklje ali v informacijski pisarni TD Škofja Loka. Ob pri 
javi Vam bomo povedali pogoje plačila izleta ter seveda 
vse ostale podrobnosti o popotovanju z Gorenjskim gla 
som na Ptuj 20. +• 21. tega mesecal 
P.S.: Ker potujemo na pustno nedeljo, bomo še posebej 
veseli maškari 



P O S L I I N F I N A N C E 

UREJA: MARIJA VOLČJAK 

Srečanje ekonomistov 
Ljubljana, februarja - V četrtek, 25. februarja, bo v Cankarjevem 
domu v Ljubljani potekalo prvo letno srečanje ekonomistov, ki ga 
pripravljata Zveza ekonomistov Slovenije in Gospodarska zbornica 
Slovenije. 

Na elitnem srečanju slovenskih ekonomskih strokovnjakov 
bodo predstavili temeljne dileme slovenskega gospodarstva po 
osamosvojitvi, s predlogi nekaterih možnih poti za njihovo reše
vanje, kakor jih vidijo ugledni slovenski ekonomisti. 

Srečanje bo potekalo dan pred podelitvijo nagrad Gospodar
ske zbornice Slovenije. Oba dogodka skupaj naj bi pomenila pre
gled letnih dosežkov ekonomske stroke in gospodarske prakse v 
Sloveniji. 

Nacionalni program kakovosti 
Ljubljana, februarja - V četrtek, 18. februarja, ob 10. uri bodo v 
Linhartovi dvorani Cankarjevega doma v Ljubljani javno predstavi-
" "Nacionalni program kakovosti Republike Slovenije", ki je pod-
»aslovljen "projekt odlične kakovosti proizvodov in storitev". 

Predstavilo ga bo ministrstvo za znanost in tehnologijo, s sode
lovanjem Urada za standardizacijo in meroslovje ter Inštituta za 
kakovost in metrologijo. Vodja projekta je mag. Mitja Borko. 
Spregovorili bodo predsednik republike Milan Kučan, predsed
nik Slovenske akademije znanosti in umetnosti prof. dr. France 
°*rnik, ljubljanski nadškof in metropolit dr. Alojzij Šuštar, pred
sednik Gospodarske zbornice Slovenije mag. Dagmar Šuster in 
minister za znanost in tehnologijo prof. dr. Rado Bohinc. 

Projekt podaja zamisel o nacionalnem programu kakovosti, ki 
°aj bi ga izvedli postopoma in sicer naj bi do leta 2000 dosegli 
evropsko in mednarodno primerljivost, do leta 2010 konkuren
čno in kompetitivno kakovost, do leta 2020 pa odlično kakovost. 

Koledar prireditev v Sloveniji 
Kranj, februarja - Center za turistično in ekonomsko propagando 
Pri Gospodarski zbornici Slovenije je izdala koledar letošnjih 
Prireditev v Sloveniji. Zbrala jih je s pomočjo poslanih vprašalni
kov, večina je bila vrnjenih. V koledar so uvrstili le večje oziroma 
najpomembnejše prireditve, z ostalimi nas bodo seznanjali spro
ti. 

Tako je med februarske prireditve na Gorenjskem uvrščen Tek 
*reh dežel v Kranjski Gori, ki naj bi ga pripravili v nedeljo, 14. 
februarja, če bo seveda dovolj snega. Več pa jih bo marca in sicer 
spuščanje barčic 11. marca v Kropi, tek na Vršič 20. marca, zim
ski pohod na Porezen prav tako 20. marca, Gregorjevo v Tržiču 
24. marca in svetovni pokal v smučarskih skokih 27. in 28. marca 
v Planici. 

Seznam planinskih postojank 
Kranj, februarja - Planincem bo koristil seznam planinskih po
stojank, bivakov in zavetišč v Sloveniji, ki so ga pripravili v Cen
tru za turistično propagando pri GZS. Vsebuje podatke o tem, 
kdaj bodo odprte v letošnjem letu, ker imajo marsikje že telefon 
(mobitel), bodo dobrodošli tudi podatki o telefonskih številkah. 

Znak varovalnega živila 
Ljubljana, februarja - Društvo za zdravje srca in ožilja Slovenije je 
s sodelovanjem ljubljanskega Domusa uvedlo kolektivno blagovno 
znamko - znak varovalnega živila. Pove nam, da imajo tako označe
na živila varovalni učinek za naše zdravje. 

Strokovno skupino pri Društvo za zdravje srca in ožilja vodi 
prof. dr. Dražigost Pokom, sestavlja pa odbor za podeljevanje 
kolektivne blagovne znamke - znaka varovalnega živila. Znak je 
v postopku registracije in zaščite, grafično je oblikovan kot srce, 
ki je obdano z veliko črko Q, v srcu pa se zelena barva preko mo
dre prehaja v rdečo. 

Znak bodo dobila živila, ki kakovostno in kvantitetno ustreza
jo posebnemu pravilniku, ne dobo pa ga prejeli izdelki, ki so že 
po deklaraciji uvrščeni med dietetske in parafarmacevtske izdel
ke. 

Izdelki, ki se bodo ponašali s tem znakom, morajo imeti malo 
nasičenih maščobnih kislin ali holesterola, veliko dietnih vlaken, 
nizek glukozni indeks, malo ali nič saharoze, malo ali nič sli, niz
ko energetsko vrednost ter dobro dietno in kakovostno oceno. 

Doslej so znak že podelili naslednjim živilom: skuta-sveži sir 
iz pasteriziranega posnetega mleka (Ljubljanske mlekarne), pos
neto mleko v prahu (Pomurka), pinjenec (Mlekarna Kranj), 
emon-jogurt iz posnetega mleka (Emona - Mlekarna Ptuj), kunč
je meso (Mandi Šentjur), belo perutninsko meso in piščančja pr
sa v ovitku (Jata Ljubljana), piščančja prsa v ovitku (Perutnina 
Ptuj), črni vestfalski kruh in rženi polnozrnati kruh (Klasje Ce
lje), granam in sojini špageti Grande (Žito Ljubljana), ovseni ko
smiči in sport-musli-žita (Žito Ljubljana), oluščen, nepoliran riž 
Zlato polje (Droga Portorož), džem sliva Teta Liza in sokovi 
Sunny day (Fructal Ajdovščina), jabolčni sok in sok rdeče pese 
(Presad Gabrovka), olivno olje (Tovarna olja Slovenska Bistrica), 
Rogaška Tempel in Rogaška Donat Mg (Rogaški vrelci) in Ra
denska 3 srca (Radenska). 

Zanimanje izdelovalcev za pridobitev tega znaka je precejšnje, 
zato lahko pričakujemo, da bomo izdelke s tem znakom kmalu 
lahko našli na prodajnih policah. 

Razstava nagrajenega pohištva 
Ljubljana, februarja - Domus je pripravil razstavo pohištva, ki je 
bilo na ljubljanskih pohištvenih sejmih nagrajeno v zadnjih treh le
tih. 

Predstavilo se bo devet slovenskih izdelovalcev pohištva, med 
njimi tudi Pohištvo Šenk iz Kranja, ki je bilo nagrajeno lani. V 
predstavitev so vključili tudi oba dobitnika znaka kakovosti le
sarstva in sicer LIP z Bleda in Bor iz Laškega. 

Celjski avtomobilski sejem 

Zakladnica upravlja 

s premoženjem države 
Ljubljana, S. februarja (STA) - Zakladnica Republike Slovenije 
dobiva svojo obliko in vsebino, zaupano j i bo upravljanje s finan
čnim premoženjem države, to je z vsemi njenimi terjatvami in ob
veznostmi. Delo bo organizirano v petih oddelkih, težo pa bo nosil 
oddelek vrednostnih papirjev, pravi Anda Mavec, direktorica Za
kladnice. 

Razvoj naj bi šel namreč v smer, da bi praktično vse upravlja
nje z državnim premoženjem potekalo z vrednostnimi papirji. S 
kratkoročnimi, katerih ponudba naj bi na trgu postala stalna, bo 
Zakladnica usklajevala tekoče prilive in odlive proračuna, z izda
jami srednjeročnih in dolgoročnih vrednostnih papirjev pa finan
cirala primanjkljaj proračunu v določenem časovnem razdobju. 

Ker slovenski trg vrednostnih papirjev še ni zadosti razvit, bo
do proračunski primanjkljaj pokrivali tudi z blagovnimi in finan
čnimi krediti, kar bo naloga oddelka zadolževanja in garancij. 
Zadolžitev bo potrebna tudi za pokrivanje letošnjega proračun
skega primanjkljaja, neposredno pri tuji finančni organizaciji ali 
z izdajo vrednostnega papirja, ki bo ponujen na tujih finančnih 
trgih. 

Z likvidnostnimi presežki proračuna se bo ukvarjal oddelek l i 
kvidnosti, oddelek naložb pa naj bi v prihodnje upravljal s kapi
talskimi vložki države. 

Pomembno vlogo v zakladnici bo imel oddelek premoženjske 
bilance, ki naj bi bila izdelana do konca polletja. V Sloveniji na
mreč ne vemo, koliko je vredno naše državno premoženje, ko bo 
ugotovljeno, bo Zakladnica lahko tekoče spremljala bilanco dr
žave in z njo tudi učinkovito upravljala. 

BORZNI IZRAZI 

Kranj, februarja - Celjski sejem 
bo letos ponovno, tokrat že če
trtič, priredil sejem z medna
rodno udeležbo "Avto in vzdr
ževanje '93". Prvič so ga pri
pravili v okviru pomladanske
ga obrtnega sejma leta 1990, 
samostojno pa leta 1992, ko so 
ga pripravili na 5.500 površin
skih metrih prostora, predstavi

lo pa se je 38 razstavljalcev. Le
tošnji sejem "Avto in vzdrževa
nje '93" bo tudi letos samosto
jen, pripravili ga bodo na 10 ti
soč površinskih metrih prosto
ra, predstavilo se bo 45 razsta
vljalcev. 

DEVIZNA OPCIJA 
Kupec opcije si s plačilom cene opcije pridobi pravico, da dolo
čen znesek v devizah, npr. v US-dolarjih, kupi ali proda po teča
ju, ki je določen vnaprej. 

DEVIZNI TEČAJ 
V domačem denarju izražena cena tuje valute. Devizni tečaj do
ločajo na deviznih borzah. Banke, ki sodelujejo pri deviznih po
slih, v medsebojnih transakcijah obračunavajo po srednjem teča
ju. Svojim strankam zaračunavajo pri nakupih višji nakupni te
čaj, in pri prodaji nižji prodajni tečaj. 

DEVIZNI TERMINSKI POSEL 
Nakup ali prodaja na promptnem trgu z dnevom izpolnitve posla 
v določenem roku. Zaradi razlik med obrestnimi merami razli
čnih valut se dnevni tečaj razlikuje od terminskega. Devizni ter
minski posli se predvsem uporabljajo za preprečevanje tečajnih 
izgub deviznih zalog. 

Z A V A R O V A L N I C A T R I G L A V D.D. L J U B L J A N A 
O B M O Č N A E N O T A K R A N J : 

bo v sodelovanju z: 

ALPETOUR REMONT - LABORE 
AVTOMOTO DRUŠTVO - TEHNIČNA BAZA 
AVTOMEHANIKA ŠKOFJA LOKA 
INTEGRAL JESENICE 

V soboto, 13. februarja 1993, med 8. In 10. uro zagotovila svojim zavarovancem 
BREZPLAČNE preventivne preglede vozil 

S seboj imejte veljavno zavarovalno polico obveznega zavarovanja 
Zavarovalnice Triglav. 

Dodatna ugodnost: 
Alpetour Remont - Labore in Integral Jesenice vam nudita pri odpravi 
ugotovljenih pomanjkljivosti 30 % popust pri storitvi. 

ŽELIMO VAM SREČNO IN VARNO VOŽNJO! I 
M U R P H Y J E V Z A K O N 

AVTOMOBILIZMA 

ČE STVARI PREPUSTIMO NJIM SAMIM, SO NAGNJENE K TEMU, DA SE GIBLJEJO 

OD SLABEGA NA SLABŠE. 
i — /.iv.uov.ilnic.i tri<|l,iv 

O b j a v e z a 
° z i r o m a v 

K A M N A K O S I L O , V E Č E R J O ? 

t !SE GOSTINSKEGA 
[OBJEKTA 

KRAJ | 4 SPECIALITETE, 
j MENI) 

CENA ODPRTO ~~| 

I G O S T I L N A 
[rt* P r i m o ž i č 

i Pristava 
p r l T r i i a i 

i vsak dan kosila 
I «• »nte j»di po narofilu 

350, SIT \ vsak dan 9 - 23 
] t*l. 57-585 

Š K O F J A L O K A D.O.O. 

P O N U D B A U S L U G IN S T O R I T E V 

V Š K O F JI LOKI, K i d r i č e v a 3 0 

* servisiranje osebnih, tovornih vozil in avtobusov 
* kleparska in ličarska dela za vsa motorna vozila 
* prodaja obnovljenih motornih vozil 
* generalne obnove motornih vozil, gradbene mehanizacije 

in vseh agregatov za vozila 
* pooblaščeni servisi TAM, IVECO, MERCEDES, ISKRA, VVEBASTO 
* montaža grelcev VVEBASTO, EberspScher v motorna vozila 
* montaža A.B.S. zavornih sistemov 
* popravilo karamboliranih vozil 
* pranje avtobusov in tovornih vozil ter podvozja 

Informacije po tel. 064/632-730, 632-121, FAX 623-397 

* servisiranje vozil LADA, ZASTAVA, RENAULT 
* testiranje vseh motornih vozil 
* optična nastavitev podvozja 
* menjava in centriranje gum 
* pranje osebnih vozil in avtobusov 

Informacije po tel. 064/77-910 (Bled) 

r u b r i k o s p r e j e m a m o n a f a x 2 1 5 - 3 6 6 
o g l a s n i s l u ž b i , B l e i v v e i s o v a 1 6 , K r a n j 

S E P R I P O R O Č A M O ! 



K M E T I J S T V O 
UREJA: CVETO ZAPLOTNIK 

Gospodarsko sodelovanje med Slovenijo in 
Veliko Britanijo 

Britanski minister 
spoznaval gorenjsko kmetijstvo 
Kranj, 5. februarja - Britanski minister za industrijo in trgovino Ed-
ward Leigt se je med tridnevnim obiskom v Sloveniji, kjer se je s 
predstavniki vlade ter nekaterimi politiki in gospodarstveniki pogo
varjal o tesnejšem gospodarskem sodelovanju med Slovenijo in Veli
ko Britanijo, v petek mudil tudi na Gorenjskem. Popoldne je v sprem
stvu slovenskega ministra za kmetijstvo in gozdarstvo dr. Jožeta 
Osterca obiskal laboratorij za fiziologijo in virusne bolezni krompir
ja v Šenčurju, kmetijo Staneta Bernika v Zabnici in turistično kmeti
jo Jožeta Porente v Crngrobu pri Škofji Loki. 

Britanski minister za trgovino in industrijo Edward Leight si je sku
paj s sodelavci in našim kmetijskim ministrom dr. Ostercem najprej v 
Šenčurju ogledal center za brezvirusno razmnoževanje krompirja. 
Vodja centra dr. Miloš Kus je gostom predstavil dejavnost centra in 
dosedanje sodelovanje z Veliko Britanijo na raziskovalnem in komer
cialnem področju.- Slika: G. Šinik 

Ko se je britanski minister ustavil na Bernikovi kmetiji v 2ab-
nici, je zvedel, da ima kmetija 20 hektarjev zemlje, od tega osem 
hektarjev gozda in dvanajst hektarjev lastnih in najetih obdeloval
nih zemljišč. Na kmetiji se ukvarjajo s poljedelstvom, predvsem s 
pridelovanjem krompirja, in z Živinorejo. Redijo dvajset krav 
molznic, deset glav mlade pitane govedi in deset plemenskih telic. 
Na leto pridelajo okrog 100 ton krompirja, 86 tisoč litrov mleka in 
2,7 tone mesa. Gospodarju Stanetu, ženi, sinu Jožetu in snahi, ki je 
zaposlena, je v veliko pomoč "strojni park": trije traktorji in stroji, 
potrebni za spravilo krme in krompirja. 

"Kmetijo sem prevzel v času obveznih oddaj in drugih ukrepov, 
ki niso bili naklonjeni zasebnemu kmetijstvu. Dve desetletji smo 
delali samo za preživetje. Šele v sedemdesetih letih so za kmeta na
stopili nekoliko boljši časi, takrat smo tudi zgradili nov hlev," je 
dejal gospodar Stane in poudaril, da so zdaj razmere v kmetijstvu 
spet takšne, da ne omogočajo hitrejšega razvoja. Pri prireji mleka 
delajo zadnje čase brez ostanka dohodka ali celo z izgubo. Ko so 
gostje opazili na dvorišču lepo zložen kup tramov za ostrešje, jih je 
tudi zanimalo, kaj nameravajo še delati. Gospodar Stane je pove
dal, da bodo letos del gospodarskega poslopja podrli in na tistem 
mestu zgradili dva boksa za skladiščenje krompirja. 

No, nekaj pa je ministra ob koncu obiska na Bernikovi kmetiji 
še zanimalo! Ko si je nedaleč od hiše ogledoval tisto, čemur pri nas 
pravimo - butare, je vprašal, kaj je to in za kaj se rabi. Najprej je 
zvedel, da se rabijo za kurjenje kmečke peči, kasneje pa je v hiši, 
ob požirku domaČega in kmečkih dobrotah, tudi spoznal, kakšno 
toploto dajejo. Butare namreč pa še kakšno poleno zraven!• C. 
Zaplotnik 

Obvladovanje smrekovih lubadarjev 
Današnji slovenski gozd se močno razlikuje od prvobitnih 

gozdov, v katerih je dinamično biološko ravnotežje počivalo na 
harmoničnem delovanju uravnalnih mehanizmov. V gospodar
skem gozdu z bolj ali manj spremenjeno ali celo izmenjano sesta
vo organskih vrst je okrnjena raznolikost in s tem tudi mehanska 
in biološka stabilnost. Gospodarski gozd pogosto pustošijo ujme in 
škodljivi organizmi, med katerimi izstopajo v iglastih gozdovih lu-
badarji, ki kažejo v prizadetih sestojih popolnoma drugačne grado-
loške zakonitosti kot v naravnih in odpornih gozdovih. 

Zaradi nesmotrnega pospeševanja smreke in velikopovršin-
skega snovanja smrekovih sestojev zunaj njenega naravnega ži
vljenjskega območja se lubadarji zlasti v nižinskem in hribskcm 
svetu, kjer lahko razvijejo celo tri generacije na leto, ne pojavljajo 
le kot grobarji hirajočih dreves, temveč nastopajo tudi kot uniče
valci gozdov na večjih kompleksih. 

Nespametno gozdno gospodarjenje, ki se kaže v opuščanju 
gozdnega reda in beljenja lesa ter v neprimernem ravnanju z neo-
beljeno oblovino iglavcev, botruje prevelikim lubadarjem in kala-
mitetam. V letu 1992 je naše gozdove že četrtič v zadnjih 10 letih 
prizadela huda in dolgotrajna suša in vročina, pri čemer so nad
povprečne temperature pospešile razvoj lubadarjev, ki so se v poz
nem poletju zavihteli v progradacijo in gradacijo. 

Da bi preprečili najhujše, se je treba v letu 1003 sistematično 
lotiti obvladovanja lubadarjev v prihodnje pa z uveljavljanjem 
gozdne higiene, s skrbnim nadzorovanjem gozdov in preprečeval
nim krčenjem, onemogočiti morebitne nove erupcije teh škodljiv
cev. Dr. Janez Titovšek 
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Primeri nestrokovnega in (ali) nezakonitega poseganja v gozdove 

" G o z d j e m o j , z a t o l a h k o 

s e k a m , k o l i k o r h o č e m " 

Jeseničan je brez krčitvenega dovoljenja skrčil dva hektarja gozda, brez 
kakršnihkoli dovoljenj zgradil do goloseka gozdno cesto, očitno pa se pripravlja 
tudi na gradnjo. 

Kranj - Če so se gozdarji že nekako navadili na spremembe, ki so jih še 
pred sprejetjem novega zakona o gozdovih prinesli "novi časi", tega ni 
mogoče reči za gozdove, ki so zaradi naravnih ujm, onesnaženega zraka, 
bolezni, poškodb in drugih vplivov že tako močno oslabljeni in malo od
porni, da dobro občutijo vse posledice nepravilnega, nestrokovnega rav
nanja in gospodarjenja. Kot je povedal Savo Vovk, za zdaj edini gozdar
ski inšpektor na Gorenjskem, je takih primerov tudi v gorenjskih gozdo
vih kar precej. Nekateri primeri so sporni zaradi nestrokovnosti, drugi 
zavoljo nezakonitosti (kršitve predpisov), večina pa zaradi obojega. Če
prav se večina gozdnih posestnikov zaveda, da gozd ne daje samo lesa, 
ampak ima tudi številne druge vloge, pa je še vedno slišati mnenja, češ: 
"Gozd je moj in v njem lahko sekam, kolikor hočem." 

V Železnikih je lastnik na 
dva hektarja veliki gozdni 
parceli posekal 600 kubičnih 
metrov drevja. Kot je pove
dal inšpektorju, se je za golo
sek odločil zato, ker policiji 
ni uspelo "zaustaviti" brata, 
ki naj bi stalno posegal v nje
gov gozd. Naj bo tako ali 
drugače: krčitev gozda je bi
la narejena brez dovoljenja 
in seveda v nasprotju z gozd
nogospodarskim načrtom. 
Lastnik je obljubil vsaj to, da 
bo golicavo pogozdil s smre-
kicami. 

Kmetica iz okolice Kranja je 
že junija lani zaprosila, da bi j i 
dovolili skrčiti štiri hektarje goz
da. V prošnjo je med drugim na
pisala, da bi ji kot rejki trideset 
glav goveje živine več pomenil 
travnik kot malo donosni gozd, 
ki slabo prirašča in v katerem je 
les slabše kakovosti. Stalni odbor 
Gozdnega gospodarstva Kranj je 
julija zavzel do prošnje pozitivno 
stališče, soglašal s krčitvijo pol
drugega hektarja gozda in zahte
val, da pri krčitvi sodeluje tudi 

za varstvo naravne in kulturne 
dediščine ter kmetijske svetoval
ne službe moral izdati občinski 
sekretariat za gospodarstvo. Last
nica je med drugim posekala tudi 
sestojni pas, ki naj bi oblikoval 
krajinski izgled in za katerega je 
tudi stalni odbor G G Kranj oce
nil, da bi ga bilo treba ohraniti. 
"Posek strokovno ni posebej pro
blematičen, saj je to dejansko 
gozd slabše kakovosti, vendar pa 
je primer sporen predvsem zato, 
ker gre za več kršitev predpisov. 

In še nekaj primerov, ki zadevajo lubadarja! Krajan Luž, sicer 
lastnik gozda v okolici Šenčurja, je že septembra lani prejel ob
vestilo, da mora do 1. oktobra pospraviti 204 kubične metre 
drevja, ki ga je napadel lubadar. Ker ga doslej ni v celoti pose
kal in pospravil, se je žarišče razširilo. Gozdarji so mu 7. januar
ja odkazali še 29 kubičnih metrov drevja in ga obvestili, da mo
ra vse lubadarke pospraviti najkasneje do 23. januarja. Ker tudi 
tega ni naredil v predpisanem roku, bo gozdarska inšpekcija 
ustrezno ukrepala. Gozdni posestnik iz Šenčurja je v svojem goz
du v okolici Šenčurja doslej posekal že domala 160 kubičnih me
trov drevja, napadenega od lubadarja, vendar bo kljub temu v 
kratkem prejel odločbo gozdarskega inšpektorja, saj mora pose
kati še 20 kubičnih metrov drevja in vzpostaviti gozdni red. 
Lastnik gozda iz Praprotne police je od lanske jeseni prejel več 
opozoril o tem, da naj v svojem gozdu v okolici Velesovega pos
pravi 55 kubičnih metrov lubadark, a tega za zdaj ni storil. Ker 
se tudi na zadnje opozorilo, da naj les pospravi do 23. januarja, 
ni odzval, bo moral k sodniku za prekrške. 

revirni gozdar; čez štiri mesece 
pa je krčitvene pogoje dopolnil s 
tem, da je pri krčitvi treba ohra
niti sestojni pas ob zahodnem ro
bu parcele, da obseg krčitve dolo
či vodja revirja in da mora last
nik po končani sečnji vzpostaviti 
gozdni red. Kot je povedal Savo 
Vovk, je odbor G G Kranj svoja 
prva stališča posredoval tudi last
nici, ki je na podlagi tega že skle
pala, da so formalnosti urejene 
in da že lahko začne sekati. In je 
tudi začela sekati, ne da bi prido
bila krčitveno dovoljenje, ki bi 
ga po komisijskem ogledu in na 
podlagi stališča odbora, zavoda 

Gozdat je lastnici odkazal dre
vje, ne da bi se pozanimal za kr
čitveno dovoljenje; lastnica pa je 
začela sekati že na podlagi stališ
ča GG-jevega odbora," je dejal 
gozdarski inšpektor in poudaril, 
da bo lastnica morala pridobiti 
krčitveno dovoljenje, saj ga bo 
potrebovala za spremembo na
membnosti. 

Drugi primer, ki je sporen 
strokovno in tudi zaradi kršitve 
predpisov, govori o lastniku i/, 
gozdnogospodarske enote Pred
dvor. Lastnik je začel sekali v 
gozdu, ki so ga na kmetiji že v 
preteklosti dobro izkoriščali in je 

Predavanja in tečaji 

O v z r e j i t e l e t , p r e d e l a v i 

m l e k a , č e b e l a r s t v u . . . 

Škofja Loka - Škofjeloška enota kmetijske svetovalne službe vabi 
v petek, 12. februarja, ob 9. uri v sejno sobo zadružne enote Trata 
na predavanje o problematiki vzreje telet. Predaval bo kmetijski 
svetovalec ing. Janez Debeljak. 
Cerklje - Aktiv žena Cerklje in kmetijska svetovalna služba prire
jata jutri, v sredo, ob 15.30 v zadružnem domu v Cerkljah tečaj 
predelave mleka. Tečaj bo vodil I. Čebašek, ki bo praktično poka
zal izdelavo sira in jogurta ter dal navodila za izdelavo skute. 
Kranj - Društvo kranjske in tržiške podeželske mladine pripravlja 
več zanimivih predavanj in tečajev. V petek, 12. februarja, ob 
19.30 bo čebelarski strokovnjak dr. veterine mag. Aleš Gregorc v 
sejni sobi zadružnega doma na Primskovem predaval o čebelar
stvu. Po predavanju bo še krajši pogovor s petimi člani društva, 
ki so deset januarskih dni preživeli na kmetijah v okolici Salzbur-
ga. Teden kasneje (19. februarja) bo predavanje o uporabi raču
nalništva v kmetijstvu. Predavala bosta mag. P. Bradač in mag. 
A. Golob z Biotehniške fakultete. Zadnjo februarsko soboto bo 
na kmetiji Jerala v Podbrezjah tečaj sajenja in obrezovanja sad
nega drevja. Tečaj bo vodil priznani strokovnjak line Benedičič, 
prijave pa sprejemajo do 25. februarja v kmetijski svetovalni 
službi - tel. 242-734. 
Kranj - Kmetijska svetovalna služba pripravlja tečaj higienskega 
minimuma. Za udeležence iz občine Tržič se bo začel 22. februar
ja v osnovni šoli Lom pod Storžičem, za tečajnike iz kranjske ob
čine pa 10. marca na Zavodu za socialno medicino in higieno v 
Kranju. Izpit iz higienskega minimuma potrebujejo vsi, ki se 
odločajo za dopolnilne dejavnosti na kmetiji - za kmečki turizem, 
kmetijo odprtih vrat, prodajo domačih izdelkov na domu, za pre
delavo mesa in mleka... Polna cena za tečaj je 95 mark • C. Z. 

bil že močno presvetljen. Ko je 
tamkajšnji gozdar ugotovil, da 
lastnik verjetno želi narediti go
losek, je bilo na tleh samo pet ku
bičnih metrov iglavcev in 56 ku
bičnih metrov listavcev. Pisno ga 
je opozoril, da naj upošteva pred
pise, vzpostavi gozdni red in pre
neha s posekom. Lastnik je z de
lom kljub temu nadaljeval, pose
kal skupno 162 kubičnih metrov 
iglavcev in 177 kubičnih metrov 
listavcev in se zagovarjal, da seka 
slab, bolan gozd. Gozdarski in
špektor Savo Vovk zatrjuje, da je 
gozd imel poleg drugih funkcij 
tudi pomembno varovalno vlogo, 
da je bil zdrav (izjema je bilo le 
nekaj rakastih kostanjev) in da 
bi lastnik morul v njem sekati le 
sušice, druga bolna drevesa in 
vse tisto, kar bi oviralo rast mla
dih iglavcev in listavcev. Lastnik 
je ob koncu januarja zaprosil na 
sekretariatu za gospodarstvo za 
krčitveno dovoljenje, v prošnjo 
pa je zapisal, da gre za parcelo z 
malodonosnim gozdom, ki bi jo 

želel spremeniti v travnik oz. 
pašnik, del pa v sadovnjak. 
Kranjski policisti so lastnika za
radi suma kaznivega dejanja uni
čevanje gozdov ovadili javnemu 
tožilstvu. 

Zanimivi so tudi drugi prime
ri. Jeseničan je že lani na svoji 
gozdni parceli v rovtih nad Hru-
šico skrčil dva hektarja gozda, s 
posekom pa še nadaljuje, čeprav 
za to nima nikakršnega krčitve
nega dovoljenja. Do goloseka je 
zgradil gozdno cesto, tudi to brez 
potrebnih dovoljenj; kot vse ka
že, pa se na delu parcele že pri
pravlja na gradnjo. Očitno rad 
pomaga tudi drugim. Lastnici s 
Koroške Bele je svetoval, da ji ni 
treba hoditi h gozdarju in da bo 
že on vse uredil. In je tudi "ure
dil"! Namesto devetdeset kubi
čnih metrov lesa ga je posekal 
kar tristo. Sekal je le zdrava dre
vesa, puščal pa bolna in slabo od
porna, ki bi jih bilo treba poseka
ti najprej. In sekal je tudi precej 
od tal. • C. Zaplotnik 

Sprememba pravilnika o kakovosti mleka 

P r v i r a z r e d -

d o 2 0 0 t i s o č m i k r o o r g a n i z m o v 

Kmetje in posestva, k i oddajajo mleko v kranjsko Mleka r 
no, bodo plačilo za januarja oddano mleko prejeli še po sta
rem pravilniku. 

Kranj - Predstavniki kmetijskih zadrug, družbenih posestev in Mlekar
ne so se na četrtkovem sestanku dogovorili /a nekatere spremembe 
predlaganega dogovora o merilih /a ugotavljanje kakovosti in plačeva
nje mleka. Predlog, da bi v prvi kakovostni razred šteli le mleko, ki vse
buje do 100.000 mikroorganizmov v mililitru mleka, so zaradi nizke od
kupne cene nekoliko omilili. Po novem bo v prvem razredu mleko, ki bo 
vsebovalo do 200.000 mikroorganizmov v mililitru; dodatek na osnovni 
znesek pa bo 10 odstotni V drugem razredu bo mleko, v katerem bodo 
našteli 200.000 do 400.000 mikroorganizmov v mililitru; dodatek pa so 
povišali s predlaganih štirih na pet odstotkov. 

Pri vseh ostalih razredih ni sprememb. V tretjem razredu je mle
ko, ki v mililitru vsebuje 400.000 do 1.000.000 bakterij', in za katere
ga velja osnovna cena - brez dodatka in brez odbitka. V četrtem ra
zredu je mleko, v katerem je 1.000.000 do 1.500.000 mikroorganiz
mov v mililitru; odbitek od osnovne cene je 10-odstotni. V najslabši, 
peli kakovostni razred sodi mleko / več kot 1.500.000 mikroorganiz
mi v mililitru; odbitek pa je že 40-odstotni. Za tiste, ki bodo dvakrat 
na leto oddali v mililitru mleka več kol tri milijona mikroorganiz
mov, je zagrožena enomesečna prepoved oddaje; za tiste, ki bodo tak
šno mleko oddali trikrat, dvomesečna prepoved; vsem, ki jim bo to 
"uspelo" .še četrtič, pa bo mlekarna odpovedala odkup za eno leto. 

Težnje, da bi Slovenija dobila enoten pravilnik o ugotavljanju ka
kovosti in plačevanju mleka, so sicer precej močne, vendar doslej se 
niso obrodile sado* Kazlike niso samo med pokrajinami, ampak 
tudi med posameznimi odkupnimi območji. Na Gorenjskem imamo 
tri mlekarne in tudi tri različne pravilnike. Najstrožji je na odkup
nem območju škofjeloške mlekarne, kjer že od 1. januarja dalje ve
ljajo merila, po katerih sodi v prvi kakovostni razred le mleko, ki v 

mililitru vsebuje manj kot 100.000 mikroorganizmov dodatek i* 
drugi razred pa je 4-odstotni. Če smo zadnjič zapisali, da bohinjski 
pravilnik za korak zaostaja za kranjskim, sta po popravkih kranj
skega vsaj v prvih treh razredih povsem izenačena, pri ostalih pa so 
še manjše razlike. 

Čeprav so v mlekarni vsesko/i zatrjevali, da novi dogovor o ugota
vljanju kakovosti in plačevanju mleka velja že od 1. januarja dalje, 
pa so se na četrtkovem sestanku dogovorili, da bo Mlekarna prvič 
upoštevala strožja merila šele pri plačilu februarja oddanega mleka, 
medtem ko bo mleko, oddano januarja, plačala še po starem pravilni
ku • C. Zaplotnik 
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Odslej tudi prodajo 
vrhunskih W sprejemnikov 

T O S H I B A 

Planica, 7. februarja - S tekmo na 120-metrski skakalnici se je v nede-
Jj° končalo letošnje državno prvenstvo v smučarskih skokih, ki ga je v 
Planici organiziral Skakalni klub Ilirija Center iz Ljubljane. Vse tri 
£ai so mnogi navijači bodrili nase odlične mlade skakalce, v nedeljo pa 
K bilo v Planici blizu 10 tisoč obiskovalcev, ki so uživali ob lepih sko-
* i n - Najbolj zadovoljni pa so bili, da so naši udeleženci tekme za sveto--
V n i pokal skakali res vrhunsko, s čimer so dokazali, da želje po dobrih 
"Tstitvah v Falunu niso brez osnove. 

Tako so na petkovi moštveni 
tekmi zmagali skakalci Ilirije 
Center (Gostiša, Janus, Kladnik, 
fras), pred ekipo Triglav Telinga 
»z Kranja (Žagar, Komovec, 
Franc, Zupan), tretja pa je bila 
ekipa Tržiča (Perko, F. in D. Je-
kovec, Meglic). Sobotno tekmo 
na 90-metrski skakalnici je dobil 
Franci Petek, ki je zmagal pred 
Samom Gostiio in Tržičanom 
Robijem Meglicem. Meglic je bil 
tudi na večji skakalnici odličen 

četrti, zmagal pa je Urban Franc, 
pred Francijem Petkom in Sa
mom Gostišem. 

Sicer pa je vodstvo naših nor
dijskih reprezentanc v petek zve
čer v hotelu Špik v Gozd Mar
tuljku pripravilo tiskovno konfe
renco, na kateri so predstavili na
še zastopnike na svetovnem pr
venstvu v biatlonu, ki se prav da
nes začenja v Borovcu v Bolgariji 
in tekmovalce, ki bodo Slovenijo 
zastopali na svetovnem prven-

Planica se pripravlja za finale letošnjega svetovnega pokala in 
svetovno prvenstvo 
Kot je na tiskovni konferenci povedal predsednik Organizacijske
ga komiteja Planica Franc Premk, nemoteno potekajo priprave 
na eno največjih letošnjih športnih prireditev pri nas - 14. finale 
svetovnega pokala v smučarskih skokih, ki bo od 26. do 28. mar
ca. Tehnične priprave na tekmo se začenjajo, na skakalnici pa so 
bila opravljena že pomembna dela, od sanacije polja naleta, do 
namestitve novih vodil za sneg in zaščitne ograje za tekmovalce. 
Tudi financiranje letošnje prireditve je v glavnem zagotovljeno, 
OK Planica pa je uspelo skleniti pogodbe z vrsto uglednih sloven
skih firm (Mura, Zavarovalnica Triglav, Kompas Holidavs, Pe-
trol, Rašica, Krka...). Denar pa je zlasti pomemben zato, ker ga še 
vedno primanjkuje za vzdrževanje planiških objektov in nove in
vesticije, ki bodo potrebne za izvedbo svetovnega prvenstva v 
smučarskih poletih, ki bo v naši Planici prihodnje leto. 

ĵ ladi Blejčan Urban Franc je bil v izteku skakalnice obdan z mladimi 
•avijači, ki so ga prosili za podpis. 

stvu nordijcev na Švedskem. Ta
ko so v reprezentanco za smučar
ske skoke (zato ker imamo sve
tovnega prvaka, imamo pravico 
do petih zastopnikov) izbrani: 
Franci Petek (Stol Žirovnica), Ur
ban Franc (Triglav Teling), Mat
jaž Zupan (Triglav Teling), Mat
jaž Kladnik (Ilirija Center) in Sa
mo Gostiša (Ilirija Center). Kot 
pravi trener Luka Koprivšek, je 
cilj naših, da bi se na svetovnem 
prvenstvu vsaj eden od tekmoval
cev uvrstil med šesterico, v prvi 
šesterici pa naj bi bila uvrščena 
tudi naša ekipa. 

Težje kot pri skakalcih, pa se 
je bilo odločiti za nastop naših 
predstavnikov v smučarskih te
kih. Kot je povedal direktor nor
dijskih reprezentanc Lojze Gor-
janc, bosta na svetovno prvenstvo 
odpotovala Joško Kavalar in Na
taša Lačen. "Smučarski tek je za 
nas izredno pomembna športna 
disciplina, vendar smo se letos 
ponovno znašli v težkih razme

rah. Ker pa moramo gledati, da 
imamo realne kriterije, smo se 
po daljši razpravi tako strokovne
ga vodstva kot vodstva smučar
ske zveze odločili, da na vsak na
čin, kljub temu da niti en tekmo
valec in niti ena tekmovalka niso 
izpolnili norme in nimajo mož
nosti uvrstiti se na boljše mesto 
od petindvajsetega, pošljemo dva 
tekmovalca, najboljšega tekača 
in tekačico. Za tekačico smo se 
odločili tudi kot spodbuda žen
skemu teku pri nas, saj že osem 
let na svetovnem prvenstvu ni
smo imeli svoje tekmovalke," je 
ob tem poudaril Lojze Gorjanc. 

V nordijski kombinaciji sicer 
ne bomo imeli tekmovalca, ven
dar uspehi Francija Jekovca, ki 
dobro tekmuje v alpskem poka
lu, dajejo upanje za naslednja le
ta, Franci Jekovec pa bo letos na
stopil na mladinskem svetovnem 
prvenstvu v Harrachovu. • V. 
Stanovnik 
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S k o r a j b i o d j u g a t r e t j i č o d n e s l a p r o g o 
Le z velikim trudom d o m a č i h s a n k a š k i h zanesenjakov in s p o m o č j o hladnih noč i je č l a n o m Š I ) Domel iz Ž e l e z n i k o v uspe-
0 pripraviti progo za izvedbo d r ž a v n e g a prvenstva - Tudi zato so bili r a z o č a r a n i , da j e s e n i š k i h tekmovalcev ni bilo v Dole

njo vas 

gojenja vas, 7. februarja - Že konec decembra lanskega leta bi morali v 
"olenji vasi pripraviti tekmovanje za 2. veliko nagrado Slovenije. Žal 
Pa odjuga v dneh prej ni dopustila priprave proge. Podobno je bilo v /a 
etku januarja, ko bi moralo biti na sporedu državno prvenstvo. Šele v 

"etje pa j e uspelo. 

Državno prvenstvo bi sicer 
koralo biti letos v Tržiču, vendar 
s m ° s e na Sankaški /vezi dogovo-
r'li, da ga, glede na slabe vremen-
£ k c razmere, pač izvedejo tam, 
WT bo mogoče in kolikor hitro 
b » mogoče. Zaradi domačih tek
movalcev nam ni bilo vseeno, če 
tekmovanja ne bi bilo, /ato smo 
napeli vse moči, da smo danes 
Pripravili progo. To nam je uspe-
° zaradi ni/kih nočnih tempera-

t u r , pa tudi /ato, ker se je od dc-
•et do petnajst članov domačega 
*(uba že od novembra naprej tru-
"Jjo z urejanjem proge, od posti 
v |janja zaščitnih ograj, do zasne-
z e v anja s topom. Z /asneževa-
nJem imamo še nekaj težav, saj 
D roga Še ni docela narejena, m-
sialacii za elektriko ni po vsej 

dolžini. Ob tem moram res po
hvaliti vodji proge Jožeta Kgarta 
in Franca Pohlevna, ki sta za pri
pravo proge in tekmovalcev po
rabila veliko časa in truda \ |j 
skupaj pa smo na progi naredili 
okrog 1500 prostovoljnih ur," je 
povedal eden od organizatorjev 
Jože Rakovec. 

V Dolenji vasi se trudijo, da 
\č,isih /elo popularen šport v Sel
ški dolini ne bi zamrl, saj tekmo
valci pač želijo in potrebujejo 
tekme. "Zato ker smo se /a dj 
našnjo tekmo res morali potrudi
ti, se nam ne zdi prav, da se tek
movanja niso udeicžili tekmoval
ci z Jesenic, ker so presodili, da 
su /anje pomembnejše tekme v 
Italiji in Avstriji Mislim pa, da 
je pač državno prvenstvo po-

Dvosed česen - Vizjak iz Tržiča je 
osvojil naslov državnih pravkov na 
progi v Dolenji vasi. 

membno tekmovanje, ki bi se ga 
morale udeležiti vse ekipe. V Slo
veniji so klubi le v Tržiču, Idriji, 
na Jesenicah in v Železnikih in 
škoda je, ker ni tekmovalcev z Je
senic. Upam pa, da bo zveza 
ostro ukrepala proti njim," je tu
di dejal Jože Rakovec. Rezultati -
zmagovalci v posameznih katego
rijah: - deklice - Jerneja Habjan 
(SD Domel Železniki) - mladinke 
- Bernarda Tolar (ŠD Domel Že
lezniki) - članice - Tinka Tolar 
(ŠD Domel Železniki), - dečki I. -
Matic Benedik (ŠD Domel Želez
niki), - dečki II. - Mohor Habjan 
(ŠD Domel Železniki), - ml. mla
dinci - Gašper Benedik (ŠD Do
mel Železniki), - st. mladinci -
Boris Jelene (ŠD Domel Železni
ki), - člani - Vili Rakovec (ŠD 
Domel Železniki), - st. člani -
Drago Česen (TVD Tržič). - član
ski dvosedi - Česen - Vizjak 
(TVD Tržič). Skupaj je nastopilo 
45 tekmovalcev in tekmovalk. # 
V. Stanovnik, foto: D.Gazvoda 
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Ne obremenjujem se 
z nas lovom prvaka 
Planica, februarja - Te dni naši smučarji skakalci opravljajo še zad
nje treninge pred svetovnim prvenstvom, ki se bo 18. februarja začelo 
na Švedskem. Med njimi je seveda tudi svetovni prvak iz Val di Fiem-
meja Franci Petek, ki je po uspešnem prehodu na škarjasti slog in po 
nekaterih zadnjih tekmah pripravljen, da se znova pomeri z najboljši
mi skakalci sveta. 

Pred dvema letoma si kot mlad in razmeroma ne
poznan tekmovalec presenetil in postal svetovni 
prvak. Kaj se je od takrat zate najbolj spremeni
lo? 

"Predvsem mislim, da sem v tem času bolj 
"dozorel". Takrat sem bil še precej neizkušen. 
Nisem si upal niti pomisliti na to, da bi zmagal. 
Sedaj na vse skupaj gledam drugače. Točno 
vem, kaj zmorem, do kam sežem. Ostalo pa se 
ni dosti spremenilo...." 
Kdaj pomisliš na to, da si nekako "dolžan" brani

ti naslov prvaka? 
"Mislim, da se s tem ne obremenjujem. Gotovo pa imajo drugi 

do mene sedaj večja pričakovanja. Vendar pa so se ljubitelji smu
čarskih skokov privadili na boljše in slabše rezultate in vem, da 
moji navijači razumejo, daje pač tak uspeh težko ponoviti. Osvoji
ti naslov svetovnega prvaka je namreč splet več okoliščin in dejav
nikov: od dobre forme, do vremena, tvojega dneva,.... Pač moraš 
imeti svoj dan. Svetovni pokal je petindvajset tekem na leto, sveto
vno prvenstvo pa je le ena tekma." 
Kaj bo torej zate pomenilo to svetovno prvenstvo? 

"Grem na tekmo, kot pač na vsako tekmo. Ne obremenjujem se 
z nikakršnim prvim mestom, čeprav se trenutno dobro počutim, 
forma je super, delo v reprezentanci "klapa", vsi smo zagnani in 
mislim, da bo "fajn"." • V. Stanovnik 

Podelili Gregorčičeva priznanja 
Jesenice, 8. februarja - Skupščina občine Jesenice in jeseniška šport
na zveza sta pripravili že tradicionalno svečano podelitev Gregorčiče
vih priznanj najboljšim jeseniškim športnikom. Velika, srednja in 
mala priznanja SZO Jesenice športnikom in ekipam. 

Na prireditvi, ki se je je udeležil tudi predstavnik ministrstva za 
šolstvo in šport Roman Lavtar je predsednik skupščine občine Jese
nice dr. Božidar Brudar podelil najvišja športna priznanja, predsed
nik ŠZO Jesenice Janez Štojs pa velika, srednja in mala priznanja 
ŠZO Jesenice športnikom za športne dosežke. 

Priznanja ŠZO Jesenice je prejelo pet ekip in 73 posameznikov, 
ki so na državnih prvenstvih dosegli dobre rezultate: od prvega do 
desetega mesta. 

Najvišje občinsko priznanje, Gregorčičevo plaketo, pa so letos 
prejeli, dr. Tomaž Ažman za področje planinstva in alpinizma v ob
čini; Anton Justin za delo na področju skakalnega športa; Vukoman 
Lešnjak za področje strelskega športa v občini in v Mojstrani; 
Franci Kralj za prizadevno športno delo in Kari Razinger za delo 
na področju alpskega smučanja na Blejski Dobravi. Podelili so tudi 
sedem malih priznanj posameznikom, 10 srednjih priznanj eki
pam in 32 srednjih priznanj posameznikom. 

Na slovesnosti, ki je bila v Kazini na Jesenicah, je bil slavnostni 
govornik predsednik komisije za šport pri skupščini občine Branko 
Dolhar, Jani Gregorič je obrazložil odločitve komisije, Gregorčiče
ve plakete pa je podelil predsednik občine dr. Božidar Brudar. Ob 
tej priložnosti so pripravili tudi lep kulturni program z mladimi 
folkloristi s Hrušice in pevci iz Žirovnice. • D. S. 

Odprto prvenstvo z gorskimi kolesi "Jošt 93" - V prekrasnem vreme
nu se je na startu v vznožju Jošta zbralo 69 tekmovalcev in ena tek
movalka iz 13 klubov. Tekmovali so v 4 kategorijah, dolžina proge pa 
je bila 5,2 kilometra. Med mlajšimi mladinci je zmagal Tadej Valja 
vec (Sava Kranj), med mladinci je bil najhitrejši Sašo Zupan (Sava 
Kranj), med člani pa je Marjan Javk (Zlatoličje) izboljšal lanski re
kord proge, ki ga je imel Aleš Pagon, saj je progo prevozil v času 
19,45 minute. V kategoriji veteranov je zmagal Jože Rogelj (Nerida 
Jezersko), edina tekmovalka v ženski kategoriji pa je bila Marija Lo-
gonder (J. Peternel). Foto: G.Šinik 
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Dvojna zmaga u r o š a peterke 
Ravne na Koroškem, 6. februarja - Velenjčani so na Ravnah or

ganizirali tekmovanje za pokal Slovenije za dečke do 12 in 13 let. 
Tekmovali so na 30-metrski skakalnici, nastopilo pa je 76 mladih 
tekmovalcev iz enajstih klubov. 

Rezultati: dečki do 13 let: 1. Uroš Peterka (Triglav Teling) 
218,6 točke 31,5 in 32 m, 2. Bojan Miklavžina (Velenje) 207,0 točk 
31 in 30,5 m, 3. Andrej Cuznar (Triglav teling) 202,1 točke 31 in 
30 m. Med dobitnike točk se je uvrstil še Robi Kranjec (Triglav Te
ling) na 8. mesto. 

Dečki do 12 tel: 1. Uroš Peterka (Triglav Teling) 218,6 točke 
31,5 in 32 m, 2. Miha Rihtar (Ihan) 191,7 točke 29 in 29 m, 3. Mat
jaž Jurman 185m3 točke 29 in 28,5 m, med dobitniki točk so bili še 
4. Uroš Kranjec, 6. Klemen Jakopin in 9. Juka Mohorič (vsi Tri
glav Teling). 

Dvoboj triglav teling - alpina žiri 
Gorenja Sava, 7. februarja - Smučarski delavci Triglav Telinga 

so organizirali regijsko tekmovanje v smučarskih skokih za dečke 
do 9 let, ki se šteje za pokal Slovenije. Nastopili so na 12-metrski 
skakalnici. Tekmovanja se je udeležilo 22 tekmovalcev iz štirih go
renjskih klubov. Rezultati: 1. Robi Klemenčič (Alpina Žiri) 10,5 in 
10 m in Anže Brankovič (Triglav Teling) 10 in 10 m, oba sta zbrala 
180 točk, 3. Matic Zelnik (Triglav Teling) 170,5 t 9,5 in 9,5 m, 4. 
Nejc Babic (Stol Žirovnica) 165,5 t 9 in 9,5 m, 5. Gregor Seljak 
(Alpina Žiri) 163,5 t 8,5 in 10,25 m, 6. Luka Koritnik (Triglav Te
ling) 161,5 t 9 in 8,5 m. 

V pokalu Slaovenije vodi Triglav Teling z 884,5 točkami, 2. 
Ilirija Center 726,5 točk, 3. Tržič 290 točk, 4. Alpina Žiri 274 točk, 
5 Velenje 247 točk, 6. Stol Žirovnica 214 točk. 

V absolutnem prvenstvu Slovenije ravno tako vodi Triglav Te
ling s 1047,5 točke, 2. Ilirija Center 838,5 točk, 3. Stol Žirovnica 
334,5 točk, 4. Tržič 330,5 točk, 5. Alpina Žiri 310 točk, 6. Velenje 
243 točk. • Janez Bešter 

r/ K O Š A R K A 

Usodno metanje prostih metov 
K O K R A LIPJE : IDRIJA 73 : 85 (32 : 47) 
Kranj, februarja - športna dvorana na Planini, gledalcev 150, sodnika 
Lindič in Povše iz Ljubljane, 
K O K R A LIPJE: Remic 4 (5-0), Rozman, Stavrov 15 (4-2), Mihajlo-
vič, Metelko 8, Omahen 17(13-3), Kastigar 17 (4-1), Ferjančič 7 (2-0), 
Gantar 1 (2-1), Horvat 4 (2-2), Kolar. 
Prosti meti: Kokra-Lipje 32-9, Idrija 51-37; število osebnih napak: Ko-
kra-Lipje 35, Idrija 27; tehnična napaka: Stavrov 39. minuta; pet 
osebnih napak: Metelko 23. minuta, Ferjančič 36. minuta, Stavrov 39. 
minuta, Kastigar 40. minuta, Horvat 40. minuta; met za tri točke: Ko
kra-Lipje 25-6 (Kastigar 4, Ferjančič in Stavrov 1), Idrija 11-4. 

Domača peterka Metelko, Omahen, Kastigar, Ferjančič in Horvat 
je srečanje začela zelo obetavno in vodila vse do sedme minute, ko so 
košarkarji iz Idrije izid izenačili (13 : 13). Nato so domačini pet mi
nut stalno vodili za dve točki, gosti pa rezultat izenačevali. V dvanaj
sti minuti so igralci Idrije prvič povedli (21 : 23) in nato iz minute v 
minuto povečevali prednost in si tako priigrali do odmora prednost 
15 točk. 

V nadaljevanju srečanja so domači z agresivno obrambo in pro
tinapadom rezultat znižali na devet točk (38 : 47), s slabim metom za 
tri točke (24 odstotkov) pa gostom dajali priložnosti, da so to razliko 
tudi zadrževali. Proti koncu tekme so gostitelji s prekrški zaustavljali 
nasprotnika, a kaj ko je ta dobro izvajal proste mete. Prav tu pa so bi
li domači košarkarji poraženi, saj so imeli le 20-odstotni izkoristek 
prostih metov. Pri domačih gre pohvaliti Metelka v prvem delu, v 
drugem pa Omahna in organizatorja igre Kastigarja, ki je v prvem 
delu dosegel 7, v drugem pa 10 točk. Pri gostih pa so bili nerešljiv 
problem Rupnik, Kržišnik in Katarič. 

Brez marka tuška 
Dunaj, februarja - V glavnem mestu sosednje Avstrije je bila 

v soboto odigrana SBA košarkarska liga, ki razvršča ekipe od 9. 
do 13. mesta. Tokrat so Kranjčani nastopili oslabljeni, saj je bo
lezen v posteljo položi la centra Željka Bošnjaka in mladega obe
tavnega Marka Milica. Zakaj pa ni bilo v ekipi Marka Tuška? 
najavil je sicer, da je bolan, zatem pa je igral za Smelt Olimpijo -
mladi in to celo isti dan. Po vsej verjetnosti mu sledi kazen s su
spenzom. Prav zato je na Dunaju Triglav igral predvsem z mladi
mi, ki so pokazali, da se razvijajo v prave košarkarje. Tokrat je 
slabo igral organizator igre Grega Jeras, bili so brez centra, zato 
je pod obema košema gostoval center gostiteljev temnopolti Ja-
cobs (35 točk). Ceh Hajda (34 točk) pa je bil neustavljiv. Za Tri
glav so tokrat nastopili: Lojk 4 (2-0), Šmid 4 (2-2), Vukič 14 (3-2), 
Prevodnik 9 (3-3), Hafner 6, Tadič 11 (4-3), Subic 12 (3-2), Antič 
11 (4-2), Jeras 2 (4-0), Mitič 16 (4-4). 

Naslednjo tekmo v SBA ligi igra Triglav z Z T E Heraklith v 
soboto, 13. februarja, ob 20. uri v športni dvorani na Planini. 

Jutri gorenjski ženski derbi 
Kranj, 8. februarja - Jutri, v sredo, ob 18.30 uri bo v športni dvorani 
na Planini vedno zanimivo srečanje v prvi ženski košarkarski ligi. V 
gorenjskem obračunu se bosta pomerili domača ekipa Kranja in eki
pa Odeje - Marmorja iz škofje Lx>ke. Tekma bo ob 18.30 uri. • V. S. 

MLAJŠI TRIGLAV ANI ODSLEJ VOLKSBANK - TRIGLAV 
Kranj, februarja - Košarkarski delavci Triglava so uspeli pridobi

ti sponzorja za mladinski in kadetski pogon v državnem prvenstvu 
sponzorja, ki bo pokrival stroške, ki bodo nastajali pri tekmovanju. 
Prav tako bo novi sponzor celotni ekipi opremil z opremo. In kdo je 
ta sponzor? Ta sponzor je znana banka Volksbank iz Borovelj. Prav v 
tem tednu se pričakuje tudi podpis pogodbe o sodelovanju in obe eki
pi bosta odslej nastopali z imenom sponzorja. Že prvi nastop bi mo
rali imeti mladinci v nedeljo, ko bi morali gostiti Jezico, pa je bila 
tekma zaradi bolezni v ekipi Jezice preložena. 

NOVO VODSTVO GORENJSKIH SODNIKOV 
Kranj, februarja - V športni dvorani na Planini so imeli košar

karski sodniki sestanek osnovne sodniške organizacije. Dosedanji 
predsednik Marjan Geltar je podal kratko poročilo o delu sodniške 
organizacije, predsednik komisije za kvaliteto sodenja Andrej Majce pa 
je predlagal rangiranje za sezono 1993 Tako je bilo sprejeto, da se na 
listo A uvrstijo; Kovačič, Geltar, Majce, Poljanšek, Premrl in J . Haf
ner; na B listi Matjačič, Bremec in Kalar; na listi C pa: Subotič, An-
dalič, Musič, Vallč, Selan in Metaj. Za delegate pa so bili sprejeti h 
sta A Kolendo; lista B Kafol, M . Hafner, Vukanac in Omer/a. /atem 
so razrešili dosedanjega predsednika Marjana Geltarja, izmed dveh 
kandidatov Matjaža Metaja in Goja Bremen pa tO izvolili slednicga. 
ki bo eno leto opravljal 10 funkcijo. • J. Marinček 

NA BLEDU IN V LJUBLJANI POTEKAJO PRIPRAVE ZA SVETOVNO 
PRVENSTVO V HOKEJU NA LEDU 

Z NOVIMI DRŽAVAMI SPREMEMBE 
TEKMOVALNEGA SISTEMA 
Konec p r e j š n j e g a tedna je Slovenijo obiskal t e h n i č n i direktor Mednarodne hokejske 
federacije Roman Neumaver, ki je pohvalil priprave na svetovno prvenstvo skupine C 
v hokeju na ledu, ki bo od 12. do 21. marca na Bledu in v Ljubljani. 

Ljubljana, 4. februarja - " Potem ko sem si ogledal prizorišči svetovne
ga prvenstva na Bledu in v Ljubljani, lahko rečem, da bodo moštva ime
la dobre pogoje za tekmovanje in bivanje, saj jim bo zagotovljen visok 
standard, celo višji, kot je potreben za tekmovanje skupine C. Pozna se, 
da imajo prireditelji v Sloveniji bogate in dolgoletne izkušnje z organi
zacijo prvenstev," je na tiskovni konferenci poudaril tehnični delegat 
IIHF Roman Neumaver. 

Po ogledih in pogovorih, ki so 
jih opravili skupaj predstavniki 
naše hokejske zveze na čelu s 
predsednikom Jankom Popovi-
čem in generalnim sekretarjem 
svetovnega prvenstva Miklavžem 
Severjem, z Romanom Neumav-
erjem so si bili edini, da tako na 
Bledu kot v Ljubljani priprave 
na svetovno prvenstvo potekajo 
po načrtih. Tako so v blejski dvo
rani postavili zaščitna stekla in 
razen nekaj podrobnosti (prepa-
racija ledu, garderobe..), je dvo
rana pripravljena sprejeti šest 
ekip, ki se bodo skupaj s šestimi 
v Ljubljani, potegovale za nastop 
na prvenstvu skupine B. Kot je 
ob tem poudaril predstavnik 
mednarodne hokejske zveze, bo 
prvenstvo skupine C zanimivo, 
saj bo med dvanajstimi ekipami, 
spričo nastanka novih držav (ki 
vse štartajo v skupini C), nastopi
la vrsta dobrih moštev. Prošnjo 
za nastop na prvenstvu so morali 
zavrniti Slovaški, saj je skupina 
C že tako največja. Ob tem je tu-

dogovarjajo pa se še o razpore
dih, cenah vstopnic, TV preno
sih.... 

O sestavi naše reprezentance 
in možnostih za uvrstitev v B 
skupino (naprej gre le ena repre
zentanca od dvanajstih) tokrat ni 
bilo govora, predstavnik Medna
rodne hokejske zveze pa je dal 
rahlo prednost za prvo mesto re
prezentanci Kazahstana, prav ta
ko pa naj bi se po njegovih bese
dah za napredovanje borile še 
Latvija, Ukrajina in Slovenija. 
• V. Stanovnik 

di povedal, da v Mednarodni ho
kejski zvezi že potekajo pogovori 
o spremembi tekmovalnega siste
ma, s čimer naj bi ta postal podo
ben tekmovalnim sistemom v 
drugih ekipnih športih, ko si eki
pe pot na svetovno prvenstvo pri
borijo prek kvalifikacij. To je še 
posebej pomembno v tem trenut
ku, ko si nekatere državne z do
brimi ekipami ne morejo zagoto
viti niti nastopa v C skupini, saj 
je z razpadom vzhodnoevropskih 
držav (predvsem Rusije) vrsta 
ekip, ki bi si gotovo zaslužile na
stop celo v boljših skupinah. 
Skratka, kongres Mednarodne 
hokejske zveze prihodnje leto 
naj bi že prinesel morebitne spre
membe tekmovalnega sistema. 

Predsednik S H Z Janko Popo-
vič je povedal, da so v pripravah 
na prvenstvo sprejeli nov način 
doping kontrole, ki naj bi bila 
naključna in ne kontrola po ene
ga tekmovalca iz vsake ekipe, 
prav tako so določili vodstvene 
službe, načine vodenja statistik. 

J U T R I P R V A T E K M A Z A N A S L O V D R Ž A V N E G A 
P R V A K A 

Z ZMAGO S TIVOLIJA? 
Jesenice, 9. februarja - V dvorani Tivoli v Ljubljani se bosta jutri 
(ob 17.30) v prvi tekmi super finala pomerili ekipi Acroni Jesenic in 
Olimpije Hertz. Naslov državnih prvakov bo osvojila ekipa, ki bo 
prej štirikrat zmagala, poznavalci našega hokeja pravijo, da bo za 
naslov drugega hokejskega prvaka Slovenije potrebno odigrati kar 
sedem tekem. Tako na Jesenicah kot v Ljubljani so se odločili, da 
bodo finale sodili avstrijski sodniki. 

Iz Podmežaklje pa te dni dobivamo slabe novice, saj še ni ja
sno, kaj bo z nastopom poškodovanega Andreja Kvartalnova, ki 
je danes sicer začel s treningi na ledu. Tudi nastop poškodovane
ga Alberta Malgina je vprašljiv, med sobotnim treningom pa si je 
zvil gleženj branilec Murajica Pajič. In kaj pred prvo finalno tek
mo pravijo v jeseniškem taboru: 
Vladimir Krikunov, trener: 'Trije naši igralci so poškodovani, tako 
da bomo verjetno namesto s tremi branilskimi pari igrali le z dve
ma. To pa ni dobro, saj smo na treningih vadili s tremi napadi in 
s tremi pari branilcev. Proti Olimpiji nimamo nove taktike, saj se 
že poznamo. So pa naši igralci zadnje dni zavzeto vadili, tako da 
so dobro fizično pripravljeni in če bo bolje tudi s poškodovanimi 
igralci, lahko računamo na uspeh." 
Drago Mlinarec, kapetan: "Veliko bo odvisno od sreče, čeprav mi
slim, da je trenutno Olimpija bolje pripravljena na dvoboj. Ven
dar se Ljubljančanov ne bojimo in Če bomo tekmo vsi igralci in 
trener vzeli resno, se s Tivolija lahko vrnemo z zmago. Bolj me 
skrbijo tekme na Jesenicah, ko nam že vsa sezona ne gre po načr
tih. " 

Gorenjski derbi minolti bledi 
V moški konkurenci 1. DOL so igralci Minolte Bleda prepričlji

vo dobili derbi z Zirovničani, v ženski konkurenci pa so igralke Au-
tohit Bled z zmago nad Gornjim Gradom še vedno v konkurenci za 
uvrstitev v končnico prvenstva. Rezultati - moški: Minolta Bled : 
PROM 3 :0 (9, 14, 11), Granit Preskrba : Olimpija 1 : 3, Salonit : Po-
murje Vigros 3 : 0, Pionir Kamnik Novi Graniti 3 : 1 in Šempeter : 
Fužinar 0 : 3. Vrstni red: Salonit 28, Pionir in Kamnik Novi Graniti 
22, Olimpija 18, Fužinar in Pomurje Vigros 14, Minolta Bled 10, 
P R O M 6, Šempeter 4 in Granit Preskrba 2 točki. 

Rezultati ženske: Autohit Bled : Gornji Grad 3 : 1 (6, 0, -II, 5), 
Cimos Koper : Topolšica 3:1, Branik Rogoza Magic : LIK Tilia Ko
čevje 3 : 0, Abes Trade Celje : HIT Casino N. Gorica 3 : 0, Krim : ŠD 
tabor - preloženo. Vrstni red: Abes Trade Celje 26, HIT Casino 20, 
Koper Cimos in Autohit Bled 18, Krim in LIK Tilia 16, Gornji Grad 
10, ŠD Tabor 6, Branik Rogoza Magic in Topolšica 4. 

Odbojkarice Alpin Triglava v II. DOL'niso imele velikih težav z 
oslabljeno ekipo Cimos Kopra II. Rezultati: Alpin Triglav : Cimos II 
3 :0 (9, 5, 8), Mežica : Š D Tabor 112:3, Pionir : Branik Rogoza II 3 : 
0, ŠOK Vital : P. Braslovče - preloženo. Vrstni red: Mislinja STELL 
24, Pionir 20, Alpin Triglav 18, P. Prevalje 16, Ozon Ptuj in Cimos II 
12, ŠOK Vital in Mežica 10, P. Braslovče 8, ŠD tabor II in Branik Ro
goza II 67 in Šentvid 0 točk. 

Nadaljevalo se je tudi prvenstvo v vseh 3. DOL. Rezultati moški 
- zahod: Bled II : Triglav 1 : 3, Portorož : Mokronog 2 : 3, Bohinj : 
Tremo Lubnik 0 : 3, Plamen : Olimpija 1111:3 in P. Prvačina : PAN 
Kovinar 2 : 3. Vrstni red: PAN Kovinar 20, Termo Lubnik in P. Prva
čina 16, Triglav 14, Mokronog 10, Bled II in Olimpija III 8, Portorož 
in Plamen 4 in Bohinj 0 točk. Rezultati: ženske - zahod: Plamen : Šen
čur 3 : 0, Bled II — Bohinj 3 : 0, Piran : Jesenice - neodigrano, Solkan 
: LIK Tilia II - prestavljeno. Vrstni red: Plamen 14, Solkan, Bohinj in 
Šenčur 10, Bled II in Jesenice 6, Piran in LIK Tilia 2 točki. • Branko 
Maček 

£ S M U Č A N J E 

H- K E G L J A N J 

NA GORENJSKEM VODIJO JESENICE 
Odigrano je bilo 9. kolo gorenjske lige v kegljanju. Rezultati: 

Triglav - Adergas 7 : 1 (5153 : 4994), Kranjska Gora - Ljubelj 8 : 0 
(5055 : 4796), Elan - Lubnik 1 : 7 (4841 : 4956), Simon Jenko : Jese
nice 6 : 2 (4990 : 4889). Vodijo Jesenice s petnajstimi točkami, pred 
Kranjsko Goro s štirinajstimi točkami, Simon Jenko in Lubnik pa 
imata po 12 točk. • T. Bolka 

K o n č a n o je d r ž a v n o prvenstvo v 

kegljanju na ledu 
Slovenski kegljači na ledu so v nedeljo, 7. februarja, v športni dvorani 
Pod Mežakljo na Jesenicah odigrali finalno kolo 2. državnega prven
stva Slovenije v kegljanju na ledu v tekmovalni sezoni 1992/93. Izve
deno je bilo zadnje kolo moštvenega prvenstva in zadnje kolo za po
sameznike in posameznice v bližanju in zbijanju. 

Državno prvenstvo je bilo izvedeno v štirih kolih. V prvem 
kolu je nastopilo 13 moštev, od katerih se je nadaljevanje prven
stva uvrstilo 5 ter 51 posameznikov, v nadaljevanju pa jih je nasto
pilo 25. Znani so tudi že posamezniki in posameznice, ki bodo na
stopili na evropskem prvenstvu v kegljanju na ledu, ki bo od 2. do 
6. marca letos na Bledu. 

Izidi - moštveno: 1. Gradbinec Jesenice (Kralj, Mlekuž, Ber-
čič, Radonič, Lužnik) 23 točk, 2. Ekoterm Jesenice (šapek st m 
ml. Jeklar, Pajsar, Leban) 18 točk, 3. Acroni Jesenice (Lasnik, 
Babnik, Zidan, Carman, Mohorč) 14 točk, 4 Planica I (Vidovič, 
Oman, Marčič, Jelovčan, Kocjan) 14 točk, 5. Gorenje Bled (želez-
nikar st. in ml., Dare Kučan, Dane Kučan) 6 točk. č lani posainc 
zno: 1. Alojz Babnik (Jesenice) 523 točk, 2. Rudi šapek (Jesenice) 
517, 3. Dušan Mandeljc (Bled) 510. 4. Lovro Purgar (Jesenice) 506, 
s Stane Mlekuž (Jesenice) 499, 6. Borut Berčič (Jesenice) 478 
točk... Članice - posamezno I Majda Cufar 285 točk, 2. Dragica 
Kučan 230 točk, 3. Anika Kosar 118, 4. Olga Kodras 67 točk (vse 
Bled) • Lojze Kerštan 

Zadnji veleslalom dečkov in deklic 
Smučarski klub Gorica je v nedeljo na smučišči Veliki Graben 

na Kaninu izvedel zadnje tekmovanje v veleslalomu zahodne regije 
za dečke in deklice. 

Skupno je nastopilo 187 deklic in dečkov. Če bodo snežne raz
mere dopuščale, bodo v zahodni regiji nadaljevali s tekmovanji v sla
lomu in supervelesalomu. 

Rezultati: mlajše deklice: 1. Katarina Sivec (Matajur Tolmin), & 
Lea Dabič (Bohinj), 3. Daša Troha (Rudar Idrija), 4. Ana Primožič 
(Bled), 5. Klara Debeljak (Radovljica); Končni vrstni red tekmovanja v 
veleslalomu zahodne regije: 1. Urška Čadež (Tržič) 100 točk, 2. Kata
rina Sivec (Matajur) 95, 3. Lea Dabič (Bohinj) 90, 4. Špela Jelene (Je
senice) 80, 5. Daša Troha (Rudar) 76. 

Starejše deklice: 1. Barbara Kalan (Alpetour), 2. Tjaša FaletiČ 
(Matajur), 3. Andreja Gašperlin (Blejska Dobrava), 4. Lea Hren (Al
petour), 5. Polona Filipič (Radovljica); končni vrstni red v veleslalo
mu: 1. Lidija Bijol (Bled), 100 točk, 2. Nina Bernik (Kranjska Gora) 
95, 3. Barbara Kalan (Alpetour) 90, 4. Lea Hren (Alpetour) 81, 5. An
dreja Gašperlin (Blejska Dobrava) 80. 

Mlaiši dečki: 1. Andi Viser (Gorica), 2. Blaž Erjavšck (Jesenice), 
3. Miha Žnidaršič (Alpetour), 4. Jan Antonič (Alpetour), 5. Uroš Am-
brožič (Bled); končni vrstni red v veleslalomu: I. Andi Viser (Goric) 
100 točk, 2. Blaž Erjavšek (Jesenice) 95, 3. Boštjan Križaj (Tržič) 90, 
4. Žiga Ravnik (Radovljica) 76, 5. Rok Hajdarcvič (Radovljica) 74. 

Starejši dečki: 1. Boštjan Božič (Alpetour), 2. Jaka Marn (Alpeto
ur), 3. Samo Zidan (Kranjska Gora), 4. Iztok Petrač (Alpetour), 5. 
Grega Mandeljc (Radovljica); Končni vrstni red v veleslalomu: 1 Mi
tja Valenčič (Triglav) 100 točk, 2. Andrej Jcrmanj (Tržič) 90, 3. Samo 
Zidan (Kranjska Gora) 85, 4. Jaka Mm (Alpetour) 81,5. Peter Drak-
sler (Triglav), Grega Mandeljc (Radovljica), Boštjan Božič (Alpetour) 
vsi 76 točk. 

Nadaljevanje mednarodnih fls tekmovanj 
Na umetno zasneženem smučišču Rathel pri Slovenj Gradcu je 

Smučarski klub Velenje organiziral dve FIS tekmovanji v slalomu za 
moške, ki se ju je udeležilo 85 tekmovalcev i/. Avstrije, Češke, Italije. 
Nizozemske, Hrvaške in Slovenije. 

Slalom: I Drago Grubclnik (Slo), 2. Gašper Kontrec (Slo), 3. 
Izidor Jerman (Slo - Tržič), II. Aleš Piber (Slo - Bled), 13. Gregor 
Kraigher (Slo - Bled), 19. Primož Smolej (Slo - Jesenice). 

Slalom - 6. 2.: I Peter Pen (Slo), 2. Izidor Jerman (Slo - Tržič), 3 
Gerhar Ungslehncr (Aut), 8. Matjaž Stare (Slo Bled), 12. Aleš Piber 
(Slo - Bled), 20 Grega Sredanovič (Slo - Jesenice) • Janez Šolar 

R O K O M E T 

KrANJČANKE V POSTELJI 
Kranj, 7. februarja - lok ratno kolo 1. državne rokometne lige za žen
ske, modra skupina, je bilo močno oslabljeno Odigrana je bila le tek
ma v Ljubljani med Krim Elekto in Opremo, ki seje končala z rezul
tatom 23 : 20. Ekipa Kranja je morala tekmo preložiti, saj je zaradi 
gripe ostalo v postelji polovico igralk. Vendar bo o tej tekmi odločala 
tekmovalna komisija, saj so v Kranj prišli tako sodniki kot igralke 
Burje, čeprav so Kranjčani poslali telegrame, da tekme ne bo. 

V II. državni ligi <n moške pa sta obe gorenjski ekipi zmagali, v 
škofji Loki so domači igralci šeširja /.isluženo slavili / 20 : 17, Pred-
dvorčani pa niso imeli težkega dela / ekipo GPG Grosuplje in zma
gali /. rezultatom 28 : 21. Vodilno Kodeljevo tokrat ni igralo, saj v 
Kamnik ni bilo sodnikov Na lestvici ni velikih sprememb. S tekmo 
manj in 20 točkami vodi Kodeljevo, prav toliko točk pa ima tudi Se-
šir. Preddvorčani so četrti • Martin Dolaru 

Gorenjsko prvenstvo šeširju a 
Škofja I .oka, 7. februarja - V hali Poden je bilo minulo nedeljo odi
grano gorenjsko prvenstvo za starejše dečke, letnik 1978 in mlajše-
Po dolgem času je ponovno nastopilo kar šest ekip. V finalu je ekip" 
šešir A premagala Prjddvot Infotradc 118 :7 in zmagala. Za drugo 
mesto sla igrali ekipi šešir B in Besnica Po sedemmetrovkah |c /ma
gli šešir B / rezultatom 13 I 12. V boju za peto mesto je Radovljica 
Speve 11 |a Bled pi omagala Savo Kranj / rezultatom 19 4. • V. S. 
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Z a h t e v a m s a m o m i r i n p o v r n i t e v š k o d e 
Organizatorji nogometa v Naklem za pogoje svojega dela niste naredi

li nič. Vedno samo zahtevate, skrbite za svoj imidž, visite na plečih sose
da, ki vam nima kaj dati. Zato mu dajte na njegovem domu že enkrat 
mir. poravnajte nemajhno škodo in se opravičite, potem pa odidite tja, 
kamor tak šport sodi, kjer boste najboljši, ne pa v bivalno okolje. To ste 
dolžni svojim športnikom, ki jim sedaj delate škodo in kvarite ugled," 
Pravi Jože Zaplotnik, sosed nogometnega igrišča v Naklem. 

Janez Zupan, predsednik Nogo
metnega kluba Živila Naklo pravi, 
da se je že večkrat poskušal pogo
voriti v vami o sožitju, dokler pro
blem igrišča ne bo rešen, vi pa po
govor odklanjate, čeprav vodijo se
daj klub skoraj v celoti drugi lju
dje. 

Gospod Zupan je bil pri nas, 
vendar pogovora o tem ni začel. 
Samo zaradi igrišča pa ni bil ni
koli pri nas. Sedaj ga ne sprej
mem. Sedanje vodstvo kluba dela 
enako kot prejšnje. Pogovor ni 
možen. Škodo, ki je bila zaradi 
urejevanja nogometnega igrišča 
Povzročena na hiši in okolici ter 
nam zaradi stresnih situacij in ši
kaniranja, naj Nogometni klub 
W krajevna skupnost plačata, gol 
>n mreža za našo hišo pa morata 
Proč. Tudi visoka ograja je bila 
zgrajena na črno. Nas kot sose
dov ni nihče vprašal. Gradnjo 
smo prijavili, vendar ni nihče 
ukrepal, klub pa se še vedno izži
vlja nad nami. Ni res, da bomo 
mi krivi propada naklanskega 
nogometa, če ne popustimo. Jaz 
nimam nič z nogometom. Dej
stvo pa je, da nogometno igrišče 
v to okolje ne sodi in da imamo 
ysi, ki smo sosedje nogometnega 
'gri.šča, pravico do miru. V dvaj
setih letih bi lahko našli drugo 
•grišče. Ker ga niso, krivijo me-
P e Kar se mene tiče, ne želim 
•meti nogometašev nikdar več za 
sosede, čeprav nisem nasprotnik 
sporta Doma, na $vojem, se ne 
mislimo več skrivati" 

Leta 1976, ko so postali nogome
taši vaši sosedje, so bili odnosi v 
'edu. Kdaj in zakaj Je prišlo do za-
°**rttve i n sporov/ "Partizan je 
nogometno igrišče na črno zasu
kal za 90 siop.nj in en gol se je 
znašel za mojo niso, kar je v nas
protju z lokacijskim dovolje

njem, izdanim 19. januarja leta 
1972, po katerem bi moralo biti 
nogometno igrišče obrnjeno pra
vokotno na sedanje igrišče. Zato 
je sedanje igrišče črna gradnja. 
Korenine spora segajo v leto 
1976, koje bil med TVD Partizan 
Naklo, mojim očetom Janezom 
Zaplotnikom in menoj sklenjen 
dogovor. Na njem je datum 6. ju
lij 1976. Dogovor je sestavil Par
tizan, v njem pa je govora o za
časnosti tega igrišča, za največ 
dve ali tri leta. S Partizanove 
strani je dogovor podpisal takra
tni predsednik Zdravko Koren-
čan. Dogovor je predpisal vrača
nje žog, ki bi morda padle na na
šo zemljo in izravnavo ograje ob 
igrišču, za kar sem jaz dobil v 
uporabo 16 kvadratnih metrov 
zemlje, oče pa 68 kvadratnih me
trov. Na dogovor sem pristal, ker 
je Partizan poudarjal začasnost, 
pa tudi na dobre sosedske odnose 
nekaj dam. Spoštoval sem ga, če
prav z vedno težjim srcem. Ko 
pa so začeli igrišče ravnati z vi
bracijskim valjarjem in so se v 
hiši pojavile razpoke, nisem več 
vzdržal. Daneta Jošta, ki je va
ljal, sem povabil, naj si ogleda 
razpoke, vendar je brezobzirno 
nadaljeval z valjanjem. 14. aprila" 
leta 1988 sem se pritožil TVD 
Partizanu in krajevni skupnosti 
zaradi razpok v hiši in nevzdrž
nega ropota. Valjanje je trajalo 
tudi nad 5 ur in nemogoče je bilo 
zdržati v hiši. Terjal sem prekini
tev valjanja 'm inšpekcijsko ugo
tovitev posledic ter v pritožbo za
pisal, da tak objekt, kot je nogo
metno igrišče, ne sodi v bivalno 
okolje." Ciril Jošt, ki je bil glavni 
pri urejevanju stadiona, je pred 
prvo tekmo na tem igrišču k me
ni pripeljal igralce in rekel, da bi 
se preoblekli v moji garaži. Ku
hal sem čaj in posojal orodje, ga

raža je bila skoraj eno leto slačil-
nica, pa mi nihče niti hvala ni re
kel. Ker nogometni klub ne spo
štuje pogodbe, in ker mi je bila 
povzročena tudi materialna in 
moralna škoda, tudi jaz dogovora 
ne nameravam spoštovati. Začas
nost igrišča se je spremenila v 
trajnost, možnost priletene žoge 
pa gredo v stotine." 

Graditeljem tega igrišča očitate 
črnograditeljstvo. 
"Igrišče so zgradili v nasprotju z 
gradbenim dovoljenjem. Odloč
ba, ki jo je 5. marca leta 1990 iz
dal Urbanistični inšpektorat 
Uprave inšpekcijskih služb za 
Gorenjsko, črnograditeljstvo po
trjuje. Urbanistični inšpektor je 
28. februarja leta 1990 na kraju 
samem ugotovil, da se je ureditev 
nogometnega igrišča leta 1975 iz
vršila v nasprotju z lokacijskim 
dovoljenjem z dne 19. januarja 
1972, v omejenem obsegu in za
sukom igrišča za 90 stopinj v di
menzijah 90-krat 55 metrov. In
špektor je odredil, da se mora 
neskladnost odpraviti v 360 dneh 
po prejemu odločbe. Ta dogovor 
ni uresničen in sta zato kršena 
inšpekcijska odločba in lokacij
sko dovoljenje." 
Že leta torej iščete pravico in se 
pritožujete na najrazličnejše orga
ne. 
"Sem popolnoma nezaščiten in 
prepričan sem, da bi me pred de
setimi, petnajstimi leti, ko so bili 
še drugačni časi, zaprli ali mi sto
rili še kaj hujšega. Na sodišče je 
bila 12. septembra leta 1990 vlo
žena tožba zoper TVD Partizan 
oziroma njegovega naslednika 
Nogometni klub zaradi motenj 
posesti in škode. Narok je bil od
povedan. Marca lani je bilo v 
kranjski občinski skupščini po
stavljeno delegatsko vprašanje. 
Pritožbe smo pisali in gorenjske 
in republiške inšpekcije ter na 
Ministrstvo za varstvo okolja in 
urejanje prostora. Republiški ur
banistični inšpektorat je zadevo 
odstopil pravnemu sektorju mi
nistrstva, ker ni mogel ugotoviti. 

V D R U G E M Ž R E B A N J U P O D A R I M - D O B I M Z L A T N I K I V T R B O N J E 

LlQIJI M0LY CHOPPER ZA FOTOGRAFSKO OPREMO 
Kjanj, 7. februarja - Na nedeljskem, drugem letošnjem žrebanju akcije 
j O O A R I M - DOBIM, je naša najboljša atletinja Brigita Bukovec Iz
žrebala 318 srečnežev, ki bodo prejeli katero od lepih nagrad letošnje 
•kcije za pomoč našim vrhunskim športnikom. Gost v studiju pa je bil 
jokrat Bojan Križaj, ki se je ob oddaji spominjal svojih nastopov na ve-
"kih smučarskih tekmovanjih. 

Takoj po žrebanju pa smo se 
Pogovarjali tudi z dvema nagra
jencema z Gorenjskega. 
Marko Pogačnik s Hruške je do
bil četro nagrado, LIQUI M O L Y 
CHOPPER. Ko smo ga povpra
šali, ali se bo vozil z njim (Riflc 
J e namreč dejal, da je to nagrada 

za norce (na hitrost!) je povedal: 
"Najbrž bom motor prodal, če
prav se dokončno še nisem odlo
čil. Ko sem bil mlad, sem vozil 
Puha, sedaj pri Štiriinpetdesetih 
pa bi se z njim sicer rad malo za
peljal, še raje pa bi si / denarjem 
kupil boljšo fotografsko opremo. 

saj mi je fotografija velik hobi." 
Srečni nagrajenec s Hrušice je tu
di povedal, da kartic PODARIM 
- DOBIM ne kupuje prav pogo
sto, da pa jo je kupil za prvo le
tošnje žrebanje, nato pa je bila 
izžrebana številka in črka njego
vega kupončka in tako je dobil 
novi dve kartici, ki jih je spet po
slal v boben sreče. "Ko so brali 
nagrajenca, je bilo zelo napeto, 
saj je mojemu sosedu prav tako 
ime in prav tako se piše, le da je 
pri naši hišni številki črka a. 

v kakšnem stanju (veljavnem ali 
ničnem) je lokacijsko dovoljenje 
z dne 19. januarja leta 1972 za se
danjo osnovno šolo v Naklem 
vključno z nogometnim igriščem. 
Pravni sektor doslej še ni odgo
voril. Kranjskemu sekretariatu 
za urbanizem, gradbene in ko
munalne zadeve sem sam dal po
budo za obnovo lokacijskega po
stopka za sedanjo osnovno šolo 
in igrišče. Sekretar Miha Perčič 
mi je odgovoril, da je zadeva za
starana, saj je preteklo že pet let, 
za obnovo postopka po uradni 
dolžnosti pa ni razlogov." 

Gre za spor med nogometaši in va
mi. Kaj pa krajevna skupnost? 
"Imam zapisnik izredne seje sve
ta krajevne skupnosti, ki je bila 
sklicana na pobudo Nogometne
ga kluba Živila Naklo 23. aprila 
lani. Kot je razvidno iz zapisni
ka, so imenovali komisijo za re
ševanje problema in predlagali 
kranjskemu izvršnemu svetu po
stopek za legalizacijo obstoječega 
igrišča. Krajevna skupnost podpi
ra Nogometni klub, da se sedanje 
igrišče po vsej dolžini razširi za 7 
metrov, kar bi omogočilo pono
vno igranje v Naklem. V načrtih 
za popolno osemletko v Naklem 
pa je treba upoštevati tudi šport-
norekreacijske površine ob šoli." 

Je takšna rešitev za vas sprejemlji
va? 
"Ne. Svetu krajevne skupnosti in 
kranjski občini smo sosedje igriš
ča, izrazili nasprotovanje. Za nas 
je življenje ob tem objektu nez
nosno zaradi hrupa in škode, ki 
se vedno znova povzroča. Zato 
smo pristojnim ponovno predla
gali, naj bo s to začasno lokacijo 
že enkrat konec in naj se šport 
preseli na novo lokacijo, na pri
mer na Štucelj, kjer so vsi pogoji 
za izgradnjo športnih objektov v 
povezavi s turizmom. Menimo, 
da zaradi naše stiske ne zahteva
mo nemogoče. Nekateri ne razu
mejo in pozabljajo, da je razen 
njih še kdo v vasi. Tega naj bo 
enkrat za vselej konecT • J . 
Košnjek 

Vendar sem imel res srečo, da 
sem bil izžreban med toliko tiso
či." 
Tončka Šturm iz Križev pri Tržiču 
pa je ena od treh nagrajenk z Go
renjskega, ki se bodo sladkale z 
Gorenjkino čokolado. Ko smo ji 
povedali, da jo čaka toliko čoko
lade, kot je težka, je 54-letna na
grajenka, ki je sicer upokojenka, 
dejala: "To bo pa okoli 67 kilo
gramov." Povedala je tudi, da 
večkrat kupi kartico PODARIM 
- DOBIM, tokrat pa sta kupila 
kartici oba z možem. Rada gleda 
naše smučarje po televiziji, zlasti 
če se jim obeta dobra uvrstitev. 
• V. Stanovnik 

SEZNAM NAGRAJENCEV 2. ŽREBANJA NA TV 

I kg zlatnikov - PERUTNINA PTUJ Paradiž Darko, Danijel 59, 
62371 Trbonje 

2 Avto AX 4 x 4 - CIMOS KOPLR P.O.: Arnšek Marija, Griže 65, 
63302 Griže; 

3. 10.000 DEM gotovine in športna stava na izid teniškega turnirja 
KIM - KIM Svab Milen«, Skomarje 7, 63214 Zreče; 

4 UQUI MOI Y CHOPPER - I.M d..,..).: Pogačnik ! 
57 a, 64270 Jesenice; 

5. Športna oprema F.LAN za 5 člansko družino - smučanje, fitness, te
nis, nautika - KLAN COMMERC1 d 0.0 l-ovrln Ivanka, V Isnar Je
va 2,61215 Medvode; 

6. Komplet CARDENA za nego vrta v vrednosti 4.500 DEM - SILK 
d.o.o.: Košuta Marko, Ravne 9,65262 čralčc; 

' Avtomatski telefonski odzivnik iti sprejemnik sporočil /. daljin 
skim upravljalnikom AlOSS 901 - ISKRA II RMINAI I Hribar 
Janez, Kettejeva 10, 61230 Domžale 

Pogačnik Marko, Hrušica 

Tolažilne nagrade: 
•'žrehana ji' bila serija B in zadnja številka 8. 
kdor ima nagradni kupon s črko B in zadnjo številko 8, ga lahko do S. 
"'»i« zamenja za dve brezplačni kartici Podarim - Dobim na vseh 
P»*Uh in v kioskih "Dela"! 

* K : Kadunc Dejan, Štefetova 36, 
64208 Šenčur - 14; Kepic Ivan, Vi
soko 100, 64212 Visoko pri Kranju -
18; Kleindienst Franc, Blciweisova 
92. 64000 Kranj - 17; Krek Rok, 
Mlakarska ul. 5, 64000 Kranj - 18; 
* L : Lončar Bojan. Zalog 85, 64207 
Cerklje na Gorenjskem - 17; 
*P: Pivk Renata, Osojnica 4, 
64226 Žiri - 18; Primožič Marjeta, 
Jelendol 14, 64290 Tržič - 17; 
*S: Scliak Frančiška, Mrzli vrh I, 
64226 Žiri - 9; Slapar Franci, Gra-
hovše 3, 64290 Tržič - 18; Slivnik 
Angelca, Blejska Dohrava 89, 
64273 Blejska Dobrava - 17; Sosič 
Branko, Ručigajcva 14, 64000 
Kranj - 18; Srdanovič Joži, Za je
zom II. 64290 Tržič - 17; Starič 
Aleš, Zabreznica 50 cl, 64274 Žirov
nica - 14; 

* Š : Šeruga Renata, veljka Vlahovi-
ča 8, 64000 Kranj - 18; Šturm Ton
čka, Gozd 5, 64294 Križe - 12; 

* T : Taler Niko, Jelenovška 43 a, 
64264 Bohinjska Bistrica - 18; Tom-
šc Martina, Drulovka 55, 64000 
Kranj - 18; 

• V : Vrhovec Marija, Selo 47, 64226 
Žiri - 12, 

* Z : Zamljen Joži, Šentjurska Gora 
30, 64207 Cerklje na Gorenjskem -
17; Zupanec Pavla, Vogljanska 52, 
64208 Šenčur - 12. 

Rezultate žrebanja je obdelala in 
pripravila stavek za tisk v slovenskih 
dnevnikih računalniška firma SPIN 
Kranj na računalniku Intertrade -
1TS. 

&znam nagrajencev po abecednem redu 

, 64227 
Alpsk.i 

*B: Bcrce Tatjana, Lajšc I 
V c' c« - 17; Bijol Bernarda 
'« « 2 6 0 Bled 17 
»A. -

v atak Nerdina, Julcta Gabio\ 
21, 64000 Kranj - 17. CernOfi 

^"•"na. Kranjska c. 30, 64208 Šen
čur - u 

.P\\ f*>bravec Jože, Jereka 24, 
> 4 - M Bohinjska Btsliua 17, Do-

Franc, Sorlijcva 24 , 64000 
*r;<»j \», Dolenc Marica. Log 19. 
64220 Škofja Loka - 17, 

Lgart livu, ( ank.ii|e\;t 
M 2 4 o Radovljica 18 

23. 

* G : Golob Stana, Cerkljanski vrh 
17, 64225 Sovodcnj - 14; GralU 
Maida. Barletova 19, 64207 Cerklje 
n,i Gorenjskem - 18, Guna Gaber, 
Stražiska 15 c, 64000 Kranj - 17; 
* H : Haec Brane, Julcta Gabrovška 
19, 64000 Kranj - 17; Hacin Jože 
ml.. Ccšnjcvek 33, 64207 Cerklje 
U < iorenjskem - 14; llumar Tone, 

i nova 12, 64000 Kranj - 17; 
*I: lilakar Pavlina, Kebelova 18. 
64000 Kranj - 17, 
* J : Jerman Stanka, Purii/anska 16, 
64220 Škofja l-oka - 17; 

Seznam nagrad 

8. Avtomatski telefonski odzivnik in sprejemnik sporočil z daljinskim 
upravljalnikom A T O M 901 - ISKRA TERMINALI 

9. Javna telefonska govorilnica J ATENA s 300 žetoni in montažo -
ISKRA TERMINALI 

10. čoln za rafting SAVA 450 TR - SAVA Kranj 
11. Zasebni telefonski sistem SELECOM 1/8 z montažo - ISKRA 

TERMINALI 
12. Čokoladni izdelki v teži nagrajenca - ŽITO GORENJKA d.o.o. 
13. Avtomatski telefonski odzivnik in sprejemnik sporočil AlOSS 870 -

ISKRA TERMINALI 
14. Darilni paket ILIRIJA VEDROG - ILIRIJA VEDROG 
15. Kozmetični darilni paket • ILIRIJA 
16. Elektronski telefonski aparat z zvočnikom ETA 9II/10Z - ISKRA 

TERMINALI 
17. Ekskluzivna švicarska ura BOSS - TOBAČNA LJUBLJANA 
18. Darilni paket - 12 I motornega olja LIQUI MOLY SUPERMO-

TOR OIL + MoS2 - LM d.o.o. 

Blejski šahovski festival 
Lesce - Pripravljalni odbor 14. blejskega šahovskega festivala 

je določil izhodišča letošnjega tekmovanja. Festival bo tradicional
no vseboval odprte mednarodne turnirje v moški, ženski in vete
ranski konkurenci ter odprti hitropotezni turnir v spomin na dol
goletnega direktorja blejskih festivalov Valterja Šinkovca. Predvi
denih je 24 denarnih nagrad. Na moškem turnirju bo prva 2.000 
D E M , na ženskem 1.000 D E M , prvič pa bodo tudi tradicionalne 
nagrade za neratingirane domače igralce. Festival, ki bo v hotelu 
Golf na Bledu, bo potekal od 26. marca do 4. aprila. • V. Perovič 

V A T E R P O L O 

Slovenija na kvalifikacije v neapeu 
Kranj, februarja - V izraelskem mestu Tel Avivu je bilo zase

danje EWPC. Na njem so določili kvalifikacijske skupine za ev
ropsko prvenstvo, ki bo avgusta v Angliji (Shefield). Določili so 
štiri kvalifikacijske skupine in mesta, kjer se bodo kvalifikacije tu
di odigrale. Tekmovanje skupine A bo potekalo v Španiji, v Barce
loni, B skupina ingra v Italiji, v Neaplju, kjer bodo poleg Slovenije 
nastopile še reprezentance Italije, Danske, Ukrajine, Poljske in 
Nemčije. C skupina bo igrala na Hrvaškem, v Zagrebu, D skupina 
pa v Turčiji v Istambulu. Prve tri ekipe iz skupine A, B in C, ter 
prvi dve ekipi skupine D se poleg domačina Velike Britanije uvr
stijo v finalni del. 

Reprezentanca Slovenije bo v Neaplju imela zelo težke tek
me, saj tam igra zadnji olimpijski zmagovalec Italija, tudi Nemčija 
ima močno reprezentanco, kakšna pa je reprezentanca Ukrajine 
po razpadu Sovjetske zveze, pa ni znano. Do kvalifikacij je še veli
ko časa, Vaterpolska zveza Slovenije, ki ima skupščino 13. februar
ja, pa bo morala do odhoda postoriti veliko. • J . Marinček 

Prvak osnovnih š o l znan v zadnjem kolu 
Kranj, februarja - V zimskem bazenu je bilo v nedeljo pred

zadnje kolo vaterpolskega prvenstva osnovnih šol. Favoriti v sreča
njih niso imeli veliko dela. Še najbolj zanimivi tekmi sta bili med 
L. Seljak : F. Prešeren in med J. Aljaž : M. Čop. Izidi4. kola: L. 
Seljak : F. Prešeren 5 :2 (1:0, 1 : 2, 1 : 0, 2 :0), S. Jetfko :S. Žagar 
11 : 2 (3 :0, 4 : 0, 2 : 1, 2 rj) , J. Aljaž : M. Čop 8 :4 ( | : , i , 1 : l , 3 : 
0, 3 : 2). Po 4. kolu vodi'J. Aljaž 8 pred S. Jenko 8, sledijo pa M. 
Čop 4, L. Seljak 2, F. Prešeren 2 in S. Žagar 0. Zadnje kolo se bo 
igralo v nedeljo, 14. februarja. Srečanja bodo izredno zanimiva, saj 
odločajo o prvaku. Srečali pa se bodo L. Seljak : S. Žagar, F. Preše
ren : M. Čop in S. Jenko : J. Aljaž. 

EEk 
Za veliko NAGRADO KRANJA že prve frhave 

Kranj, februarja - Od 18. do 20. junija bo v Kranju 26. medna
rodna Kolesarska dirka za Veliko nagrado Kranja. S pripravami so 
v Kolesarskem klubu Sava Kranj začeli že po zaključku lanskega 
zelo uspešnega tekmovanja. V teh dneh že prihajajo prve tuje pri
jave, ki obetajo, da bo imelo letošnje tekmovanje za veliko nagra
do Kranja 93 res ugledno mednarodno udeležbo. Doslej se je prija
vila ekipa Belorusije, ki je na olimpijskih igrah dosegla ekipno 4. 
mesto. Znana so tudi že imena tekmovalcev (Igor Dzuba, Aleksan
der Timofev, Sergej Volchok, Evgenij Golovanov, Igor Shestak in 
Sergej Autko). 

Poleg Belorusov so prijavili državne reprezentance še Čehi, 
Danci in Belgijci in Keli iz Avstrije. • V. Drašak 

Vzponi kranjskih alpinistov 
- N O V SLAP 

Franci M A R K I Č in Janez T R I L E R sta 6. januarja v Kokri 
prva preplezala sistem slapov Strah greben. Ta leži med 
kmetijo Rekar in Spodnjimi Fužinami, na desni strani ceste, 
odkoder je najboljši pogled na zahodno steno Kočne . Smer 
je visoka 240 m (GR), plezala sta jo 2 uri in pol in ocenila s 
V-, 85V50-750. Sestopila sta po desnem pobočju. 

- Naveza Viktor R E U A - Suzana G O R J U P je 16. januarja v 
Tolsti Košuti splezala smer V I D E O K L I P (V-, 200 m). 

- Janez T R I L E R - Mira PINTAR sta 17. januarja v Velikem 
Zvohu preplezala Kokrško zajedo (IV-I-, A O , 300 m). To je 
tudi prva zimska ponovitev. Razmere so bile slabe (požled, 
izredno krušljivo). 

- Franci M A R K I Č - Janja M E R L A K sta ponovila Deržajevo 
v Mali Mojstrovki. 

• Tanja Rajgelj 

Popust za s m u č a r s k e u č i t e l j e 
Kranj, 7. februarja - Slovenska / V I "I s je pred dnevi sklenila po
memben dogovor o popustih na večini slovenskih smučišč, ki jih bo
do po novem pri nakupu dnevnih vozovic deležni aktivni vaditelji, 
učitelji in trenerji smučanja, ki so imetniki mednarodne profesio
nalne licence ISIA, oz. mednarodne amaterske licence IVSI z velja
vno nalepko za letošnje leto. Smučarji še vedno upajo, da bo prihod
nje tedne zapadel sneg, tako da bo od 10- do 50-odstotni popust res 
smiseln. • V. S. 

SMUČARSKA NAGRADNA IGRA 
Zimska počitnice ao mimo. namesto snega že nabiramo trobenti 
ce. smučarke in amučarji pa vendarle upajo, da ae bo tudi letoa 
februar potrdil kot najbolj aneženi mesec. Možnosti za smučar 
ako rekreacijo je zelo malo: Smučišče Starža pri Bledu a četrt 
metra umetnega anega "rešuje" gorenjsko smučarsko ponudbo 
1992/93. Vse več ljubiteljev bele opojnosti pa smuča v Cerknem, 
kjer zimo tudi rešujejo z umetnim snegom. Cerkljansko turisti
čno ponudbo amo predatavili tudi v Gorenjskem glaau. Tokrat za
stavljamo nagradno vprašanje: KOLIKO SNEŽNIH TOPOV IMA 
JO NA SMUČIŠČU CERKNO (z njimi so zasnežili 5 kilometrov 
prog in brez gneče na žičnicah se po njih lahko smuča več kot 
2000 smučark in amučarjevl). 
Odgovor napišite na dopisnico, ki jo pošljite najkasneje do 16. fe
bruarja in izmed pravilnih odgovorov bomo izžrebali deaet nagrad 
- dnevna smučarska vozovnica za odrasle (v vrednosti 1.200 SIT). 



D i a g n o s t i č n i 

c e n t e r n a B l e d u -

c e n t e r p r i j a z n i h 

ljudi 

Bled, naš slovenski biser, je 
poleg bogate turistične ponudbe 
pridobil še diagnostični center, 
ki se nahaja v vili Bogatin blizu 
hotela Jelovica. V tem centru 
sem iskala pomoč že trikrat in 
bila vedno prijazno sprejeta. 

V recepciji, kjer je potrebno 
oddati zdravstveno izkaznico, 
sprejmejo paciente prijazne se
stre in človek dobi občutek, da 
vsi ti zaposleni vedo, zakaj so tu. 
Imela sem občutek, kot da sem v 
hotelu in iščem sobo, ne pa izgu
bljeno zdravje. 

Človeka preseneti tudi čakal
nica - prostor okrogle oblike z 
mizami in stoli. Tu sedijo paci
enti ob kavi, čaju, soku in čaka
jo, da jih prijazne sestre pokliče
jo in odpeljejo k želenemu zdrav
niku - specialistu. 

V tem centru lahko poišče po
moč vsakdo, ki ima težave z vi
dom, želodcem, ledvicami, žol
čem, itd. Delajo tudi ultrazvočne 
preiskave. Potrebno je imeti le 
napotnico svojega zdravnika, 

MflL l OCLflSl 
^ 2 1 7 - 9 6 0 

flPflRflH STROJI 
PANASONIC - brezžični telefoni, 
tajnice in faxi, novo, nerabljeno, 
prodam, g 632-595 153 
OVERLOCK PFAFF, nov, nerabljen, 
z garancijo, ugodno prodam. 9 
215-650 914 
AGROIZBIRA KRANJ, zasebna tr 
govina, nudi ugodno vse vrste 
akumulatorjev Vesna in Topla. Pri
mer: 12 V 40 Ah -3.450; 12 V 50 Ah 
- 4.650; 12 V 15 Ah - 5.650 Sit. Re
zervne dele za generalno popravi
lo motorja za traktorje TV, Univer-
zal, IMT, Store, Ursus, Zetor. Cene 
konkurenčne. Pokličite nasi 
064/324-802 1769 
RAČUNALNIK Commodore 64 tur-
bo, z vso dodatno opremo ugodno 
prodam J j 327-195 1877 
ŠTEDILNIK Iskra korona, skoraj 
nov, cena 38.000 SIT, prodam. fp/ 
620 920 2310 
PRALNI STROJ, rabljen, poceni 
prodam. 323-263 2316 

naročiti pa se je možno tudi po 
telefonu. Če je koga strah pre
gleda, prijazna sestra to posebej 
sporoči zdravniku in človek je 
kar optimističen, da bo šlo vse 
tako, kot je treba. 

Iščemo dobre šole, učitelje, 
vzgojitelje, prijazne prodajalke; 
pa poiščimo še dobre zdravnike 
ter prijazne in potrpežljive sestre. 
V tem centru jih je prav gotovo 
veliko. 

Tatjana Bizjak 

P r e m a l o 

n a g r a d n i h ž r e b a n j 

Moram pohvaliti vaš časopis, 
čeprav ga ne kupujem redno. 
Vendar nekaj manjka v njem. 
Mislim, da je premalo kakšnih 
nagradnih ugank oz. premalo 
nagradnih žrebanj, tega bi mo
ralo biti več. 

Kar nekaj časa je nazaj, ko 
ste sodelovali z Mlekarno Kranj 
(glede receptov). To je bilo samo 
enkrat!!! Zakaj ne ponovite česa 
podobnega??? 

Zato pa prosim, čim več raz? 
vedrilnih iger, za prosti čas, ter 
nagradnih iger oz. ugank in po
dobno, saj si vsi želimo nekak
šne spremembe v njem. 

Zvesta bralka iz Šenčurja 

STROJ za izdelavo lamelnih in pli-
se zaves prodam. 9 061/651-247 
ŠIVALNI STROJ Višnja electronic, 
skoraj nov, prodam. 51-517 
ŠROTAR drobljenec za žito pro
dam, g 46-212 2387 
VIDEORECORDER Silva, nov, z 
garancijo, cena 550 DEM, prodam. 
qt 52-281,50-852 2395 
VIDEORECORDER VHS Shinton 
MV 092 HQ, cena 600 DEM, pro
dam, fl? 51 -645, popoldan 2410 

GLASBILA 

TELEFAX Canon 
ugodno prodam. % 

70, nov, 
p 242-231 

zelo 
2318 

BARVNI TV Philips, nov, eno leto 
garancije, stereo, 55 ekran, TXT, 2 
x scart, HI-FI, SVHS, pilot, 1.400 
DEM, prodam, g 43-117 2324 
Avtomatski SADILEC za krompir 
in čelni NAKLADAČ za Deutz pro-
dam. g 401-228 2340 
SADILEC za krompir prodam ali 
menjam za poljubno. 9 
061/641-021, zvečer 2341 
TERMOAKUMULACIJSKO PEČ, 5 
KW, prodam, g 310-139 2345 
ŠTEDILNIK, 4 plin, 2 elektrika, 
ugodno prodam / g 312 081 2347 
KUPPERBUSCH, nov, prodam 5 
324 665 2362 

Dve "FRAJTONARICI" 
V 46-482 

prodam. 
2390 

Diatonično HARMONIKO CSB, 
staro 2 leti, cena 1.700 DEM, pro
dam, flr 51-645, popoldan 2409 
PIANINO 
48-184 

ugodno prodam. 
2429 

• GR. MATERIAL 
Okenska KRILA oddam. Korošec, 
C. Kokrškega odreda 42, 9 
216-706 ^ 1941 
Smrekove polsuhe PLOHE in DE-
SKE prodam, g 061/611-596 2327 
SALONITNE PLOŠČE s slemenja 
ki, 6 vajine, 200 kom, nove, ter re
brasto ŽELEZO v policah, premer 
16 mm, ugodno prodam, flr 
241 -082 2356 
RADIATORJE Triko, dobro ohra
njene, ugodno prodam. flf 
324 538 2382 
DESKE in PLOHE, 3 kub. m, smre
ka, bor, prodam. fl> 061/51-402 

KOLESA 
MOPED PONY EXPRESS in dve 
športni KOLESI prodam. 9 
46 482 2389 

INSTRUIRAM matematiko in elek-
trotehniko za vse srednje šole. 
Matjaž, g 213-644 1988 
INSTRUIRAM angleščino za osno-
vne in srednje šole. ̂  50-836 

2398 

KUPIM 
ODKUPUJEMO starinsko POHI-
ŠTVO ter ostale starinske PRED
METE. Kirka antika, 9 52-360 ali 
48-545 1461 
Angleškega ali irskega PSA - SE-
TRA kupim, 242-622 2052 
SALONITKE, rabljene, kupim. * 
329-650 2312 
CIRKULARKO zxa obžagavanje le
sa, od 80 do 90 cm premera, ku
pim, g 312-358 2313 
Suhe bukove PLOHE kupim. ^ 
241-723 2406 

NAJDENO 
V Virmašah blizu avtobusne po
staje smo našti ZAPESTNICO z 
vgraviranim imenom, šifra: ZLA
TO 2352 

OBVESTILA 
OPRAVLJAM adaptacije, ELEK-
TROINŠTALACIJE, PLESKARSKA 
in MIZARSKA DELA, g 47-445 
Enodnevni nakupovalni IZLET z av
tobusom na Madžarsko, dne 
20/2/1993. Prijave na 9 49-442, 
po 16. uri 1177 
MAŠKERADNE KOSTIME za otro-
ke lahko naročite po 
061/448-475 1303 
Poceni TRENIRKE, velike, majhne; 
ženske HLAČNE NOGAVICE. <0> 
241-038 1510 
Elektroinštalacije, pleskarsko mi
zarska dela, novi in stari objekti -
adaptacije, g 311-033, popoldan 
18/2/1993 nakupovanje na Č T 
ŠKEM - Brno, Blansk, Prostejev. 
g 216-903 1978 
AFRODITA ženitna posredovalni
ca vabi na veselo pustovanje 
20/2/1993, obenem pa obvešča, da 
so cene za posredovanje partner
jev za ženske do 45 let 1.000 SIT. 
g 324-258 in 51 -245 2009 
Dne 11 - 13/2/1993 organiziramo 
IZLET na češko. Inf. po g 325-737 
Nova PRODAJALNA TALNIH 
OBLOG na Zg. Senici 5, Medvode. 
g 061/613-135 2403 
Najcenejši VELENJSKI LIGNIT. « 
733-494, po 16. uri 2424 

OBLAČILA 
Nosečnice - v butiku ORHIDEJA 
dobite oblačila. Stari del mesta 
Kranja, nasproti cerkve 809 
ŽENSKE dvojne BARETE in otro
ške KAPE dobite, g 715-050 2278 
Belo POROČNO OBLEKO, št. 
38 40, prodam, g 421 690 2336 

OTR. OPREMA 
Otroški VOZIČEK Tribuna prodam. 
Kupcu nekaj stvari podarim. 9 
216-256, po 19. uri 2306 

prodam. 9 
2386 

Športni VOZIČEK 
217-285, popoldan 
Bombažne PLENICE prodam, flfr 
78-553 2402 

IZOBRAŽEVANJE OSTALO 
INSTRUIRAM matematiko za os
novne in srednje šole. šoštarič 
Tatjana, Begunjska 8, Kranj 1278 

DRVA, meterska, razžagana, TR
SKE z dostavo, prodam. Žagamo 
tudi na domu • 325 488 1384 

GAJBICE, cena 250 SIT/kom, pro
dam. Ličar, Posavec 78 ali 48, Pod-
nart 1814 
INVALIDSKI VOZIČEK, skoraj ne-
rabljen, prodam za polovično ce
n o . « 77-609 1836 
T.-aktorski 
51-559 

VITEL prodam. <3r 
2323 

SOD za vino prodam. 9 632-714 

Kostanjeva DRVA, cena po dogo-
voru, prodam, g 46-318 2349 
VEČJO KOLIČINO BAKRA IN 
ALUMINIJA PRODAM. 9 
061/613-028 2357 
Suha trda DRVA prodam. Sp. Du-
plje56 2380 
Suhe smrekove DESKE, debeline 
18 in 25 mm, prodam. 9 70-009 

2392 
DRVA in BUTARE prodam in po 
želji dostavim. 9 696-042,622-914 

2411 

PRIDELKI 

Zimska JABOLKA prodam. Babic, 
Žeje 1, Duplje 2251 
Semenski KROMPIR Cenebec 
prodam. Poljšica 4, Podnart, flfr 
70-164 2334 
SENO in OTAVO prodam, flfr 
65-672, zvečer 2368 
OVES prodam. Možna dostava. 
g 061/823-078 2379 
SENO in OTAVO prodam. ^ 
77-170 2381 

PREKLIC 
Preklicujem osebno št. 70179, če
kovno izkaznico. ŠTULAR JANA, 
Bleivveisova 6, Kranj. 2344 

POSESTI 

SENO prodam. 
Močila 11, Križe 

Plajbes, Pot na 
2173 

BRUNARICO - ČEBELNJAK, v iz
meri 3 x 2.60 m, s kritino, primerno 
za namestitev 20 panjev, cena 
210.000 SIT, prodam. 9 
061/621-054, vsak dan od 15. ure 
dalje 2317 
GARAŽO na Severnem delu Kra-
nja oddam. 9 213-243 2353 

V Križah pri Tržiču prodamo viso
ko pritlično HIŠO, 9 x 12, na parce
li 974 kvad. m, primerna za obrtni
ka, zgrajena do 4. faze. «> 53-693 

2320 

Dva kovinska KIOSKA - C. Železar-
jev 18, Jesenice, v zelo dobrem 
stanju, cena ugodna, prodam ali 
oddam v najem. Ogled vsak dan 
na sedežu, g 85-093 2401 

PRIREDITVE 
TRIO igra na porokah ali v lokalih. 
Veliko petja, g 70-015 2385 

PLESNA ŠOLA KRANJ vpisuje 
otroke, mladino in odrasle. 9 
41-581 2415 
PLESNA ŠOLA KRANJ vpisuje"* 
družabni ples - jazz balet in aero
biko ™ 1 8 

POSLOVNI STDg 
Želite varno naložiti vaša devizna 
sredstva? Garancija 100 %, obresti 
3 % mesečno. « 323-171, int. 69, 
od 9. do 12. in 15. do 18. ure 2434 

Z a k a j n e b i s v o j i h s t o r i t e v i n b l a g a 

p o n u d i l i t u d i o b i s k o v a l c e m s s o s e d n j e 

K o r o š k e ? 

O b v e s t i t e j i h o s v o j i p o n u d b i v n a j b o l j b r a n e m k o r o š k e m 
č a s o p i s u 

KLEINE 
Z E I T U N G 

Objavo lahko naročite v propagandni službi Gorenjskega glasa, kjer vam bomo tudi 
prevedli in oblikovali in vam rezervirali želeni termin. 

Podrobnejše informacije so vam na voljo vsak delavnik od 7. do 9. ure po tel. 218-463. 

CENJENE BRALCE GORENJSKEGA GLASA OBVEŠČAMO, da sprejemamo tudi 
male oglase za Kleine Zeitung! 

Charles Webb 84 

D I P L O M I R f f N E C 

nr Prevedle 

kranjske gimnazijke 

pod mentorstvom 

prof. Mihe Mohorja 

Benjamin je za hip počakal, potem pa odrinil vrata in odpe
ljal očeta po stopnicah navzgor v svojo sobo. G . Braddock je 
zaprl vrata za seboj in dolgo strmel v Benjamina, ki je stal ob mi
zi na drugi strani sobe. 

"Ne vem, kako si mogel napraviti kaj takega!" je končno 
spregovoril. 

Benjamin ni odgovoril, niti ni dvignil pogleda. 
"Ali je bila ona kriva tega, Ben?" 
"Ne," je tiho rekel Benjamin in gledal v mizo. 
"Zakaj se je to zgodilo, Ben?" 

"Ne vem." 
Na stolu, poleg katerega je stal g. Braddock, je bila bela sraj

ca. Pobral jo je, se usedel in jo držal v naročju. 
"Rad bi, da se usedeš in mi poveš, zakaj se je to zgodilo, 

Ben!" 
Benjamin je zmajal z glavo. 
"Sedi!" 
Benjamin je počasi sedel na stol, a še vedno ni pogledal oče

ta. 
"Povej mi, kdaj se je začelo," je rekel g. Braddock. 
Benjamin je globoko zajel sapo. "Ne spominjam se," je od

govoril. 
"Povej mi, kdaj se je začelo, Ben!" 
"Lani poleti," je dejal. "Začelo se je tisto noč po podiplom

ski zabavi." 
"Si tisto noč spal z njo?" 
"Ne. Po večerji me je peljala gor. Rekla je, da lahko skupaj 

preživiva noč." 
"Kaj pa si ji ti rekel?" 
"Da mislim, da ne bi bilo prav." 
"In ona ni odnehala?" 
"Ne." 
"Kaj pa potem?" 
"Neko noč sem jo poklical. Bil sem potrt. Rekel sem, da bi 

jo povabil na kozarček. Dobila sva se." 
"Kje?" 
"V hotelu." 
"V katerem hotelu?" 
"Očka, zoprno mi je!" 
G . Braddock je tiho sedel in gledat v belo srajco v svojem 

naročju. Dolgo je bilo vse tiho. 
"Sedaj pa, prosim, spakiraj," je končno spregovoril. 

"Kaj?" 
"Z menoj se boš odpeljal nazaj." 
Benjamin je odkimal. 
"Poberi svoje stvari." 
"Ne!" 
"Ja, Benjamin!" je rekel g. Braddock. 

"Očka!" Benjamin je vstal. "Cenim to, da te toliko skrbi za
me, da si prišel sem gor. Ampak jaz ne morem od tod!" 

"Zaradi Elaine?" 
"Tako je." 
G . Braddock je pokimal. "Benjamin, ne maram, da bi jo še 

kdajkoli v življenju videl." 
Benjamin je strmel vanj. "Očka, ampak tega ne morem!" 
"Moraš!" 
"Ne morem!" 
"Ben," je dejal g. Braddock. "Nekaj ti bom povedal." Vstal 

je. "Pred dvema dnevoma je g. Robinson sedel v naši dnevni sobi 
in jokal kakor dveletni otrok zaradi tega, kar si mu storil." 

Benjamin je molčal. 
"Ihtel je in jokal, Ben! Udarjal je z roko po blazini kakor 

majhen otrok! Bil je ..." 
"Prav!" 
G . Braddock je še trenutek gledal sina, potem pa je s pogle

dom ošinil kovček na tleh. Pobral ga je in ga na postelji odprl. 
"Zjutraj imaš zmenek z zdravnikom," je rekel ter zlagal belo 

srajco v kovček. 
*]Kaj?" 
"S psihiatrom imaš zmenek." 
Benjamin je stopil korak proti njemu. "Mislim ... mislim, da 

te nisem dobro slišal," je rekel. 
"Mislim, da si me!" 
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OBVESTILO 
Male oglase, označene »POD Šl 
FROc, so oglaševalci naročili za 
objavo tako, da zanje maloogla-
sna služba Gorenjskega glasa 
zbira pisne ponudbe interesen
tov. Zato Vam naslova oglaševal
ca ne moremo posredovati. Stik 
z njim navežete tako, da na na
slov Gorenjski glas Kranj posre
dujete pisno ponudbo z Vašimi 
podatki v zaprti kuverti, nanjo pa 
obvezno dopišete šifro, na kate
ro se Vaša ponudba nanaša. Ve
liko uspeha Vam želi GORENJ
SKI GLAS in se priporočal 

Sprejemamo vloge posojilodajal
cev, obrestujemo 3 % mesečno, 
garancija zagotovljena. 9 
323-171, int. 69, od 9. do 12. in 15. 
do 18. ure 2435 

STAN. OPREMA 
Kuhinjske ELEMENTE in enojno 
POMIVALNO KORITO prodam. « 
214-370 2309 
Ohranjeno otroško SOBO, SPAL
NICO, kuhinjski KOT in jogi VZME
TNICE, ugodno prodam. 9 
222-313 2346 
SEDEŽNO GARNITURO in OMA-
RE za dnevno sobo in predsobo 
prodam po zelo ugodni ceni. 9 
327 008 2350 
Novo kuhinjsko BATERIJO in 3 ko-
se komplet novih VRAT, vrste 
temni lužni hrast, prodam. 9 
422-398, popoldan 23JH 
Jedilni PRIBOR za 12 oseb Zeptar, 
72 kom, prodam. •» 633-053 2372 

SPORT 
GLISER Elan 450 farnih/, motor 
Evenrudve, 50 konjskih moči, pri
kolica, z vso dodatno opremo, ra
bljen eno leto, zelo ugodno pro
dam. « 061/327-413 2335 

ZIBraSOFT Baielj 10a 

T R G O V C I ! 

Ce imata težave pri označevanju blaga 
s ceno in davkom, vam ZIBraSOFT nudi 
celovito rešitev računalniško vodene 
trgovine in izpis nalepk za blago na 
police. Pet let izkušenj nam omogoča 
dobro svetovanje. TEL 45284 

STORITVE 
SERVISIRANJE in OBNOVA pral 
"^strojev! 9 713-235 264 
SERVISIRANJE in OBNOVA pral-
nih BtmUu A 7n ? ^ 542 nih strojev. 9 713 235 
AVTODVIGALO za popravila streh 
in žaganje drevja vas čaka. 9 
733 120 963 
EMAJLIRANJE kopalnih kadi, ga
rancija 2 leti, možnost plačila na 
dvačeka tf 66 052 1163 
POSTAVITEV kmečkih PEČI, zida 
"•h ŠTEDILNIKOV, KAMINOV, po 
'aganje keramike. *g 65-773 1346 
PiŠLjAR SERVIS TV, VIDEO, AV 
DIO popravilo vseh proizvajal
čevi Smledniška 37. Kranj, « 
323_159 1584 

talne obloge, oblazinjeno 
Pohištvo, stekla in avtosedeže 9 
g32 437 1616 
MONTIRAM vlečne 
633 506. popoldan 

kljuke. 
1794 

Nudim PREVOZE do 17 oseb. « • 
65-461 1799 
IZDELUJEM in prodajam SMET
NJAKE - kontejnerje.« 324-457 

1831_ 
J 8t J SERVIS vam nudi popravila 
TV, VIDEO, Hi-Fi naprav vseh pro
izvajalcev. Smledniška 80, Kranj, 
del. čas: 9. do 17. ure, flr 329-886 

1840 
ROLETE, ZALUZIJE, lamelne ZA-
VESE izdelujemo, montiramo, ser
visiramo in Čistimo. Lahko tudi na 
obroke, g 216-919 1849 
POLAGANJE parketa, PVC talnih 
oblog. Hitro in kvalitetno. 9 
329-202 1925 

N A J N O V E J Š I 

S A T E L I T S K I 
S I S T E M I " A M S T R A D " 
99 KANALOV, STEREO, VCR TTMER 
GRAFIKA NA fcKRANU(ANGLZNtM) 

GARANCIJA 

ZMONTAŽOSAMO/ Z U sYt 
S A T - V R H O V N I K 

SK I OK A. CKDOPSTČ* 12? 
T E L : 064 633-425 

720 

VARSTVO 
Iščem varstvo za 11-mesečno 
PUNČKO. * 329-909 2361 Novo! Dostava italijanskih SPE 

CIALITET na dom. Vsak dan od 11. 
do 22. ure. razen ponedeljka, flp VOZILA DELI 
218-007 1928 
POLAGAM keramične ploščice. 
g 65-705 2017 
MONTAŽA A kanala ter ostalih TV 
anten. • 215-146.57-420 2026 
POPRAVLJAM in ODKUPUJEM 
karamboliranavozila.fr 241-168 
LEDO SERVIS - servisiramo hladil-
nike, skrinje, pralne stroje, štedil
nike. Hitro, poceni. 9 214-780 

2158 
Nudim PREVOZE do 17 oseb 
65-461 232[ 
Opravljam PREVOZE do 6 t - po 
Sloveniji. ® 66-563 2326 
BELIM stopnišča in ostale prosto
re. Cena ugodna. 9 64-153 2330 
Nudimo AVTOLIČARSKE ter PLE-
SKARSKE USLUGE pod ugodnimi 
cenami, g 59-109 2358 
ZALUZIJE, lamelne ZAVESE, RO-
LETE izdelujemo in montiramo. 
Kvalitetno, ugodno. RONO NO-
GRAŠEK, Milje 13, 64212 Visoko, 
9 43-345 ali 061/651-247. V sre
dah je na Miljah odprt razstavni, 
prostor in trgovina od 10. do 17. 
ure. 2374 
OPRAVLJAM strojepisna dela na 
domu. 9 41-051 2384 
Gozdna pota POPRAVLJAM in IZ
DELUJEM na novo.« 422-642 

2391 
Nudimo PREVOZE s kombijem do 
1.31. faT 223-500 2425 
Kvalitetno OČISTIMO notranjost 
vašega avtomobila. Casablanca 
d.o.o., flr 323-171, int. 69, od 9. do 
12. in 15. do 18. ure 2431 
Kvalitetno OČISTIMO vse vrste 
talnih oblog ter sedežnih garnitur. 
Casablanca d.o.o., 9 323-171. int. 
69, od 9. do 12. in 15. do 18. ure 

2433 
FARADAY D.O.O - NON STOP: 
-RTV SERVIS, prodaja novih da-
Ijincev, -prodaja SAT sistemov z 
montažo že od 650 DEM. PRIDE
MO TUDI NA DOM. St 
064/218-210 18929 

STANOVANJA 
STANOVANJSKO PRAVICO ku 
pim. 9 329-875. od 16. do 19. ure 

1620 
STANOVANJE. 3 sobno, komfort
no (centralna, telefon, CATV), v 
Šorlijevem naselju, zamenjam za 
2 sobno flr 215-701, zvečer 2033 
GARSONJERO v Kranju zamenja
mo za garsonjero v Ljubljani, f f 
061/343 458 2187 
STANOVANJE, 2 sobno, prodam, 
•g 218 495, po 16. uri 2355 
Mlada slovenska družina NUJNO 
najame STANOVANJE. flr 
217 616 2359 
STANOVANJI V Škofji Loki 
1 -sobno, oddam, flp 620 876 2378 
STANOVANJE v centru mesta Je 
senice, 2.5-sobno, prodam flr 
061/52-459 2400 

N a š a p o n u d b a : 

M a l i o g l a s i v g o r e n j s k e m g l a s u 
Ker se je pri sprejemanju in objavljanju brezplačnih 
malih oglasov po telefonu pojavilo veliko težav, na 
predlog bralcev, ki oglašujejo v GORENJSKEM GLASU, 
ponovno uvajamo kupon. Z njim si naročite objavo malega 
oglasa, stroške v celoti krije GORENJSKI GLAS,če je 
obseg malega oglasa do 10 besed. Torej: 
M a l i o g l a s i d o 10 b e s e d z a v a s 

^ b r e z p l a č n o s t e m k u p o n o m ! rs** 
IffiE in Driimi»|(| n f T lnv; 

^tgČMl ffbUvp ajajm atlm v naslednjem besedilu: 

(Oglas do 10 besed bomo objavili na naše stroške - oglase v 
obsegu nad 10 besed; "pod Šifro"; "naslov v oglasnem oddelku" 
zaračunamo po ceniku. Nečitljivo izpolnjenih kuponov za 
brezplačni mali oglas ne bomo upoštevali. Fotokopij kuponov 
°c sprejemamo.) 
Izrežite in pošljite na: 
GORENJSKI GLAS, 64000 KRANJ.' 

CITROEN AVTOODPAD, rabljeni 
rezervni deli za vozila Citroen in 
odkup vozil za avtoodpad. flr 
692-194 V142 
YUGO 45 in ZASTAVO 101 pro
dam cela po delih. Savska c. 42, 
Kranj 2354 
AL PLATIŠČA z gumami, dimenzi
je 13, zelo dobro ohranjena, poce
ni prodam. 9 214-719 2396 

• VOZILA 
Akumulatorji Topla 12 V 40 Ah -
3.400, 12 V 50 - 4.650, 12 V 75 -
5.850; Plačilo s čekom 30 dni. Se 
priporoča Agroizbira Kranj, 
Smledniška 17, Kranj 1770 
R 4 GTL, letnik 7/1990, metalno 
modre barve, z dodatno opremo, 
prodam. Možnost kreditnega od
plačila. 9 81-767, Vanja - od 8. do 
15. ure; popoldne - Bratušek, Na 
trati 26/a, Lesce 1942 
YUGO 55, star pol leta, 2.600 km, 
prodam, fr 621 -590, popoldan 

1958 
ZASTAVO 101, letnik 1981 pro
dam. Guzelj, Frankovo 112, Škofja 
Loka 2308 
FIAT 750, letnik 1980, registriran, 
prodam, g 323-263 2315 
YUGO KORAL 55, karamboliran, 
letnik 1988, prodam. •» 45-425 
NISSAN MICRO, letnik 1986, zelo 
dobro ohranjeno, prodam, flr 
312 255 2337 
ZASTAVO 101 GTL 55, letnik 1984, 
prodam. Tupaliče 9, Preddvor 2348 
ZASTAVO 128, letnik 1985, in VOL-
VO 340 GL. letnik 1986, prodam. 
g 46 055 2393 
FIAT UNO 60 S, letnik 1986, regi 
striran do 25/5/1993, 64.000 km, 
prodam.fr 48-066 2394 
LADO SAMARO 1.300, 3 vrata, le 
tnik 1988. prodam, fr 324-443 

2405 
SUBARU JUSTY, letnik 1990, pro 
dam. Prešeren Andrej, Savska c. 
28, Lesce 2407 
ZASTAVO 101, letnik 1980, regi
strirano do 4/1993, prodam. Titova 
62, Jesenice 2408 
AX ALLURE 1.1, 5 vrat + central 
no zaklepanje, star eno mesec, 
prodam f r 218-223 2419 
ZASTAVO 101, letnik 1987, regi-
stnrano do 12/1993, prodam. Žle-
bič, Župančičeva 12, Kranj 2420 
ZASTAVO 850, letnik 1981, regi-
strirano do 9/12/1993, cena 800 
DEM, prodam, fp 695-082, popol
dan 2426 
YUGO 45 AX, letnik 1989, cena 
4 500 DEM, prodam «* 323-171, 
int. 69 2430 
ZASTAVO 101, letnik 1986, ugodno 
prodam, flr 620 268, dopoldan 

2432 

ZAPOSLITVE 
Želite honorarno delo. Pobiranje 
naročil za DZS g 51 960 1847 
če želite zaslužiti v prostem času 

pokličite na g 47-121 1923 
Honorarno zaposlitev nudimo sa
mostojnemu ELEKTROINŠTALA 
TERJU. Demo d.o.o., « 76 592, 
76 378 1944 
OSEBE, ki jim delo ni tuje in bi ra
de dobro zaslužile naj se javijo in 
oddajo ponudbe pod šifra: ODLI
ČEN ZASLUŽEK 1949 

P a n a s o n i c s e r v i s 
telefoni - brezžični telefoni 

telefaksi - tajnice - centrale -
originalni rezervni deli 

J Z A Š Č I T A 
r i t o u 
s i m 11 

* cena SO DEM 

e n o s t a v n a m o n t a ž a 
uuBijtfUBRiitJiMH iei mim 
KRAMJlJUBlJAMSKA 1 IH 111151) 

UPRAVA OPREtaOVAIS KRANJ Id mM lu22Z-S67 
TELEFON TRGOVINASERVIS 

[ G a ^ » K M E Č K I S T R O J A 
Skopja loka. godešič 53 

KMETOVALCI-NAJCENEJŠE! 
* TRAKT0RJI2ET0R.UNIVERZAL IN 
URSUS-MASEY FERGUS0N. 

* VSE VRSTE KMETIJSKE MEHANIZACIJE. 
POKLIČITE: 622-575,622-311 
I Z R E D N A P O N U D B A : 
* MOTORNIH ŽAG. JONSERED IN 
JEKLENIH VRVI 
* SEMEN (koruze.soiate.fižol« itd.). 
KRMIL »t KRMNIH DODATKOV. 
AKUMULATORJEV. KARDANOV, 
ORODJA IN GUM. 
DAJAD. AHTlFRI2-99,»0 SIT/I 
rVtUn. POKLIĆITE-.631-497 

Iščemo komunikativne OSEBE. 
Možnost redne zaposlitve. 9 
222-524 1957 
Iščemo sposobne LJUDI za orga
niziranje mreže na Dolenjskem. 
g 325-265 2103 
Kvalificirane NATAKARICE, sim
patične, zaposlim. Dober delovni 
čas in plačilo - osebno, Coctail bar 
"Dare",<» 221-051 2270 
DEKLE ali FANT dobi delo za 
strežbo v lokalu, g 52-080 2311 
Poštena in pridna dobi delo kot 
NATAKARICA na Bledu. 9 53-693 

2319 
Pri nas imate možnost neomeje
nega zaslužka, če vam le delo ni 
odveč, g 84-662 2329 

Takoj zaposlim KV MIZARJA. 9 
43-007 2 3 £ 
Zaposlim KV NATAKARICO za de
lo v strežbi, ostalo po dogovoru. 
g 49-220 2342 
PIZZA PEK in prijetno DEKLE za 
strežbo dobita zaposlitev v novem 
lokalu v Škofji Loki. 9 632-206, 
632-403 2343 
Redno ali honorarno zaposlimo 3 
PREDSTAVNIKE za najnovejši pro
gram leta Oxfordska enciklopedija 
in Atlas sveta za šolarje. Delo po
teka na terenu Slovenije, v okviru 
dinamične skupine. Minimalen OD 
80.000 SIT. Prednost predstavni
kom z osebnim prevozom. 9 
621-344, od 8. do 11. ure in od 16. 
do 20. ure 2363 
DELO in dober zaslužek za vztraj
ne in poštene. 9 710-723, zvečer 

2369 
Dejstvo je, da je zastopništvo za 
Atlas Slovenije in Veliko ilustrira
no otroško enciklopedijo najbolje 
plačano honorarno delo. Ker je še 
nekaj prostih delovnih mest, vabi
mo predvsem ljudi z delovnimi na
vadami, da pokličejo na 9 
632 330 in 50-846 2370 
Komunikativnim OSEBAM nudimo 
honorarno delo. Plačilo takoj. 0 
323 135 2412 
Iščem TRGOVKO. * 218-110, to
rek od 14. do 16.ure 2414 
Zaposlim ČLOVEKA z lastnim pre
vozom. 9 53-218, popoldan 2428 

ŽIVALI 
Mlade SKOBČEVKE - samice 
brezplačno, NIMFE, avstralske 
CELNICE in KAČE prodam. <g> 
76 342 1897 
PRAŠIČE, težke 120 kg, prodam. 
H- 632-861 1951 
Angora MAČKA prodam. 9 
215-931, popoldan 2034 
PRAŠIČA za zakol, domača krma, 
prodam. 9 310 624 2119 
Dva TELIČKA, lepa, za nadaljno, 
prodam, g 065/79 702 2154 
PAPIGO sivi gabon žako, s klet-
ko, prodam. » 631 422 2307 
BIKCA simentalca, starega 4 ted
ne, prodam. Dragočajna 13, 
Smlednik 2314 
PURANE, cena 380 SIT/kg, pro
dam g 733-879 2333 
Dva prijazna kuTka poceni pro 
dam, g 061/51 402 2338 
Enoletne KOKOŠI, cena 140 SIT/ 
kom, prodam. Gašperlin, Moste 
99, Komenda 2364 
Jalovo KRAVO prodam. 9~ 
622 251 2365 
PRAŠIČA, težkega 30 kg, prodam. 

g 695-109 2366 
TELETA in PRAŠIČA za zakol pro
dam. Kalan, Gosteče 9, Škofja Lo
ka 2367 
BIKCA, starega 7 dni, prodam 9 
733 518, Hraše 23, Lesce 2375 
TELIČKI simentalki, stari 8 tednov, 
prodam. Zalog 41, Cerklje 2383 
težke domače KOKOŠI prodam. 
* 45 738 2397 

K A M N O S E Š T V O 
Kašper, Na kalu 16, NAKLO, 

tel.47-875, 47-286 
IZDELAVA NAGROBNIH 

SPOMENIKOV IN NAPISOV 
POPUST ZA NAROČILA 

DO VELIKE NOČI 
KOLIČINE OMEJENE 

PUJSKE, težke 30 kg, prodam. 
Zevnik, Praše 10, Mavčiče 2399 

PRAŠIČA za zakol prodam. Puštal 
19, Škofja Loka 2404 

PUJSKE, težke 25 kg, možna do-
stava, prodam. 9 069/53-078 2413 

PRAŠIČE, težke od 30 do 150 kg, 
prodam. Krivic, Zgoša 22, Begunje, 
•g 733-232 2416 
Več JAGNJET za zakol prodam. 
g 77-629 2423 
Enoletne KOKOŠI, žive ali očišče-
ne, prodam. 9 736-687 2427 

ZAHVALA 

V 63. letu starosti nas je 28. januarja 1993 zapustila 

D R A G I C A N O V A K 
Pokopali smo jo 31. januarja 1993 v Radovljici. Zahvalju
jemo se prof. dr. Bohincu za štiriletno zdravljenje, prav ta
ko osebju Hematološke klinike v Ljubljani, osebju Zdrav
stvenega doma v Radovljici in gospodu Hainriharju za 

lep pogrebni obred. 

Mož Franci in hčerka Darja 

SPOROČILO O SMRTI 

Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustila naša 
upokojena sodelavka iz Tovarne Sava Tech - profili in 

cevi 

M A R J E T A S O N C 
rojena 1912 

Od nje so se poslovili v sredo, 3. februarja 1993, v ožjem 
družinskem krogu na pokopališču v Kranju. 

DELOVNI KOLEKTIV SAVA KRANJ 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage 
žene, mame, stare mame, 
sestre in tete 

M A R J E T E 
S O N C 
roj. Vinšek 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijate
ljem in znancem za cvetje in izrečena sožalja v teh težkih 
trenutkih. Posebna zahvala Gorenjskemu tisku in tovarni 
Sava Kranj za podarjena venca ter Bolnišnici Golnik - dr. 
Jaku Vadnjalu. Topla zahvala tudi župniku Milanu Gar-

denu za lep obred. 

Vsi njeni 

ZAHVALA 

V 74. letu starosti nas je za vedno zapustil naš dobri mož, 
oče, brat in stric 

J A N E Z K O R I T N I K 
Iskreno hvalo izrekamo dobrim sorodnikom, sosedom, 
prijateljem ter znancem, ki ste nam v teh težkih trenutkih 
stali ob strani in nam kakorkoli pomagali. Zahvaljujemo 
se tudi g. kaplanu za lepo opravljen obred. Hvala pevcem, 

zvonarjem in pogrebniku Jeriču. 

VSI NJEGOVI! 

Cerklje, 23. januarja 1993 

Z A H V A L A 

Po hudi bolezni je odšla od 
nas naša mama, stara mama, 
prababica in teta 

F R A N Č I Š K A 

J E N K O 
s Pšate 

Zahvaljujemo se sosedom, sorodnikom, vaščanom, prija
teljem in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, 
sveče, dar za svete maše in številno spremstvo na njeni 
zadnji poti. Lepa hvala častitima duhovnikoma, pogrebni
ku g. Jeriču pa vse priznanje in hvala. Vsem, ki ste našo 
mamo obiskovali v dolgi in hudi bolezni in ji krajšali ure, 

se še enkrat iskreno zahvaljujemo. 

VSI NJENI! 

Pšata, Poženik, Virmaše 

http://karamboliranavozila.fr
http://prodam.fr


S o d i š č e b o n a d a l j e v a l o 15. m a r c a 

Mrtvega se ne toži 
Kranj, 8. februarja - Napoved, da se bo glavna obravnava v od
škodninski zadevi Eleko proti sedmim članom stavkovnega od
bora Unitela, Svetu kranjskih sindikatov in državi po četrtko
vem drugem dnevu obravnave bržčas nadaljevala, drži. Obrav
nava bo spet 15. marca, ko bo sodni senat verjetno prisluhnil še 
nekaterim novim pričam. 

Sicer pa se je sodni senat v četrtek, tako kot na prvem dne
vu obravnave, zanimal predvsem za povod za stavko delavcev 
Unitela sredi novembra 1990 ter ali so s stavko resnično za
sedli tujo firmo Eleko, j i onemogočili delo ter s tem povzroči
li poslovno škodo, ki jo Eleko v odškodninskem zahtevku 
proti sedmerici iz stavkovnega odbora, Svetu kranjskih sindi
katov in državi ceni na 82 milijonov tolarjev. 

Zakaj je Eleko odstopil od tožbe prvotožene stranke, to je 
podjetja Unitel, je na četrtkovi obravnavi pojasnil sedanji di
rektor Eleka Viktor Pavlic. »Mrtvih se ne toži, lahko pa se jih 
rehabilitira,« je dejal. • H. Jelovčan 

Divje smetišče v Bitnjah Nadaljevanje s 1. strani 

Igor Matjašič je povedal, da 
je prišel v Unitel za v.d. direk
torja po nalogu upravnega od
bora pet dni pred ustanovitvijo 
nove firme Eleko, da bi Unitel 
vodil do stečaja, hkrati pa 
ohranil poslovne odnose z 
nemškim partnerjem. Z njim je 
uspel podpisati pogodbo za na
slednje leto, v njej je dosegel 
celo za 15 odstotkov višje cene, 
pogodba je bila nato prenesena 
na novo podjetje. »Nisem torej 
prišel samo pokopavat Unitela. 
Zame je ključno vprašanje, ali 
izgubi delo vseh 300 delavcev, 
kolikor jih je bilo pred reorga
nizacijo v Unitelu, ali pa podje
tje razdeliti na dve, kot se je 
zgodilo. Danes ima v Eleku delo 
že 200 ljudi.« 

Delavci Unitela so po njego
vem zahtevali plače, za kakršne 
denarja ni bilo. Med stavko ni 
prihajal v tovarno, pogajanja s 
sindikatom so bila na jeseni
škem izvršnem svetu. Dogovor 
s sindikatom je bil podpisan 
samo pol ure prej, preden naj 
bi nemški partner Vogt iz to
varne odpeljal svoje stroje. Po 
njegovem bi v Eleku lahko de
lali kljub stavki, za vzdrževanje 
bi lahko najeli drugo podjetje. 

Direktor Eleka Viktor Pavlic 
je v času stavke delal v Unitelu. 
Med stavko ni hodil v tovarno, 
s stavkovnim odborom ni imel 
stikov, tudi (spornega nepodpi
sanega, po sodbi predsednika 
Sveta kranjskih sindikatov celo 
kasneje podtaknjenega) obve
stila stavkovnega odbora vod
stvu Eleka, v katerem naj bi de

lavci Unitela Eleku napovedali 
prekinitev sodelovanja in za
sedbo prostorov, tedaj ni videl. 
A l i je šlo za programiran stečaj 
Unitela, kot je ugotovila nev
tralna revizijska komisija, naj 
bi se po njegovem razčiščevalo 
na sodišču, ne pa s stavko. Pri
znal je, da v Unitelu tedaj ni bi
lo nobenega programa reševa
nja presežnih delavcev, obsta
jal pa je program reševanja 
podjetja. V Eleku bi lahko de
lali tudi brez sodelovanja de
lavcev Unitela, predpogoj je 
seveda prost vstop v tovarno. 
Delavci brez vodstva ne more
jo delati. 

Zdaj brezposelni predsednik 
stavkovnega odbora Unitela 
Jernej Udir je na sodišču pove
dal, da so delavci opozorili 
vodstvo na stavko že teden 
prej. Strokovno pomoč in pod
poro so dobili v Svetu kranj
skih sindikatov, skupaj so nato 
oblikovali stavkovna pravila, 
medtem ko je predsednik izvrš
nega odbora t.i. Ravnikovih 
sindikatov nasprotoval stavki 
in je odstopil. Da bodo med 
stavko odklopili elektriko, so 
vedeli tudi v Eleku, vendar 
opozorila niso resno jemali. 
Tovarno so zaprli samo za dve 
uri, ker je iz omar v tajništvu in 
tehnologiji izginila poslovna 
dokumentacija, bali so se, da 
bi izginila tudi tista, ki je v to
varni še ostala. Takrat tudi niso 
dovolili vstopa vodilnim delav
cem. Prej in kasneje je vsak de
lavec Eleka lahko prišel v to
varno. # H. Jelovčan 

N o v a k i o s k a n a p a r k i r i š č u v N o v e m sve tu? 

Policija odsvetuje 
Škofja Loka, 8. februarja - Komandir škofjeloške policijske posta
je Edvard Rovtar je na občinski sekretariat za družbeni razvoj po
slal priporočilo, naj ponovno obravnava umestnost lokacijskega do
voljenja za postavitev kioska na parkirišču v Novem svetu, ki so ga 
v sekretariatu izdali konec minulega leta obrtniku Zečiri Bakiju iz 
Frankovega naselja. 

Razlika je očitna 

Tudi ravnanje z odpadki je izkaznica naše (ne)kulture. Podobnih 
divjih smetišč, kakršno se postopno razrašča v Zgornjih Bitnjah pri 
Kranju, je na bolj ali manj skritih mestih po Gorenjski še veliko, 
niti policija, niti inšpektorji, niti šolarji, ki se pogumno lotevajo 
očiščevalnih akcij, jih ne morejo pregnati. Naravo bodo "krasila" 
in onesnaževala (znan je še ne tako davni primer zastrupitve pitne 
vode na Poljanskem) vse dotlej, dokler se onesnaževalcem ne bo 
zgodilo nič otipljivega, če bodo odpadke, namesto na Dinos, zape
ljali v gozd ali pa kar na najbližji travnik, kot to počnejo prav v 
Zgornjih Bitnjah. V opuščeni strugi potočka čaka konec celo odslu
ženi fičko. Morda bi se lastnika še dalo najti in primerno "opomni
ti"? • Foto: H. J. 

S ceste v Kokro 
Jezersko - Hujših prometnih 
nezgod konec tedna na gorenj
skih cestah ni bilo. Še najslabše 
se je izteklo za voznico osebne
ga avtomobila Marto Repec z 
Zg. Jezerskega, ki je v soboto 
vozila od Kranja proti domu. V 
blagem desnem ovinku je zape
ljala na nasprotni vozni pas, 
nato ostro nazaj, nakar jo je za
čelo zanašati, avto je zasukalo, 
zdrsel je v strugo reke Kokre. V 
nezgodi je bila 41-letna vozni
ca huje ranjena. • H. J . 

Troje požarov 
Bratca z a ž g a l a 
gospodarsko poslopje 
Škofja Loka - V četrtek, 4. fe
bruarja, sta se otroka igrala v 
gospodarskem poslopju Anto
na K. v Žirovskem vrhu nad 
Zalo. Šestletni deček in njegov 
še mlajši bratec sta imela s se
boj vžigalice. Pod kozolcem sta 
med igro zažigala koščke suhe 
praproti. 

Ogorki so verjetno padali na 
tla, v igro zatopljena otroka pa 
tega očitno nista opazila. 
Vzplamenel je požar, ki se je 
tako hitro razširil po vsem go
spodarskem poslopju, da so 
bratca komaj rešili pred 
ognjem. Poslopje je pogorelo 
do tal, škode pa je po prvih 
ocenjah kar za dva milijona to
larjev. 

Gorelo v Alpin i 
Žiri - V soboto je zagorelo v 
odpraševalni napravi filbo, ki v 
oddelku lahke montaže v žirov
ski tovarni Alpina čisti zrak. 
Ogenj je po vsej verjetnosti na
stal, ko je naprava posesala ža
reči opilek. Zgorelo je 90 fil
trov, škoda je ocenjena na sto 
tisočakov. Požar so pogasili de
lavci sami. 

Postavitev kioska je postala vprašljiva sredi januarja, ko so 
delavci SGP Tehnik pri izkopu kanala za dovod električne ener
gije do novega kioska poškodovali električni kabel visoke nape
tosti in s tem domnevno storili kaznivo dejanje poškodovanja ali 
uničenja javnih naprav. Med ogledom je k policistom pristopilo N p v a r n f l 
nekaj krajanov, ki so razburjeni negodovali, češ, kako lahko do- l ^ v v a l l l d 
volijo postavitev kioska na parkirišču, ko pa parkirišč v Škofji nOSt t ' l i l l i l blazina 
Loki že zdaj manjka. " • 

Policisti so poslušali kritike tudi ob drugih priložnostih in se 
hočeš nočeš morali z njimi strinjati. V Škofji Loki parkirišč res 
manjka. V Novem svetu pa naj bi zdaj zrasla kar dva kioska; po
leg kioska Zečiri Bakija naj bi stal še kiosk za igre na srečo, ki bi 
dodatno zožil prostor za parkiranje avtomobilov. 

Problem je predvsem ta, da sta kioska locirana blizu treh trgo
vin in blizu šol, zlasti učenci osnovne šole Petra Kavčiča utegne
jo pridno zapravljati v kioskih. Vsi pa bodo morali hoditi prek 
regionalne ceste Škofja Loka-Železniki, ki je na tem delu močno 
obremenjena tako s prometom kot s parkirišči, slaba pa je tudi 
prometna signalizacija. Policisti torej svetujejo sekretariatu za 
družbeni razvoj, naj lokacijsko dovoljenje ponovno pretehta, to
liko bolj, ker pri izdaji ni upošteval prepovedi, ki jih v takih pri
merih določa zakon o varnosti v cestnem prometu. • H. Jelov
čan 

Bled - V nedeljo, 7. februarja, 
ob 20.45 pa je zagorelo v stano
vanjski hiši Lize S. v Črtomiro
vi ulici na Bledu. V spalnici se 
je vnela električna blazina, ki 
jo je priključil otrok. Domne
vno je vzrok požara dotrajan 
priključek. Zgorela je posteljni
na in nekaj pohištva, škodo ce
nijo na pol milijona tolarjev. 
Požar so pogasili blej* *ci gasil
ci. • H. J. 

M A T E R I A L Z A C E N T R A L N O O G R E V A N J E 
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Obisk pred Mestno h išo 

K u r e n t i v K r a n j u 

V soboto, 13. februarja, bo
do Kranj obiskali ptujski 
kurenti. Na sprejem pred
stavnikov te slovenske po
sebnosti, ki bo ob 13. uri 
pred Mestno hišo, občina 
Kranj vabi vse občanke in 
občane. 

Po besedah direktorja Ele
ka Viktorja Pavlica bi podjetje 
poslovalo bolje z odškodnino 
za povzročeno škodo, s tem bi 
bile višje tudi dividende na del
nice Unitelovih Unitelovih de
lavcev v novi firmi. Delnic še 
niso dobili, v četrtek so delavce 
zaprosili, naj povedo, ali želijo 
delnice Eleka ali Torusa. 

Eleko toži stavkovni odbor 
Unitela, Svet kranjskih sindika
tov in državo, ki jo zastopa ja
vno pravobranilstvo, za 82 mi
lijonov tolarjev odškodnine. 
Kakšni naj bi bili deleži med 
njimi, ni stvar Eleka, tožene 
stranke so solidarno odgovor
ne, po sodbi naj bi si razdelile 
deleže. 

Na vprašanje, ali delavci 
Unitela vendarle niso stavkali 
v svojih, ne pa v "tujih", Eleko-
vih prostorih, ko pa je bila ja
vna dražba za prodajo osnov
nih sredstev Unitela šele de
cembra, torej več kot mesec dni 
po stavki in kar 56 dni po knji
govodskem prenosu sredstev 
na Eleko, je Blaž Kavčič pojas
nil, da so bili na dražbi proda
ni samo stroji in oprema, med
tem ko je Eleko dobil nepremi
čnine v najem od Telekoma 
Holding, ki je postal lastnik 
Unitela aprila 1990. S tripartit-
no pogodbo, ki so jo potrdili 
upravni odbori vseh treh pod
jetij, je Eleko prevzel tudi ob
veznosti Unitela. 

Blaž Kavčič je v petek zavr
nil tudi vse očitke iz informaci
jo S D K Kranj ob pregledu fi-
nančno-materialnega poslova
nja Telekoma, ki jo je obeloda
nil Svet kranjskih sindikatov. 
Dejal je, da povzetek informa
cij ni identičen z zapisnikom 
pregleda, da so izvzeti le posa

mezni izseki, in to z namenom, 
da se škoduje poslovnemu 
ugledu Telekoma. »Zakaj je in
formacija prišla v javnost ravno 
zdaj, ob tožbi Eleka? V Kranju 
je mreža med seboj povezanih 
ljudi, ki so verski nasprotniki 
kapitalne organiziranosti gospo
darstva, ljudje prejšnjega siste
ma,« trdi Blaž Kavčič. 

Informacija S D K laže 

Sicer pa so v Telekomu 
drobne računovodske pomanj
kljivosti, ki jih je S D K ugotovi
la, odpravili. Lastnik Teleko
ma, na katerega je ob ustanovi
tvi preneslo svoje premoženje 
sedem hčerskih podjetjih (zdaj 
jih je že dvanajst), je republiški 
sklad za razvoj. Od njega je Te
lekom tudi dobil 7,8 milijona 
mark za proizvodnjo javnih di
gitalnih telefonskih central, to
rej le tretjino z investicijskim 
elaboratom potrebne vsote. Te
lekom je denar plasiral namen
sko - delno za refinanciranje že 
vloženega kapitala - z dodatni
mi 8-odstotnimi obrestmi-
Glavnina še ni vrnjena, niti 
obresti ne. N i res, je zatrdil 
Blaž Kavčič, da bi premoženje 
hčerskih podjetij v Telekom 
"plahnelo", vsa realna sredstva 
so ostala v aktivah ustanovite
ljic. Tudi ni res, da bi Telekom 
posloval mimo žiro računa, da 
bi neupravičeno izplačeval vi
soke honorarje avtorjem posa
meznih projektov (vse pogodbe 
so potrdili pristojni organi) in 
še marsikaj, kar je v sporni in-, 
formaciji zapisala kontrolorka 
S D K Kranj, za "ščuvanje" jav
nosti pa izkoristil Svet kranj
skih sindikatov. # H. Jelovčan 

CENTRALNO OGREVANJE 
in VODOVODNO 

NAPELJAVO. 
V Merkurjevih prodajalnah 

FEBRUARJA 
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več kot 150 artiklov 
z a t a k o j š n j a p l a č i l a 

2 0 ° / c d O a t a U / O ceneje, 
z Merkurjevo kartico 

zaupanja pa do 




